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Аналітичний коментар 

 

Трагедія під Волновахою як «розтяжка» під мирним процесом на 

Донбасі? 

 

С. Горова, 

с.н.с. ФПУ, 

канд. наук із соц. комунікацій 
 

Вбивство мирних жителів під Волновахою є подією одного масштабу з 

терактом у Франції. Про це у зверненні до українців заявив Президент 

України Петро Порошенко. «Нелюди, для яких, крім знецінених рублів, 

немає більше нічого святого, навмисне вбили десять мирних громадян, серед 

них  і чотирнадцятирічну дівчинку. Ці смерті – на совісті об’єднаної 

деенерівско-еленерівскої банди і тих, хто за нею стоїть, з чиїх рук вона 

годується, хто її озброює, муштрує і надихає на криваві злочини», – цитують 

ЗМІ слова глави держави. 

Представник Генштабу Збройних Сил України Богдан Бондар, у своєму 

коментарі, заявив, що обстріл бойовиками «ДНР» пасажирського автобуса на 

українському блокпосту під Волновахою Донецької області був провокацією. 

Він зазначив, що постріл був зроблений з центру Докучаєвська. За словами 

Б. Бондара, вже встановлено, що там перебували кореспонденти місцевих і 

російських телеканалів для того, щоб знімати сюжети про те, як українські 

військові будуть стріляти у відповідь 

(http://24tv.ua/news/showNews.do?v_genshtabe_objasnili_pochemu_obstrel_avt

obusa_pod_volnovahoj_byl_provokaciej&objectId=530867&lang=ru. – 2015 – 

13.01). 

Слід зазначити, що у зв’язку з трагедією Президент України закликав 

світову спільноту об’єднатися в боротьбі з тероризмом і дати належну оцінку 

діям бойовиків, які відмовляються дотримуватися мирних домовленостей, 

продовжують атакувати українських військових і вбивати мирних громадян. 

При цьому П. Порошенко повідомив, що президент Європарламенту 

Мартін Шульц особисто запевнив його, що найближчим часом буде 

прийнято звернення до керівництва Євросоюзу включити так звані «ДНР» і 

«ЛНР» в список терористичних організацій. 

Звертає на себе увагу те, що, в руслі заяви П. Порошенка, світова 

спільнота досить швидко прореагував на трагічну подію, засудивши дії 

представників т. зв. ДНР і ЛНР. Так, Рада безпеки ООН на своєму засіданні в 

Нью-Йорку у вівторок засудила обстріл автобуса під Волновахою. У заяві 

Ради також підкреслюється необхідність суворого дотримання Мінських 

домовленостей від 5 та 19 вересня 2014 

(http://expert.org.ua/statias/?st=2&id=120269. – 2015 – 14.01). 

У Держдепартаменті США поклали відповідальність за погіршення 

ситуації на Сході України на Росію. Марі Харф, офіційний представник 

http://24tv.ua/news/showNews.do?v_genshtabe_objasnili_pochemu_obstrel_avtobusa_pod_volnovahoj_byl_provokaciej&objectId=530867&lang=ru
http://24tv.ua/news/showNews.do?v_genshtabe_objasnili_pochemu_obstrel_avtobusa_pod_volnovahoj_byl_provokaciej&objectId=530867&lang=ru
http://24tv.ua/news/showNews.do?v_genshtabe_objasnili_pochemu_obstrel_avtobusa_pod_volnovahoj_byl_provokaciej&objectId=530867&lang=ru
http://expert.org.ua/statias/?st=2&id=120269
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американського зовнішньополітичного відомства, заявила, що обстріл 

автобуса під Волновахою був проведений бойовиками, яких підтримує Росія. 

У зв’язку з цим вона вкотре закликала РФ виконати умови Мінських 

домовленостей (http://expert.org.ua/statias/?st=2&id=120268. – 2015 – 14.01). 

Міжнародна організація Amnesty International також виступила з 

вимогою розслідувати обстріл пасажирського автобуса під Волновахою в 

Донецькій області. Дана міжнародна організація в офіційній заяві зазначила, 

що обстріл пасажирського автобуса може бути розглянутий як порушення 

міжнародного гуманітарного права. 

Заступник директора програми Amnesty International по Європі та 

Центральній Азії Денис Кривошеєв стверджує, що даний трагічний інцидент 

повинні знати у всьому світі. Крім цього, він уточнює, що винними у цій 

трагедії є або ті, хто не вжив заходів для захисту громадян відповідно до 

міжнародного гуманітарного права, або ті, хто скоїв навмисний обстріл 

пасажирського автобуса з мирними жителями. У цьому випадку, вважає 

представник організації, можна говорити про вчинення військового злочину 

(http://www.profi-forex.org/novosti-mira/novostisng/ukraine/entry1008241696. 

html. – 2015 – 14.01). 

Особливо звертає на себе увагу реакція на трагедію в інтернет-

просторі. Слід зазначити, що Президент України Петро Порошенко закликав 

поширювати в соціальних мережах картинку із зображенням обстріляного 

автобуса і написом «Je suis Volnovakha» («Я Волноваха»). «Друзі, прошу 

поширювати і сподіваюсь, що наш заклик до підтримки в боротьбі з 

тероризмом ДНР-ЛНР буде почутий світом», – написав П. Порошенко в 

Твіттері (https://twitter.com/poroshenko). 

Показово, що акція «Я Волноваха», яка стала реакцією людей на 

трагедію, в соціальних мережах набирає силу. Акція почалася після посту 

Дмитра Корчинського в Facebook. «Кількість убитих пасажирів (в основному 

жінки) така ж, як жертв в редакції французького журналу. Тепер подивимося, 

чи розгорнеться в Україні акція «я – Волноваха» і чи буде вона підтримана 

європейцями?», – написав Д. Корчинський (http: // 

expert.org.ua/statias/?st=2&id=120262. – 2015 – 13.01). 

Також на сторінці соціальної мережі Facebook групи «Євромайдан» 

представлена схема, згідно з якою обстріл проводився з території між 

Старобешеве і Донецьком, яка, як відомо, контролюється бойовиками «ДНР» 

(http://www.profi-forex.org/novosti-mira/novosti-sng/ukraine/entry1008241696. 

html. – 2015 – 14.01). 

Трагедію під Волновахою активно коментують і в експертних колах 

засуджуючи дії терористів з «ДНР» і «ЛНР» і особливо вказуючи на 

правильну й оперативну, навіть – «блискавичну» реакцію влади України та 

Президента П. Порошенка. Так, директор центру політичних досліджень 

«Соціовимір» Сергій Таран підкреслив, що винуватцем агресії на Сході 

України є Росія. «Для Європи, як втім, і для всіх, зрозуміло, що винуватцем 

агресії є Росія. Європа не тільки прокоментувала трагедію у Волновасі, вона 

до цього ввела санкції проти Росії », – сказав експерт 

http://www.profi-forex.org/novosti-mira/novostisng/ukraine/entry1008241696
http://www.profi-forex.org/novosti-mira/novosti-sng/ukraine/entry1008241696
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(http://inforesist.org/ekspert-obyasnil-pochemu-evropa-vyalo-otreagirovala-na-

terakt-pod-volnovaxoj/. – 2015 – 14.01). 

Журналіст, волонтер Олексій Мочанов, коментуючи ситуацію, 

підкреслив: «Мені здається, що і Путіну, і керівникам "ДНР" та "ЛНР" треба 

якось перед "своїми" звітувати. Адже там люди налаштовані досить 

агресивно і, судячи з усього, не дуже хочуть перемир’я. Коли їм підвозять 

боєприпаси, вони з величезним задоволенням цим користуються, а потім 

кричать, що це українці самі себе під Волновахою взяли і обстріляли ... Всі 

говорять про атаку на Волноваху, але вони просто "вдало" потрапили по 

автобусу, і зараз це стало такою знаковою подією» 

(http://gordonua.com/day_question/donbasswaragain.html. – 2015 – 14.01). 

Голова Служби зовнішньої розвідки України у 2005-2010 роках, 

генерал армії Микола Маломуж також вважає, що Росія задіяла потужні 

чинники для дестабілізації, зірвавши стратегічний процес мирного 

врегулювання. «Беручи до уваги мобілізацію та соціальні проблеми, варто 

очікувати соціальний рух всередині нашої держави. Все це накладеться на 

військові операції, на теракти, на диверсії, на виступи громадян і призведе до 

загальної дестабілізації. Це і є той великий план, до якого Росія перейшла від 

фронтальних наступів» – спрогнозував М. Маломуж 

(http://gordonua.com/day_question/donbasswaragain.html. – 2015. – 13.01). 

На думку блогера, члена ініціативи Армія SOS Юрія Касьянова 

противник (бойовики «ДНР» і «ЛНР» – прим. авт.) поки не робить серйозних 

дій, які могли б загрожувати реальним наступом. Він десь промацує оборону, 

відволікає нашу увагу і, мабуть, планує удари в інших напрямках 

(http://gordonua.com/day_question/donbasswaragain.html. – 2015. – 13.01). 

Слід зазначити, що навіть російський журналіст і військовий 

кореспондент Аркадій Бабченко у своєму коментарі наголосив: «На Донбас з 

усієї Росії стягуються маргінальні верстви населення. Але, оскільки вони 

дурні, за кілька днів вони всі там і залишаються ... І також втрачають всю 

видану їм техніку. Встигаючи, щоправда, збити «Боїнг» або накрити залпом 

автобус з біженцями (http://gordonua.com/day_question/donbasswaragain. 

html. – 2015. – 13.01). 

При цьому, існують нечисленні й далеко не зовсім обґрунтовані дещо 

інші експертні думки. Так, за словами українського журналіста та медіа-

експерта Сергія Рачинського, російська та українська влада діє під тиском 

обставин, коли мова заходить про імплементацію Мирного плану в Донбасі. 

«Відчуженість політичного та економічного життя, як у Росії, так і в Україні 

призводить до такого страшного результату. Сторони конфлікту не в змозі 

охопити або контролювати його. У Києві та Москві є надія, що ситуація 

якось сама собою розсмокчеться, але цього не станеться. До того ж терпіння 

в Європі не нескінченне, якщо ми самі не займаємося своїми проблемами, ми 

не Греція – в нас не будуть вливати десятки мільярдів доларів для 

підтримки», – зазначив С. Рачинський (http://www.golos-

ameriki.ru/content/taras-burnos-ukraine-faight-against-terrorism-13-

2015/2597046.html. – 2015. – 13.01). 

http://gordonua.com/day_question/donbasswaragain
http://gordonua.com/day_question/donbasswaragain.html.%20�%202015
http://gordonua.com/day_question/donbasswaragain.html.%20�%202015
http://gordonua.com/day_question/donbasswaragain
http://www.golos-ameriki.ru/content/taras-burnos-ukraine-faight-against-terrorism-13-2015/2597046.html.%20�%202015
http://www.golos-ameriki.ru/content/taras-burnos-ukraine-faight-against-terrorism-13-2015/2597046.html.%20�%202015
http://www.golos-ameriki.ru/content/taras-burnos-ukraine-faight-against-terrorism-13-2015/2597046.html.%20�%202015
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У свою чергу у вівторок т. зв. представники «Міноборони ДНР» 

намагалися спростовувати заяви українських офіційних осіб про обстріл 

«ополченням» блокпоста під Волновахою. У «прес-службі Міноборони ДНР» 

заявили, що в автобус під Волновахою стріляли зі стрілецької зброї 

(http://zadonbass.org/news/panorama/message_87848. – 2015. – 14.01). Подібне 

обвинувачення висуває і «заступник голови Народної ради ДНР» Денис 

Пушілін (http://nahnews.com.ua/137014-pushilin-tragediya-v-volnovaxe-

provokaciya-ukrainskoj- vlasti /. – 2015. – 14.01). 

Із заявою щодо даної ситуації виступили і в російському МЗС. 

Уповноважений з питань прав людини Костянтин Долгов зазначив, що новий 

випадок загибелі мирних жителів підриває зусилля з врегулювання 

української кризи, обвинувачуючи в трагедії українську сторону. «Ми 

вимагаємо об’єктивного розслідування цього злочину, в тому числі з боку 

ОБСЄ, і покарання винних», – заявив, як повідомляють ЗМІ, К. Долгов. 

При всьому при цьому, очевидним є те, що з початку січня бойовики 

різко активізували обстріл українських позицій на Донбасі, який в останні 

кілька днів уже нагадує ту активність, з якою велися бої влітку. Донецький 

аеропорт знаходиться під масовим обстрілом з важких знарядь, але все ще 

перебуває під українським контролем. У даній ситуації, можна погодитися з 

існуючою в експертних колах думкою про те, що трагедія під Волновахою 

може стати «спусковим гачком» для подальшої ескалації конфлікту на 

Донбасі. Відповідно, дуже важливим є всебічне та об’єктивне проведення 

розслідування цієї трагедії за участю міжнародних організацій, для того, щоб 

уникнути подальших політичних спекуляцій з боку т. зв. «ДНР» і «ЛНР». 

Можна також частково погодитися з експертами в тому, що новий 

виток загострення конфлікту в Донецькій області є природним підживленням 

невизначеності ситуації, що склалася і балансує на межі бажання Росії 

розширити зону дій – перенести терористичну війну на інші території 

України. «Якщо Донбас – це територія України і там немає війни, то 

потрібно використовувати всесвітній досвід боротьби з тероризмом, діяти за 

тим алгоритмом, який виробило людство. Ситуація у Франції тому 

підтвердження – французька влада не вела переговорів з терористами, діяла 

тільки на ураження», – наголосив голова правління Центру стратегічних 

досліджень Павло Жовніренко (http://www.golos-ameriki.ru/content/taras-

burnos-ukraine-faight-against-terrorism-13-2015/2597046.html. –2015. – 13.01). 

Слід також підкреслити, що, з урахуванням ситуації, що склалася, для 

громадян нашої країни дуже важливими є коментарі і заяви з боку влади 

України, що носять патріотичний характер і вселяють обґрунтовану 

впевненість у позитивному вирішенні ситуації на Донбасі. Показовим, при 

цьому, є заява Президента України Петра Порошенка про те, що українська 

армія готова захищати свою землю. «З вересня минулого року, за час поки 

нам вдалося призупинити активні бойові дії, ми наростили м’язи. Щотижня 

передаємо у війська сотні одиниць зброї і військової техніки, як нової, так і 

відремонтованої», – підкреслив Президент України Петро Порошенко 

(детальн. – див. попер. випуск, – прим. авт.). 

http://zadonbass.org/news/panorama/message_87848.%20�%202015
http://nahnews.com.ua/137014-pushilin-tragediya-v-volnovaxe-provokaciya-ukrainskoj-%20vlasti%20/.%20�%202015
http://nahnews.com.ua/137014-pushilin-tragediya-v-volnovaxe-provokaciya-ukrainskoj-%20vlasti%20/.%20�%202015
http://www.golos-ameriki.ru/content/taras-burnos-ukraine-faight-against-terrorism-13-2015/2597046.html.%20�2015
http://www.golos-ameriki.ru/content/taras-burnos-ukraine-faight-against-terrorism-13-2015/2597046.html.%20�2015
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При цьому Президент підкреслив, що залишається прихильником 

мирного врегулювання на Донбасі – в рамках Мирного Плану та Мінських 

домовленостей. У ході телефонної розмови з президентом Франції Франсуа 

Олландом і канцлером Німеччини Ангелою Меркель, Президент України 

обговорив подальші кроки на шляху до мирного врегулювання 

(http://nahnews.com.ua/137776-olland-i-merkel-vyrazili-soboleznovaniya-po-

povodu-gibeli-lyudej-pod-volnovaxoj/. – 2015. – 14.01). Президенти і канцлер 

відзначили, що воно може бути досягнуто в разі виконання всіх пунктів 

Мінських угод. Крім того, важливим є відведення військ і техніки за лінію 

дотику, встановлену Мінським Меморандумом від 19 вересня 2014 року. 

 

Блогосфера 

 

Розенко Павло Валерійович, міністр соціальної політики України: 

Ми зараз маємо шанс змінити не окремі напрями соціальної 

політики, а всю ідеологію та філософію соціальної політики. Є Коаліційна 

угода, у якій чітко прописані основні напрями реформування соціальної 

сфери, є Програма діяльності Уряду і є 300 народних депутатів, які 

поставили підписи під цим. Не дивлячись на те, що переговори у Верховні 

Раді України йдуть важко, проте певний результат вже є, – перший крок у 

реформуванні системи соціального захисту зроблений. І ми будемо рухатися 

далі. 

Хотів би повідомити, що під час ухвалення Державного бюджету 

України на 2015 рік перші комплексні рішення з реформування соціальної 

сфери були прийняті. Зокрема, можна говорити про систему пенсійного 

забезпечення. Була чітко зафіксована і виконана програма і Уряду, і 

Коаліційної угоди про необхідність усунення диспропорції великих пенсій і 

несправедливості, коли є дві різні пенсійні системи: одна – для простої 

людини, інша – для чиновників. Сьогодні поріг для призначення пенсій для 

чиновників суттєво зменшений, і фактично при нарахуванні пенсії для 

прокурора, судді, народного депутата або міністра буде приблизно така ж 

формула як для інших громадян. 

Ще декілька років тому чиновники отримували пенсію у розмірі 90% від 

заробітної плати. Сьогодні це вже буде 60%. Якщо у простої людини цей 

коефіцієнт заміщення від 45% до 50%, то ми вже наближаємося до 

справедливості у пенсійному забезпеченні. Але це не останній крок. 

Наступний крок, який буде пропонувати Міністерство соціальної 

політики і який зафіксований у Коаліційній угоді, – повна відмова від двох 

принципів нарахування пенсій. Буде єдиний принцип нарахування пенсій для 

всіх категорій громадян. Проте, якщо держава захоче виділити якусь 

професію, то у неї буде така можливість, як в усіх країнах світу, – через 

систему недержавного пенсійного страхування (Буде для всіх єдиний 

принцип нарахування пенсій // http://blogs.ukrinform.com/blog/pavlo-

http://nahnews.com.ua/137776-olland-i-merkel-vyrazili-soboleznovaniya-po-povodu-gibeli-lyudej-pod-volnovaxoj/
http://nahnews.com.ua/137776-olland-i-merkel-vyrazili-soboleznovaniya-po-povodu-gibeli-lyudej-pod-volnovaxoj/
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rozenko/bude-dlya-vsih-yedynyy-pryncyp-narahuvannya-pensiy. – 2015. – 

14.01). 

 

Александр Гончаров, директор Института развития экономики 

Украины: 

Один из основных мировых уроков реформаторства заключается в 

том, что нет ничего хуже отложенных реформ. Когда власть сознает, что 

реформы необходимы, но сталкиваясь с какими-то препятствиями или 

сопротивлениями, она их из-за этого откладывает. Дело в том, что 

реформы всегда полезнее. Но из-за опоздания они потом проводятся гораздо 

болезненнее и с большими затратами. А у нас в Украине при аховом 

состоянии экономики реформы вообще надо проводить быстро и даже 

спешно. Иначе, как свидетельствует практика предыдущих лет, они большей 

частью будут заторможены или вовсе не будут проведены. И тогда, сколько 

бюджет страны теряет от не проведения реформ?!  

... Никогда еще один профессионал, без сильной и интеллектуальной 

команды, реформы в одиночку не проводил: ни в министерстве, ни в отрасли, 

ни и в целом в стране. Должна к власти приходить команда 

единомышленников со своей целостной программой, которая 

предусматривает построение определенной экономической модели. 

Обязательно эту модель должен изучить и поддержать Президент Украины. 

Если этого нет – ничего не выйдет. 

... И все министры последних нескольких составов КМУ постоянно 

ломали головы: с чего бы начать социально-экономические реформы? 

Однако наши власти никак не могут понять, что любая страна уникальна. 

Особенно Украина с ее сложнейшей текущей ситуацией. И мы не можем 

развиваться по лекалам или сценариям Грузии, Литвы, Польши или даже 

США. Правда, могли бы что-то взять от одних, перенять что-то у других. Но 

всегда у любой страны должен быть свой собственный путь развития. В 

этой связи предлагаю сосредоточиться на реформировании следующих пяти 

ключевых направлений.  

Во-первых, требует реформирования вся система формирования 

социального и человеческого капитала в Украине (социальные сети и 

взаимосвязь между ними в нашем обществе, на что нацелены люди, 

программа их профессиональной подготовки, инструментарий 

интеллектуального и управленческого труда, прочее). И цель здесь – 

формирование среднего класса, как гаранта стабильности. Более того, 

средний класс в стране – это наибольший фактор привлекательности для 

инвесторов. Ведь эти люди затем становятся основными потребителями на 

различных рынках и сами начинают инвестировать. Словом, начинать 

комплексную реформу надо с создания в Украине среднего класса.  

Во-вторых, надо проводить реформу здравоохранения. В 

экономическом развитии страны также важны открытия в области медицины, 

факторы повышения качества жизни и здоровья населения, что в итоге 
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влияет на производительность труда. Нужно, как в клиниках Евросоюза и 

США переходить на лечение пациентов по медицинским стандартам. 

В-третьих, это окружающая среда и реформа в сфере экологии.  

В-четвертых, реформирование финансового рынка и значительное 

упрощение процедур доступа бизнеса к рынкам капитала. Программа 

структурной реформы украинского финансового рынка должна войти в 

первую десятку общенациональных приоритетов. И тем самым постараться 

уменьшить отток капитала из Украины. Сколько бюджет страны теряет от не 

проведения реформ фондового рынка и пенсионной системы Украины? По 

оценкам различных экспертов эта цифра составляет до 5 млрд грн. 

ежемесячно. Мы также должны и способны увеличить объемы торгов на 

украинском организованном фондовом рынке не менее чем в 100 раз за счет 

привлечения внутренних инвесторов. И у нас до сих пор нет 

цивилизованного срочного рынка.  

В-пятых, реформировать законодательную базу, включая систему 

налогообложения, которая бы сделала привлекательным реальный сектор 

экономики Украины для прямых иностранных инвестиций. Важно понимать, 

каким должен быть уровень уверенности инвесторов при вхождении на 

украинский рынок. 

Итак, сможем ли мы провести такую коренную и комплексную 

социально-экономическую реформу за два года? Больше времени у нас нет 

на то, чтобы перейти от вооруженного противостояния на востоке страны и 

кризиса украинского рынка к товарному изобилию и твердой гривне 

(Предлагаю сосредоточиться на реформировании пяти ключевых 

направлений // http://gazeta.ua/ru/blog/46718/predlagayu-sosredotochitsya-na-

reformirovanii-pyati-klyuchevyh-napravlenij. – 2015. – 14.01). 
 

Бутусов Юрій Євгенович, український журналіст: 

Сегодня состоится заседание комитета Верховной Рады по борьбе с 

коррупцией. У комитета есть много важных задач. Но я попросил бы членов 

комитета обратить самое серьезное внимание на необходимость срочного 

рассмотрения поправок в закон о Национальном антикоррупционном 

бюро. Там есть ряд пунктов, которые требуют законодательных правок. 

Напомню, закон о НАБ вступит в силу только 25 января. И у Рады есть 

прекрасная возможность его доработать. Мы помним в какой спешке он 

принимался, и доработка в данном случае вполне оправданна – на заседании 

конкурсной комиссии мы столкнулись с целым рядом норм закона, которые 

противоречат Конституции и здравому смыслу. Три варианта законопроекта 

с правками будут представлены комитету. Президент Украины предложил 

нам, конкурсной комиссии, подготовить свой вариант законопроекта с 

правками, который он готов представить в ВР как первоочередной. Но мы 

посовещались и решили не множить количество документов. Всем все 

очевидно – вопросы не сложные, но принципиальные. И они жизненно 

важны, чтобы мы привели закон в рабочее состояние. Я согласен с пакетом 

правок, который предлагает Evgen Zaharov и с законопроектом Дмитро 
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Котляр, прошу заслушать этих специалистов. Но хочу от себя написать 

информацию к размышлению депутатам, чтобы они акцентировали 

внимание на ряде важнейших вопросов: 

1. Допуск к конкурсу иностранцев. Надеюсь, что законодатели все-таки 

решат, что допускать иностранцев возможен. Нужна формулировка, что 

кандидатами на пост главы НАБ могут быть иностранцы и лица без 

гражданства, а вот главой НАБ может быть только гражданин Украины. 

Согласитесь, ну какая логика не допускать в качестве кандидатов 

иностранцев? Вот главой НАБ должен быть исключительно гражданин 

Украины, но на конкурсе должны участвовать все. Мы имеем огромную 

диаспору в Канаде и США, наша украинская община – это мощнейший 

кадровый резерв, так зачем же мы не даем возможности свободно допускать 

любых кандидатов? Это не выгодно для нашего общества. Также я прошу 

включить в закон норму, что президент Украины обязан рассмотреть и 

вынести публичное обоснованное решение по всем иностранцам и лицам без 

гражданства, которые подали заявки на конкурс.  

2. Независимость выбора. Сейчас комиссия предлагает президенту трех 

кандидатов, из которых он все равно сам делает выбор. Это не логично. У 

меня такое видение: комиссия должна выдвигать одного кандидата. 

Президент может его обоснованно отклонить, и в таком случае комиссия 

должна собираться повторно, и вновь выбрать кандидата из тех, кто 

предложен. Причем комиссия имеет право повторно выдвинуть того же 

отклоненного президентом кандидата, в том случае, если сочтет решение 

президента не основанном на нормах закона. В случае повторного отказа, 

комиссия представляет кандидата Верховной Раде Украины, которая 

утверждает либо не утверждает кандидата голосованием большинства, если и 

ВР не утверждает кандидата, то состав конкурсной комиссии распускается, 

назначается новый состав, и проводится новый конкурс. Для чего так 

подробно расписываю эти нюансы – чтобы выбор был максимально 

независимый. 

3. Независимость работы необходима и в случае намерения 

отправить главу НАБ в отставку. Сейчас главу НАБ может отстранить от 

должности большинство голосов ВР – зачем? Глава НАБ должен проводить 

расследования по всем фракциям, зачем давать депутатам возможность снять 

его в любой момент? Отстранить главу НАБ от работы нельзя. Только в 

случае совершения ним уголовного преступления. У главы НАБ нет 

иммунитета от преследования правоохранительных органов.  

4. Глава НАБ должен работать сейчас 7 лет. А вот эту норму считаю 

не разумной в наших условиях. Мы должны обеспечить независимость, но 

мы должны обеспечить и общественный контроль. Общественная комиссия 

(может быть новая), должна каждые два года проводить переаттестацию 

работы главы НАБ. И если он работает некомпетентно – контракт 

продолжать нельзя. Два года независимой работы – это вполне 

достаточный срок, чтобы общественность сложила мнение об 

эффективности главы НАБ. 
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5. Глава НАБ должен иметь 10 лет стажа по юридической 

специальности, и еще стаж работы на руководящих должностях! Мне 

кажется, что это неверная норма, надеюсь ее еще раз обдумают. 10 лет 

работы в нашей правовой системе еще не делают человека специалистом. 

Мне кажется, что если человек работал в бизнесе, в общественных 

организациях, он также должен иметь возможность участвовать в конкурсе, 

независимо от образования и стажа работы. Вот сотрудников надо набирать 

по специальности, а глава НАБ должен быть прежде всего моральным, 

порядочным человеком, профессионалом в сфере борьбы с коррупцией, для 

этого не обязательно юридическое образование и работа в сфере права на 

руководящих должностях – пример тому Vitaliy Shabunin, который сейчас не 

имеет права быть кандидатом.  

6. Запрет на участие в политических партиях. Это совершенно 

антиконституционная норма. С какой стати мы дискриминируем тех, кто 

хочет занять должность главы бюро? Почему мы не позволяем членам 

политической партии, почему не позволяем экспертам-консультантам 

политических партий, которые работают с ними по договору претендовать на 

пост главы НАБ? Это же бред. Наоборот – честный человек с публичной 

репутацией прозрачен и понятен. Получается, большая часть комитета Рады 

по противодействию коррупции не имеет права претендовать на участие в 

конкурсе по пост главы НАБ, потому что они участвовали в политических 

партиях. На западе все реформаторы и известные борцы с коррупцией 

участвуют в политических партиях. Зачем мы ограничиваем себя и всех? 

Принципиальный политик также прекрасный кандидат на пост главы НАБ. 

Убедительно прошу полностью отменить эту нелепую норму, которая 

указана в статье 6 закона. 

7. Считаю необходимым предусмотреть в законе возможность главе 

НАБ устанавливать самостоятельно размер зарплаты для сотрудников 

в рамках зарплатного фонда бюджета. Там не надо 700 сотрудников – там 

надо столько сколько дают результат. Считаю, что группа оперативников и 

следователей и руководители НАБ, которые ведут особо важные дела, 

расследуют сложнейшие коррупционные схемы, где решается судьба 

миллиардов долларов должны иметь высокую зарплату, конкурентную с 

частным сектором – не менее 5-7 тысяч долларов в гривневом эквиваленте. 

Так принято во всех цивилизованных странах, и это работает. Согласитесь, 

это разумная зарплата для квалифицированного и подготовленного человека 

с большим опытом. А также прошу закрепить право выделять премии для 

сотрудников НАБ из фонда поступлений в бюджет конфискованного 

имущества и финансовых средств. 5% от суммы конфискованного в бюджет 

сотрудниками НАБ должно идти на премии и на техническое оснащение 

НАБ. Эта норма действует во многих развитых странах. Бюджет НАБ 

находится под контролем общественной комиссии (не обязательно нашей, 

можно новую сформировать, но раз в два года на переаттестации бюджет 

надо изучать) (Доработка закона о НАБ оправданна // 
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http://blogs.ukrinform.gov.ua/blog/yuriy-butusov/dorabotka-zakona-o-nab-

opravdanna. – 2015. – 14.01). 
 

Анатолий Амелин, член Национальной Комиссии по ценным 

бумагам и фондовому рынку, глава координационного совета 

Ассоциации выпускников «Аспен Украина»: 

Нужно ли Украине снижение кворума для собраний акционеров. 

В последние дни было много шума вокруг закона, снижающего 

кворум для собрания акционеров в АО до 50% (с 2016 года). Для 

понимания, хорошо это или плохо, и как эта норма реализована в мире, 

привожу информацию по кворуму в других странах: 

Во Франции для проведения собрания акционеров достаточно 

присутствия акционеров (или их представителей), владеющих по крайней 

мере 25% голосующих акций. 

В чешском законодательстве планка кворума акционерного общества 

установлена на уровне простого большинства, то есть 50%+1 акция. Однако 

существует норма, когда акционерное общество в уставе само закрепляет 

необходимое количество голосующих акций. 

В некоторых государствах Европы закон не устанавливает кворум для 

общего собрания акционеров. Например, акционерные общества в Германии, 

Польше и Болгарии в уставных документах прописывают необходимое 

количество голосов для принятия того или иного решения. В уставах 

акционерных обществ Германии закреплена норма, согласно которой для 

принятия решений на собраниях акционеров должны присутствовать 

владельцы 50% капитала компании или две трети ее акционеров. 

В США правомочным есть то количество акционеров, которое 

присутствует на собрании  

В англосаксонской системе права вообще нет требования к кворуму 

общего собрания акционеров. Например, в США правомочным есть то 

количество акционеров, которое присутствует на собрании. 

В России действует федеральный Закон «Об акционерных обществах», 

принятый еще в 1995 году. В его нормах закреплено, что общее собрание 

акционеров является правомочным при условии присутствия больше 50% 

голосующих акций. В случае, если собрание не имеет кворума, проводят 

повторное собрание, и при этом планка кворума может быть снижена до 30% 

голосующих акций. 

В Республике Казахстан также существует Закон «Об акционерных 

обществах». Там правомочие общего собрания акционеров подтверждает 

присутствие 50% голосующих акций. В случае если собрание не состоялось, 

проводится повторное, считающееся правомочным при 40% акций. Также 

существует норма, устанавливающая планку кворума для повторного 

проведения собрания в 15% голосующих акций. Такое положение может 

быть закреплено в уставе предприятия с количеством акционеров – не менее 

10 тысяч (Как решают «вопрос Коломойского» в других странах // 



 12 

http://nvua.net/opinion/amelin/planka-akcionernogo-obshchestva-po-ukrainski-

29499.html. – 2015. – 14.01). 
 

Бутусов Юрій Євгенович, український журналіст: 

Перед началом заседания СНБО только что меня пригласил на встречу 

секретарь СНБО Александр Турчинов. Сказал, что указ о мобилизации 

необходим сегодня, и закон необходим в Раде. Потому что иначе вообще 

никакой работу развернуть не удастся. Структуру проведения 

мобилизации срочно усовершенствуют, причем будет приглашена 

группа независимых экспертов – мне также предложено принять участие в 

этой работе. 

Я сказал, что цель мобилизации – создать приоритет для формирования 

полностью боеготовых боевых частей, сформированных исключительно из 

мотивированных военнослужащих. Надо обеспечить материальные условия 

для создания профессионального офицерского и сержантского корпуса, на 

основе компетентных и патриотичных военных. А.Турчинов сказал, что это 

совпадает с его видением, и проблематикой он владеет. Но нельзя 

останавливать движение – надо идти вперед, и быстро вносить изменения, 

потому что война пауз не имеет. Поэтому в ближайшее время, надеюсь, если 

не будет сопротивления в Генштабе, попробуем детализировать план 

мобилизации и внесем соответствующие коррективы в подготовку ВСУ к 

весенней кампании. 

Внес правки и несколько смягчил в тексте оценки плана мобилизации. 

Только по одной причине – секретарь СНБО гарантировал, что план 

мобилизации будет детализирован и уточнен в соответствии с опытом 2014-

го и будет создана рабочая группа экспертов, чтобы в ближайшее время 

успеть внести ключевые коррективы (Структуру проведения мобилизации 

срочно усовершенствуют // http://obozrevatel.com/blogs/54796-strukturu-

provedeniya-mobilizatsii-srochno-usovershenstvuyut.htm. – 2015. – 14.01). 
 

Яременко Виталий, блогер UBR:  

Європейська інтеграція передбачає не просто підписання папірців та 

декламування цінностей свободи та прав людини. Вона передбачає важку та 

виснажливу працю день удень. В даному випадку сфера аудиту не є 

виключенням. 

23 грудня 2014 року відбувся Всеукраїнський науковий круглий стіл 

«Розвиток аудиту в Україні у контексті європейської інтеграції», що 

проходив на базі КНЕУ імені Вадима Гетьмана. У круглому столі брали 

участь представники Міністерства фінансів України, Світового банку, 

Національного банку України, Аудиторської палати України (АПУ), КНЕУ 

ім. Вадима Гетьмана, ВПГО «Спілка аудиторів України», Представництва 

АССА в Україні, Федерації професійних бухгалтерів та аудиторів України, 

аудиторської компанії KPMG та багато інших іменитих гостей. 

Зав’язка теми заходу цілком відповідала духу часу, а саме 

реформування аудиту в Україні через зміни у законодавстві у зв’язку з 
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підписанням Угоди про Асоціацію з ЄС. Питання, що стоять на порядку 

денному (необхідність підвищення якості фінансової звітності, впровадження 

інституту обов’язкового аудиту, процедурні питання впровадження вимог 

Світового банку) вимагають не просто констатації факту, а вироблення 

єдиної позиції між усіма зацікавленими сторонами. Голова Аудиторської 

палати України І.І. Нестеренко зазначає, що «Ґрунтовне обговорення 

бажаних змін дозволить виробити спільне бачення між регулятором та 

професійною спільнотою з наближенням української аудиторської практики 

до європейських стандартів». З огляду це важливими виявились не тільки 

проблеми адаптації до нових умов роботи та підвищення якості послуг, а і 

питання конкуренції та ціноутворення в аудиторській діяльності. 

Надважливою темою в будь якій галузі сьогодні є нові законодавчі зміни. 

Аудиторська діяльність не стала виключенням. Так учасниками круглого 

столу було проаналізовано особливості нової редакції Закону України «Про 

аудиторську діяльність», відповідно до вимог Європейського законодавства 

до аудиторської діяльності щодо Директив Європейського Парламенту та 

Ради ЄС. 

Важливо зазначити, що крім нових умов роботи для аудиторських 

компаній, учасники наголосили і на необхідність оптимізації діяльності 

професійних організацій. «Нова редакція закону має повністю змінити 

концепцію аудиторської діяльності в Україні. Визначити, як буде 

формуватися комісія з сертифікації аудиторів, комісія з контролю за 

якістю їхньої діяльності. Але головне, що треба прописати в новому законі – 

це створення ефективної системи розслідувань і санкцій для аудиторів та 

аудиторських компаній, які допускають порушення стандартів аудиту та 

вимог законодавства при проведенні обов’язкового аудиту», – оприлюднив 

спільну позицію І.І. Нестеренко. Під час заходу експерти також 

проаналізували інституційні проблеми та особливості фінансової звітності 

банків України та розглянули можливі шляхи підвищення її якості з 

урахуванням посилення соціальної відповідальності аудиторів та кризових 

явищ у банківському секторі. В складних сучасних умовах, що переживає 

зараз українська економіка, важливою є роль європейських фінансових 

інституцій та великих міжнародних компаній. Зокрема на круглому столі 

були присутні представники Світового банку та аудиторських компаній 

«Великої четвірки». Головною темою для обговорення тут стало підвищення 

кваліфікації аудиторів та якості фінансових звітів. З огляду на процеси 

стрімкої європейської інтеграції на голова АПУ застеріг проти надання на 

законодавчому рівні переваг міжнародним аудиторським компаніям перед 

українськими, що може похитнути вільний конкурентний ринок. 

Крім того, представниками Світового банку в Україні було представлено 

проект STAREP, метою якого є допомога країнам Східного Партнерства у 

створенні ефективних та міцних систем фінансової звітності та аудиту, у 

відповідності до міжнародних стандартів та вимог європейської правової 

системи. Проект STAREP робить акцент на побудові інститутів, необхідних 

для ефективного впровадження нових правових систем та європейського 
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законодавства в галузі звітності та аудиту. Головна мета – це надання 

сприяння професійним бухгалтерським та аудиторським організаціям у 

здійсненні їх ролі щодо встановлення професійних стандартів, а також 

модернізації систем професійної освіти. Одним з важливих пріоритетів 

проекту також є передача досвіду інших країн, які стикаються або стикалися 

з подібними проблемами під час реалізації реформ звітності та аудиту. 

Підсумовуючи, варто зазначити що аудиторська діяльність в Україні у розрізі 

євроінтеграційних процесів потребує подальших обговорень та співставлень, 

що прискорить приведення діяльності аудиторів у відповідність до 

європейських норм. Тим самим, багато концептуально-інституційних 

проблем розвитку аудиту в умовах підписання Угоди про асоціацію з ЄС 

залишаються актуальними як для українських компаній і державних установ, 

так і для світових фінансових й аудиторських інституцій (Що робиться для 

розвитку аудиту в контексті євроінтеграції // 

http://blog.ubr.ua/finansy/sho-robitsia-dlia-rozvitku-auditu-v-konteksti-

evrointegracii-9308. – 2015. – 14.01). 
 

Андрей Илларионов, бывший советник Владимира Путина по 

экономическим вопросам: 

Вчерашнее сообщение НБУ о величине международных резервов на 

конец декабря 2014 г. в целом подтверждает предварительную информацию 

об основных источниках утраты валютных резервов в последние месяцы и, 

следовательно, идентифицирует главные направления самых срочных 

действий украинских властей (если они все же решатся на них) по 

недопущению наступающего дефолта. Чтобы избежать его, необходимо 

перекрыть все бюджетные и квази-бюджетные дыры, через которые в 

октябре-декабре 2014 г. из валютных резервов «утекло» почти 9 млрд дол., 

или в среднем примерно по 3 млрд дол. ежемесячно. 

«Нафтогаз». В декабре 2014 г. на оплату импортированного газа было 

израсходовано 1,65 млрд дол., что составляет две трети от всего снижения 

резервов. Дефицит бюджета «Нафтогаза» по разным оценкам составляет от 

4% до 7% ВВП. Без залатывания этой дыры надеяться на стабилизацию 

государственных финансов невозможно. Начинать, конечно, надо было, 

самое позднее, прошлой весной, когда страна находилась в гораздо более 

благоприятных условиях, – по крайней мере, тогда, когда реформа 

«Нафтогаза» была рекомендована украинским властям к немедленному 

осуществлению Кахой Бендукидзе и автором этих строк. В нынешних 

условиях остался, увы, практически единственный метод, способный дать 

результат незамедлительно, – полная ликвидация бюджетных субсидий и 

повышение тарифов на потребляемый газ до уровня, обеспечивающего 

балансирование доходов и расходов «Нафтогаза» и, следовательно, 

ликвидацию его дефицита. Такое повышение тарифов приведет к 

чувствительному сокращению потребления газа, какое в расчете на доллар 

произведенного ВВП в Украине сегодня превышает аналогичные показатели 

в Европе примерно в 4,5 раза. Снижение спроса на импортируемый газ и 
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оплата остающегося импорта (если таковой, конечно, останется) самими 

потребителями закроют одну из самых крупных дыр в украинских 

государственных финансах. 

НБУ. В декабре НБУ потратил на валютные интервенции 831 млн дол. 

Массированные интервенции на валютном рынке, а также административные 

ограничения на приобретение иностранной валюты, множественность 

валютных курсов и быстрое распространение черного рынка валюты 

свидетельствуют о том, что нынешний курс гривни искусственно завышен. В 

такой ситуации единственный выход – немедленная, полная и безусловная 

либерализация валютного рынка, устранение всех ограничений на валютные 

операции, отказ НБУ от валютных интервенций и иных видов валютных 

субсидий. Неизбежное в результате этих действий снижение курса гривни 

приведет к существенному ослаблению спроса на валюту и перекроет 

второе направление утечки валютных резервов. 

Дефицит бюджета. Несомненно, что главным источником утраты 

валютных резервов является дефицит бюджета расширенного правительства, 

финансируемый, в частности, квази-бюджетными кредитами НБУ, рано или 

поздно оказывающимся на валютном рынке и тем самым осуществляющим 

интенсивный «дренаж» национальных валютных резервов. По последним 

оценкам Института международных финансов бюджетный дефицит в 2014 г. 

достиг 12% ВВП. По предварительным расчетам, бюджет, предложенный 

Кабмином и утвержденный Верховной Радой 29 декабря 2014 г., 

предусматривает дефицит в размере не менее 15% ВВП. Однако оценки 

потребностей страны во внешнем финансировании колеблются от 30-32 млрд 

дол. (правительство) до 50 млрд дол. (Дж.Сорос). Это означает, что реальный 

дефицит бюджета всего расширенного правительства в 2015 г. на самом деле 

ожидается в пределах от 25 до 43% ВВП. Как уже отмечалось, такой размер 

бюджетного дефицита при попытке увеличения государственных расходов 

до запланированного в законе о бюджете уровня в две трети ВВП означает 

несомненный суицид украинского государства. 

Бюджет для Украины в 2015 г. В силу сказанного выше абсолютным 

императивом бюджетной политики Украины в 2015 г. становится 

достижение нулевого бюджетного дефицита, безусловное полное 

балансирование доходной и расходной частей государственного бюджета. 

Наряду с этим существуют еще, как минимум, два важнейших 

приоритета бюджетной политики. 

Первый из них – необходимость запуска экономического роста в 

Украине, для чего необходимо хотя бы немного сократить нынешнее 

непомерно тяжелое налоговое бремя. 

Второй – необходимость обеспечить требуемый уровень расходов на 

оборону, гарантирующий внешнюю безопасность страны. 

Одновременное следование этим трем приоритетам позволяет 

обрисовать каркас бюджетной политики расширенного правительства 

Украины в 2015 г. 
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Оценка фактического исполнения бюджета расширенного правительства 

в 2014 г. и эскиз бюджета на 2015 г. (в % к ВВП) 

Показатели/Годы 
2014, 

оценка 

Эски

з 2015 

Изменения в 2014-2015 

гг., п.п. ВВП 

Все доходы, в т.ч.: 41,8 37,0 -4,8 

налоговые доходы 37,6 33,0 -4,6 

Все расходы, в 

т.ч.: 
53,8 37,0 -16,8 

на оборону 1,0 5,0 4,0 

на необоронные 

нужды 
52,8 32,0 -20,8 

Баланс -12,0 0,0 12,0 
Источник: ИЭА. 

Предлагаемый эскиз бюджета-2015 позволяет достичь следующих 

целей: 

– полностью ликвидировать бюджетный дефицит, тем самым остановить 

растрату валютных резервов и создать необходимые макроэкономические 

условия для восстановления умеренной финансовой поддержки Украины со 

стороны внешних кредиторов; 

– сократить налоговое бремя на 4,6 процентного пункта ВВП, тем самым 

посылая минимально необходимые сигналы бизнесу, работающему в 

Украине, для возобновления инвестиционного процесса и экономического 

роста; 

– увеличить расходы на оборону до минимально необходимого уровня – 

5% ВВП, что позволит обеспечить базовые условия безопасности страны в 

условиях внешней агрессии; 

– сократить все иные (необоронные) расходы до 32% ВВП, что также 

создаст благоприятные условия для возобновления экономического роста. 

Величина необоронных расходов в 32% ВВП и всех государственных 

расходов в 37% ВВП по-прежнему являются недопустимо высокими для 

страны такого уровня экономического развития, как Украина. Эти показатели 

намного выше, чем соответствующие индикаторы большинства стран мира с 

аналогичными и близкими покзателями ВВП на душу населения. 

Дальнейшее сокращение неэффективных государственных расходов – дело 

бюджетов следующих лет (Как Украине избежать дефолта и начать 

экономический рост // http://obozrevatel.com/blogs/08241-kak-ukraine-

izbezhat-defolta-i-nachat-ekonomicheskij-rost.htm. – 2015. – 14.01). 
 

Богдан Данилишин, экс-министр экономики Украины, академик 

НАН Украины: 

... Первоочередные задачи Украины – выход из конфликта с РФ, 

реорганизация армии и полное реформирование экономики. 
Параллельно необходимо продолжать строительство современной 

украинской армии. Она должна быть представлена войсками нового типа, 
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умеющими действовать в условиях новой сетецентрической войны. Поэтому 

нам нужна военная доктрина, отражающая все современные тенденции 

военного строительства. 

В экономической сфере в 2015 году украинским властям необходимо 

решать два типа задач – текущие и стратегические. 

Конечно, без решения текущих проблем невозможно выживание в 

краткосрочном периоде. Однако приоритетом для власти должны стать 

стратегические реформы. Не можем же мы только тем и заниматься, что 

выживанием! Для проведения реформ важно понимать, что они приходятся 

на период, когда в мире началась третья промышленная революция. 

Удешевление стоимости энергии и увеличивающаяся отдача от 

применения информационных технологий в реальном секторе приводят к 

тому, что парадигма промышленного развития последних 20 лет уходит в 

прошлое. Западные компании, которые массово открывали филиалы в Китае 

в конце ХХ века (они это делали для снижения издержек), возвращаются на 

родину, потому что там становится рентабельным производство товаров. При 

этом Китай, многому научившись за это время у западных компаний, активно 

преодолевает роль «сборочного цеха» Запада и выходит на арену как 

самостоятельный игрок. Яркий пример – после недавнего размещения акций 

капитализация китайского интернет-магазина Alibaba превысила 

капитализацию американского промышленного гиганта – General Electric. 

В последние 20 лет украинская промышленность в основном была 

ориентирована на внешние рынки. Тогда процессы проникновения 

информационных технологий в реальный сектор были еще не столь сильны. 

Теперь же Украине необходимо будет радикально пересмотреть всю свою 

промышленную парадигму. То, что обеспечивало ей рост в последние 20 лет, 

наоборот, может стать фактором, который затормозит переход Украины в 

постиндустриальную фазу развития мировой экономики. Поэтому, 

украинскому правительству необходимо разработать реальный план 

трансформации украинской экономики из старой индустрии к новой 

индустрии – энергоэффективной и ассимилировавшей новации 

информационной экономики. 

Роль государственных органов в этом движении трудно переценить. Я не 

говорю о том, что государство должно вмешиваться в деятельность 

экономических субъектов. Но государство должно стать тем идеологическим 

рупором, который объявит обществу о национальном проекте строительства 

новой украинской экономики. Рассчитывать, что эти процессы запустятся 

сами по себе, не приходится. Естественным образом подобные процессы 

происходит слишком медленно. 

Государство, опирающееся на экспертные общественные 

неправительственные организации, целью которых является модернизация 

экономики Украины, должно заявить о приоритетах в экономической 

политике. В 2015 году мы должны начать построение современного, 

эффективного государственного аппарата. Максимально 

дебюрократизированного, использующего всю мощь современных 
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информационных технологий. Принципы организации эффективного 

управления из бизнеса должны перейти в работу госорганов. Государство 

должно стать консультантом, экспертом для оказания помощи украинскому 

бизнесу в деле повышения его производительности. 

Необходимо создание плана развития страны. Базой для него может 

стать и Стратегия развития Украины до 2020 года. Конечно, план 

необходимо будет пересматривать регулярно, однако, он должен 

существовать как документ, как конституция экономического развития. Его 

наличие будет свидетельствовать о том, что у украинцев есть стратегическая 

цель. Главные приоритеты, на мой взгляд, следующие: 

1. Создание современной украинской энергетики с учетом тех новаций, 

о которых я написал выше, как основы независимого и устойчивого от 

мировой конъюнктуры экономического развития страны. Без наличия такой 

энергетики крайне сложно говорить о конкурентоспособности в будущем 

украинских производителей на мировых рынках. 

2. Определение приоритетных отраслей развития. Я бы поставил на 

современное инновационное сельское хозяйство и сектор информационных 

технологий. Для сельского хозяйства Украина имеет преимущества 

природного характера. Этот сектор сможет стать драйвером, который 

«вытащит» все остальные сектора украинской экономики. И этот рост будет 

органичным, так как будет основан на решении продуктовой проблемы 

растущего населения Земли. А в отечественной IT-отрасли уже имеется 

сильный сектор аутсорсингового программирования, дающий базу для 

дальнейшего качественного развития отрасли. 

3. Развитие здравоохранения и современного образования должно 

стать еще одной приоритетной задачей Украины. Необходимо создание в 

нашей стране современных лечебных центров, инновационных учебных 

заведений, совмещающих научный и образовательный процесс с процессом 

разработки промышленных образцов и внедрения их в реальный сектор. 

Законодательных льгот инвесторам в эти сектора для начального периода 

будет достаточно. 

Да, количество приведенных мной задач небольшое, но они столь 

масштабны, что движение в этих направлениях необходимо начинать уже в 

2015 году. Развитые страны Запада строили вышеприведенные сектора 

экономики на протяжении десятилетий. Примерно такие же сроки 

реализации будут и у украинского стратегического плана. Однако наличие у 

Украины партнеров, которые однажды уже прошли этот путь, позволяет 

сократить время, необходимое для реформ, если только мы извлечем уроки 

из чужих ошибок. 

И конечно же, успех или поражение реформ будут во многом зависеть от 

украинского общества. От того насколько сильна его вера в себя (Как 

Украине выйти из конфликта с Россией // 

http://obozrevatel.com/blogs/17583-kak-ukraine-vyijti-iz-konflikta-s-rossiej.htm. 

– 2015. – 13.01). 
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Владимир Спиваковский, ученый, бизнесмен, писатель, президент 

корпорации «Гранд»: 

Существует ли какой-нибудь катализатор быстрого экономического 

взлѐта страны вверх? 

Да, конечно. Например, такой катализатор продемонстрировала 

Малайзия. Эта богом забытая, бедная азиатская страна, вдруг ни с того, ни с 

сего, решила, что она хочет выбраться из тысячелетней нищеты. Да не просто 

так, а в самые что ни есть передовики!  

Как же это осуществить? Идея пришла нескоро. Но какая! Ни много, ни 

мало, построить самое высокое здание в мире. На что мир только посмеялся, 

типа, хотеть – не делать. Однако их король оказался товарищем упорным, 

принял вызов и… понеслось. 

Моментально выяснилось, что есть непреодолимые препятствия. 

Например, возведение самого высокого в мире небоскреба требует того, чего 

у них вообще не было: инженеров, строителей, архитекторов, химиков, 

ученых, транспорта, логистики, и вообще огромной инфраструктуры – от 

строительной до сервисной. А у них только джунгли и тропические дожди. 

Но цель уже стала необратимой. И они, не имея никаких своих 

специалистов, выписали их тысячи, со всего мира, и начали интенсивно 

налаживать производство всего, что было нужно. 

За 6 лет они возвели эти две знаменитые башни в Куала-Лумпуре. 

Попутно создали 10 самых современных индустрий – всѐ самое передовое. И 

ещѐ – получили заслуженное вознаграждение – невероятной силы всемирный 

PR. Туда начали ездить. И Экономика поскакала резко вверх. Это был второй 

ход комбинации. 

Однако тормозом было то, что на этот глобальный супемодерн нужны 

умные и образованные люди. Своих по-прежнему не было, а выписывать их 

из-за границы постоянно невозможно и очень дорого… 

И тогда они придумали третий ход комбинации, провозгласив курс на то, 

что Малайзия должна стать самой образованной в мире страной. Вот это 

наглость! – обескуражились в мире. 

И что вы думаете – это осталось только в лозунгах? Ничего подобного! 

После небоскреба им уже ничего не было страшно. А демагогические 

разговоры они просто пресекают на корню. 

Так вот. Малайзия сделала уникальное предложение 100 топ 

университетам мира, от которого те не смогли отказаться. А именно: 

пригласили эти Вузы создавать свои филиалы в Малайзии на сказочных 

условиях. Без налогов, с тройными зарплатами и безумными льготами. И 

теперь в этой стране работают лучшие вузы и школы мира, выпуская самые 

образованные кадры. 

Попутно они внедрили теорию Голубого океана, когда предпочтение 

отдаѐтся созиданию новой ультрасовременной экономики, вместо «старой, 

красной». 

Вот так мечта о волшебном небоскрѐбе подняла страну с самого низа на 

самый вверх. Благодаря сложной и умной многоходовке. 
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Ничто не мешает и нашей стране использовать подобный или другой 

катализатор. А не просто клянчить деньги в никуда. Их вполне можно и 

заработать, и сделать из страны конфетку. Несмотря на все тяготы нашей 

жизни, думаю, что воли и интеллекта на это xvatit (Как стране быстро 

взмыть вверх? // http://obozrevatel.com/blogs/28490-kak-strane-byistro-vzmyit-

vverh.htm. – 2015. – 11.01). 
 

Владимир Фесенко, политолог, директор Центра политических 

исследований «Пента»: 

Ключевое слово 2015 года – реформы. Даже проблема войны 

становится зависимой от вопроса реформ 

С одной стороны обороноспособность страны зависит от эффективности 

реформ в экономической и военной сферах. С другой – потребность выхода 

Украины из состояния войны в значительной мере обусловлена 

необходимостью обеспечения благоприятных условий для проведения 

реформ. От результативности процессов обновления и модернизации зависят 

не только перспективы европейской интеграции нашей страны, но и сама 

состоятельность украинской государственности в обозримом будущем. 

О реформах в Украине сказано уже так много, что, казалось бы, закрыты 

все возможные вопросы. Проблема только в том, чтобы эти реформы 

осуществить. Еще немного и само слово «реформы» начнет вызывать 

раздражение. Тем не менее, есть ряд принципиальных вопросов, от 

правильных ответов на которые будет зависеть успех реформ. 

Вопрос первый: кто будет проводить реформы? Ответ, вроде бы, 

абсолютно очевиден – правительство и президент (в сфере своей 

компетенции), министры-реформаторы. Но мы уже неоднократно 

сталкивались с ситуацией, когда президент провозглашал те или иные 

реформы, а правительство и аппарат исполнительной власти их успешно 

саботировали, либо не спешили их выполнять. Сейчас, конечно же, ситуация 

совсем другая. И премьер, и большинство министров (хотя и не все) 

вынуждены будут заниматься реформами. Но даже самый прогрессивный 

министр-реформатор не способен в одиночку их осуществить. 

Мировой опыт свидетельствует, что для успешного проведения реформ 

необходимы либо команды реформаторов (по отдельным направлениям 

государственной политики), либо эффективный государственный аппарат 

(рациональная бюрократия, способная результативно выполнить любое 

решение государственного руководства). 

По большому счету у нас сейчас нет ни того, ни другого. Да, в аппарат 

многих ведомств сейчас назначено немало новых и молодых (иногда даже 

очень молодых) руководителей. Но в большинстве своем эти «новые 

чиновники» просто политические назначенцы. Нередко это люди лично 

близкие различным большим политикам и чиновникам. Говоря откровенно, 

они назначены «по блату», а не благодаря своим выдающимся 

профессиональным качествам. 
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Многие из этих «новых чиновников» не обладают управленческими 

способностями и зачастую понятия не имеют какие реформы им предстоит 

осуществлять  

Но проблема не только в этом. Большинство «новых» абсолютно не 

имеют опыта работы в системе государственного управления. Может быть 

это было бы неплохо для того, чтобы «по-новому» выстраивать работу 

государственных ведомств. Но вот беда. Многие из этих «новых 

чиновников» не обладают управленческими способностями и зачастую 

понятия не имеют какие реформы им предстоит осуществлять. В целом же 

аппарат государственного управления по формам и методам своей работы 

мало изменился. 

Процесс реформ часто сравнивают с проведением сложной 

хирургической операции. Так вот, мы оказались в ситуации, когда хирургам-

реформаторам будут ассистировать либо неопытные и неумелые помощники, 

либо персонал, который не понимает смысл, логику и целесообразность 

самой операции. 

И как же решать эту проблему? Рецепт на самом деле простой – надо 

системно и целенаправленно формировать команды реформаторов по 

каждому направлению государственной политики. Поиск и отбор таких 

людей, в том числе на конкурсной основе, должен главным приоритетом 

кадровой политики и Администрации президента и Кабинета Министров, и 

руководителей различных государственных ведомств. 

Для успеха реформ нужны такие «управленцы», которые не просто 

понимали бы смысл реформ в своей отрасли, но сами были носителями 

реформаторских идей, стали бы движущими силами реформ. Иначе говоря, 

необходимо формирование харизматичной реформаторской бюрократии в 

каждой отрасли государственной политики. Фактор «харизматичности» 

сильно сработал и при формировании добровольческих батальонов, и в 

развитии волонтерского движения, надо его задействовать и в кадровом 

обеспечении политики реформ. 

К великому сожалению, пока этим никто всерьез не занимается. Более 

того, многих из людей, которые активно занимались разработкой и 

продвижением реформаторских проектов, даже и не пытаются привлечь в 

систему государственного управления. 

Второй принципиальный вопрос – как будут осуществляться 

реформы? В данном случае речь идет не о содержании отдельных реформ, а 

о стратегии и тактике реформаторского процесса. 

Когда летом 2010 года в начале президентского правления Януковича 

была провозглашена программа реформ, сколько было иронии по поводу 

того, что невозможно одновременно осуществлять более 20 реформ. А что 

сейчас, не такая же ситуация? 

Реформы необходимы практически по каждому направлению 

государственной политики. На самом деле проблема не в количестве реформ, 

а в системности и алгоритме их реализации. Вот лишь несколько 
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показательных примеров, иллюстрирующих значимость выработки общего 

алгоритма реализации реформ. 

Как уже отмечалось, для успешности реформ необходимо качественное 

обновление кадрового состава аппарата государственного управления, а 

также форм и методов его работы. По сути, речь идет об административной 

реформе. И суть этой реформы не в очередном банальном сокращении 

госаппарата, а в его модернизации и повышении эффективности системы 

государственного управления. И сделать это необходимо в самом начале 

процесса реформ, фактически «на ходу», при запуске реформ. Иначе, 

консервативный и неэффективный госаппарат будет тормозить весь процесс 

реформ. 

Второй пример. И необходимость экономии бюджетных средств, и 

реформы в сферах государственного управления, социальной политики, 

здравоохранения, образования, требуют административно-территориальной 

оптимизации в предоставлении публичных услуг государством и органами 

местного самоуправления. Решать эту проблему целесообразно комплексно, 

а не путем разрозненных узковедомственных действий. 

Пример третий. Для существенного снижения дефицита госбюджета 

требуется кардинальное решение проблемы дефицита бюджета НАК 

«Нефтегаз Украины» и дефицита Пенсионного фонда. В один узел 

оказываются завязаны финансовая, энергетическая, социальная и пенсионная 

реформы. И здесь придется искать комплексные и нестандартные методы 

решения накопившихся проблем. Одними традиционными методами – 

сокращения бюджетных затрат, повышения коммунальных тарифов и 

пенсионного возраста – «гордиев узел» бюджетного дефицита не разрубить. 

К тому же, увлечение «традиционными методами» решения бюджетных 

проблем неизбежно спровоцирует резкий рост социального напряжения, а 

вслед за ним и политической нестабильности. Если нынешняя власть хочет 

выжить и завершить процесс реформ, ей придется постоянно искать и 

поддерживать баланс между либеральными реформами и обеспечением хотя 

бы относительной социальной стабильности. 

В Грузии в роли координатора реформ выступал Каха Бендукидзе. 

Бессмысленно искать фигуру такого масштаба и такой энергетики в нашем 

правительстве. Такие люди уникальны  

И здесь мы подходим к еще одной сверхсложной проблеме. 

Исследования общественного мнения показывают драматический разрыв 

между настроениями и ожиданиями широкой массы граждан по 

отношению к реформам и теми реформаторскими задачами, которые 

ставят перед нынешним украинским руководством наши международные 

партнеры (ЕС, МВФ и др.). Среднестатистический гражданин требует 

возвращения к советским стандартам пенсионного возраста, а МВФ 

настаивает на его повышении. Наши западные партнеры рекомендуют нам 

приватизировать оставшиеся в государственной собственности предприятия 

и компании, а «маленький украинец» жаждет «раскулачивания» олигархов. И 

так далее. 
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Список таких расхождений по отношению к реформам можно еще долго 

продолжать. И что же делать в этой ситуации? А это уже вопрос тактики 

реформ. Во-первых, придется искать гибкую «золотую середину» между 

неоднозначными общественными настроениями, с одной стороны, и 

пожеланиями наших финансовых доноров, с другой стороны. 

Во-вторых, руководству страны уже в ближайшие месяцы необходимо 

продемонстрировать первые позитивные результаты реформ, хотя бы отчасти 

соответствующие ожиданиям рядовых граждан. 

В-третьих, в каждой реформе надо учитывать интересы и настроения 

целевых социальных групп, делать «поправку» на них, а также активно 

работать с общественным мнением. Каждая реформа должна сопровождаться 

масштабным информационным обеспечением. Людям надо объяснять суть, 

содержание и последствия предполагаемых изменений. Если этого не делать, 

реформы неизбежно вызовут мощное сопротивление снизу и будут 

скомпрометированы. Иначе говоря, «пиарить» следует не премьера и 

отдельных реформаторов, а сами реформы. 

И в заключение опять к вопросу о том, кто должен заниматься 

реформами. Поскольку необходим комплексный подход к реформам, в 

составе правительства должен быть координатор реформ. В Грузии на 

первом этапе реформ в роли такого координатора выступал Каха Бендукидзе. 

Бессмысленно искать фигуру такого масштаба и такой энергетики в нашем 

правительстве. Такие люди уникальны. Желательно решить задачу-минимум 

– функционально определить одного из руководителей правительства, 

который в ежедневном режиме будет координировать и контролировать 

процесс реформ. 

Кто это может быть (не персонально, а именно функционально)? Я этот 

вопрос задавал разным людям (политикам, бывшим членам правительства, 

коллегам из экспертной среды). Большинство склоняются к тому, что это 

должен быть один из вице-премьеров. Премьер занят большим объемом 

текущей ежедневной работы и представительских функций и вряд ли сможет 

полноценно выполнять миссию координатора процесса реформ. Но, в конце 

концов, это вопрос распределения функций внутри правительства (Реформы: 

кто и как их должен осуществлять // 

http://nvua.net/opinion/fesenko/reformy-kto-i-kak-ih-dolzhen-osushchestvlyat-

28815.html. – 2015. – 10.01). 

 

Огляд зарубіжних ЗМІ 

 

Уряд Сполучених Штатів Америки прийняв рішення надати 

Україні 2 млрд доларів допомоги кредиту, залежно від ситуації. 
У першій половині 2015 року планується виділити 1 млрд доларів 

США, а решта в другій половині року. 

Глава уряду підкреслив, що кошти будуть надані на умовах, що мають 

програми МВФ (USA to allocate $2 bln credit guarantees to Ukraine // News 
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Agency (http://www.caspianenergy.net/en/finance/18233-usa-to-allocate-2-bln-

credit-guarantees-to-ukraine). – 2015. – 14.01). 

 

Заместитель помощника генерального секретаря НАТО по 

вопросам политики безопасности и специальный представитель генсека 

НАТО в государствах Кавказа и Средней Азии Джеймс Аппатурай:  

Во-первых, это суверенное право Украины выбирать свою 

политическую ориентацию и связи. (…) Во-вторых, что бы ни выбрала 

Украина, она пока еще не готова к членству в НАТО. Украине необходимы 

фундаментальные реформы, она должна встать на ноги, и в это мы тоже 

инвестируем. Какой бы политический курс ни выбрала Украина, я убежден, 

что в данный момент она определенно не готова. Вместе с Европейским 

союзом мы помогаем этой стране восстанавливать сильные государственные 

структуры, бороться с коррупцией, совершенствовать сферу безопасности, 

это сейчас приоритет. (…) 

Для Украины вопрос о членстве в НАТО достаточно новый. 

Изменились данные опросов общественного мнения, но по большому счету в 

основе этого агрессия России на Украине. Там спрашивают, как работает 

НАТО, что требуется, чтобы приблизиться. Но, как говорят мои коллеги, и 

военные, и правительство Украины понимают, что приоритетом являются 

реформы. То, что украинцы хотят от НАТО сейчас, − это не членство, а 

помощь в сфере безопасности, и это то, что мы делаем. (…) (Решение о 

членстве в НАТО должны принять украинцы // INOСМИ 

(http://inosmi.ru/sngbaltia/20150114/225534771.html). – 2015. – 14.01). 

 

Для поддержки украинской экономики МВФ открыл для Киева 

программу на 17 миллиардов долларов. Однако из этих денег украинская 

сторона получила лишь 9 миллиардов. 

Причина заключается в том, что у правительства Украины пропало 

желание проводить реформы, как только были перечислены средства первого 

транша. 

Нынешнее правительство работает с декабря. Оно было создано на 

основе амбициозного коалиционного соглашения между крупнейшими 

проевропейскими партиями в парламенте, которая включает программу 

смелых изменений в Украине. Делегаты МВФ были под впечатлением от 

хоть непопулярных, но необходимых реформ, которые запланировала 

украинская сторона. В частности, планами поднять цены на газ для 

населения до рыночной отметки. 

В это же время, правительство премьера Арсения Яценюка заявляло об 

этих планах еще год назад. За это время, правда, ничего из того, что требует 

экономика Украины, сделано не было. Шведский экономист Андерс 

Аслунд, в свою очередь, в восторге от новой молодой и профессиональной 

команды в украинской власти. По его мнению, правительство не отступит от 

проведения реформ. 

Президент Торговой палаты США в Украине Тарас Качка:  
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Никто не знает, насколько храбрым будет это правительство на самом 

деле (Grosse Versprechen, kein Tatbeweis // Tages-Anzeiger 

(http://www.tagesanzeiger.ch/ausland/europa/Grosse-Versprechen-kein-

Tatbeweis/story/15562536 ). – 2015. – 13.01). 

 

США нададуть $ 2 млрд на нові гарантії по кредитах для України в 

рамках розширеного міжнародного пакету фінансової допомоги, щоб 

уникнути економічного колапсу.  

Міністр фінансів США Джейкоб Джо Лью:  
Ми натхнені стрімким розвитком реформ, зробленого українською 

владою на сьогоднішній день, і вітаємо їх тісну співпрацю з МВФ і їх 

незмінну прихильність важких, але необхідних реформ (США надає 

гарантії по кредитах для України // Capital.gr 

(http://english.capital.gr/News.asp?id=2199910). – 2015. – 13.01). 

 

Президент Украины Петр Порошенко утвердил Стратегию 

устойчивого развития «Украина–2020». Документ определяет цели, 

направления, приоритеты развития страны, а также показатели достижения 

этих целей. Целью реформ определено достижение европейских стандартов 

жизни и достойного места Украины в мире (Украина замахнулась на 

тридцатку в Doing Business // Investing.com (http://ru.investing.com/news/ 

149524). – 2015. – 12.01). 

 

Политолог Сергей Запорожский: 

(…) Задача правительства не только лишить коммерсантов 

возможности скрывать доходы, но и предложить приемлемый вариант для 

работы в «белую». И здесь не надо изобретать велосипед. Все давно 

придумано и работает в цивилизованных странах. 

Нужно только выбрать, какой путь приемлем для Украины. Польский, 

немецкий, сингапурский? Реформы – это полный общественный контроль за 

расходом бюджетных средств. Как в центре, так и на местах. Назначить 

достойные зарплаты госслужащим и внушительно поднять минимальный 

размер пенсий не будет проблемой, если контролировать в бюджете все: от 

закупки гелевых ручек до нефтяных вышек.  

(…) Порошенко и Яценюку не надо бояться, что кто-то обидится и на 

следующих выборах проголосует не за них. Надо бояться тех, кто не простит 

бездействия и обмана (Реформы – это просто // Эхо Москвы 

(http://echo.msk.ru/blog/ztr/1472620-echo/). – 2015. – 12.01). 

 

Премьер-министр Украины Арсений Яценюк: 

(…) Мы уже провели ряд очень болезненных реформ. Я бы начал с 

пакета мер экономии. Правительство заморозило расходы, уволило 10 

процентов госчиновников и служащих. Правительство обложило новыми 

налогами промышленных и финансовых магнатов. Это чрезвычайно важно, 

ведь это вопрос справедливости в налогообложении. Государство устранило 
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коррупцию в газовом секторе, отказавшись от посредников, отказавшись от 

услуг компаний с сомнительной репутацией. Теперь сделки заключаются 

напрямую между украинской государственной компанией и немецкими 

фирмами. 

(…) Мы приняли пять чрезвычайно жестких законов по борьбе с 

коррупцией, включая и создание антикоррупционного бюро. Президент 

должен назначить его нового главу. 

Теперь высшим государственным чиновникам и депутатам придется 

жить под непосредственным контролем избирателей. Они обязаны 

публиковать в интернете декларации об их доходах и расходах. Так что часть 

мер по борьбе с коррупцией уже работает или будет принята. Все это требует 

времени, но работа продолжается. (…) 

Мы вместе с президентом хотим создать независимую судебную 

власть, которая будет руководствоваться только законом, а не телефонным 

правом. Мы хотим и уже расследуем все противозаконные действия 

(Арсений Яценюк: Мир − это то, что нужно Украине и всей Европе // 

Deutsche Welle (http://www.dw.de/арсений-яценюк-мир-это-то-что-нужно-

украине-и-всей-европе/a-18186209). – 2015. – 12.01). 

 

Глава МВД Украины Арсен Аваков:  

С 20 января 2015 года начнем набор людей на обучение в новую 

патрульную службу Киева. Конкурсный отбор и тестирование, три месяца 

жесткого тренинга и обучения – снова тесты – и, когда, как полагаю, 

процентов 50% пройдет все испытания – получим весной новую патрульную 

полицейскую службу в Киеве. Службу, которая – как рассчитываю – будет 

Вам служить – и Вы будите ее уважать. Далее все это развернется в больших 

и малых городах страны. 

Дорога открыта для всех – и военным и милиционерам – и студентам и 

дипломированным спецам – главное принципиальный и доброжелательный 

настрой на новое качество. Будем менять страну вместе (В Киеве 

начинается набор желающих служить в обновленной патрульной 

службе // Грузия онлайн (http://www.apsny.ge/2015/mil/1420934214.php). – 

2015. – 10.01). 

 

Заместитель министра внутренних дел Украины Эка Згуладзе:  
Украина начинает вводить биометрические паспорта. В 

биометрических паспортах будут храниться только цифровые параметры 

отпечатков пальцев человека, которые пограничник другой страны может 

открыть, осуществив запрос специального виртуального ключа (Украина 

начинает вводить биометрические паспорта // Грузия онлайн 

(http://www.apsny.ge/2015/pol/1420917901.php). – 2015. – 10.01). 

 

Реалізація ініціатив в межах «Стратегії – 2020» 
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ОФІЦІЙНА ІНФОРМАЦІЯ 

 

Перший заступник Міністра освіти і науки України Інна Совсун: 

Серед системних змін, закладених у Державному бюджеті на 2015 рік, 

слід окремо пояснити ідею фінансування школи. Справа у тому, що раніше 

школи фінансувалися з місцевих бюджетів, і якщо цих коштів не вистачало, 

то в рамках субвенції вирівнювання з державного бюджету місцевим 

надавалися ці кошти. (…) 

Децентралізація покладає на місцеву владу більше відповідальності за 

забезпечення локальних функцій, але фінансування шкіл виведено на 

державний рівень і буде здійснюватися через освітню субвенцію. (...) (У 2015 

році надбавки до оплати праці педагогів збережено, − Інна Совсун // 

Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247872623&cat_id=2

44277212). − 2015. − 15.01). 
 

Надзвичайний і Повноважний Посол Федеративної Республіки 

Німеччина в Україні Крістоф Вайль: 

Воля української влади і її народу до реформ справила велике 

враження.  

Віце-прем’єр-міністр – Міністр регіонального розвитку, 

будівництва та житлово-комунального господарства Геннадій Зубко: 

Після прийняття змін до Бюджетного та Податкового кодексів в 

частині фінансової децентралізації, та формування на їх основі державного 

бюджету на 2015 рік, важливо сьогодні провести на місцях відповідну 

інформаційну політику з тим, аби донести до кожної громади нові її 

можливості для розвитку (Геннадій Зубко та Крістоф Вайль наступного 

тижня відвідають у Харкові містечко для внутрішньо переміщених осіб 

// Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247872695&cat_id=2

44276429). − 2015. − 15.01). 

 

Заступник Міністра регіонального розвитку, будівництва та 

житлово-комунального господарства з питань європейської інтеграції 

Роман Чуприненко: 

Децентралізація та регіональний розвиток − це один з пріоритетних 

напрямів співпраці України з Організацією економічного співробітництва і 

розвитку (ОЕСР). 

(…) Імплементація рекомендацій ОЕСР в рамках Дослідження 

відображена у підписаному у жовтні 2014 року Меморандумі про 

взаєморозуміння між Україною та ОЕСР.  

У цьому контексті ми б хотіли обговорити з вами можливість 

залучення експертів ОЕСР у продовження роботи в Україні з метою 

сприяння імплементації ваших рекомендацій. 
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Керівник Програми конкурентоспроможності в Євразії ОЕСР 

Антоніо Сомма відзначив зачний прогрес у реалізації реформи місцевого 

самоврядування та територіальної організації влади в Україні 

(Децентралізація є головним пріоритетом у співпраці України та ОЕСР, 

− Роман Чуприненко // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247872963&cat_id=2

44276429). − 2015. − 15.01). 

 

Перший заступник Голови Держенергоефективності Олексій 

Корчмі:  
За даними Інституту газу НАН України, в Україні споживання теплової 

енергії на етапі виробництва можна скоротити до 10%, на рівні 

транспортування – до 14-20%, на рівні кінцевого споживання – до 50%. Тому 

заходи з енергоефективності саме в житловому секторі даватимуть 

найвагомішу економію енергії.  

У цьому напрямку Держенергоефективності вже розробило механізми 

державної підтримки енергоефективності в житлових будівлях.  Зокрема, 

розроблений Агентством проект постанови Кабінету Міністрів України 

передбачає продовження дії програми відшкодування 20% вартості кредиту 

на придбання «негазових» котлів. Сьогодні механізм успішно працює, а у 

зв’язку з підвищенням ціни на газ, попит на альтернативі котли тільки 

набиратиме оберти. 

(…) Другий механізм передбачає компенсацію 30% суми кредитів для 

населення на придбання енергоефективного обладнання та матеріалів, 

необхідного для здійснення термомодернізації індивідуальних будинків. 

Перелік обладнання включає вікна із двокамерними енергоефективними 

склопакетами, теплові насоси, прилади обліку, матеріали для утеплення 

фасадів тощо. Третій механізм спрямований на компенсацію 40% суми 

кредиту для ОСББ на придбання енергоефективного обладнання та 

матеріалів. 

Агентство передбачає 343,5 млн грн. на 2015 рік для фінансування 

широкомасштабної термомодернізації країни. У разі впровадження 

механізмів ми сподіваємося охопити 134 тис. сімей. Враховуючи, що 

механізм закладає мультиплікатор державних інвестицій, очікується 

залучення 1,5 млрд грн. кредитних ресурсів та співучасті населення. 

Відповідний проект постанови Уряду направлено на погодження до 

Мінрегіону (Держенергоефективності розробило механізми державної 

підтримки енергоефективності в житлових будівлях // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247871788&cat_id=2

44277212). − 2015. − 15.01). 

 

Міністр економічного розвитку і торгівлі України Айварас 

Абромавичус: 
(…) Позиція влади зостається незмінною: при загальній переконаності, 

що держава не є ефективним власником (чому є підтвердження не тільки в 
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Україні, а й у світі), усе ж зараз не на часі продавати підприємства з 

державною формою власності. (…) 

Ми вдосконалюємо стандарти корпоративного управління, змінюємо 

керівників (де потрібно), створюємо інститут незалежних директорів і 

наглядові ради, а за сприятливих ринкових умов змінюємо процес 

функціонування Фонду держмайна, даємо можливість державі найняти 

радника з приватизації − і тільки тоді продавати (Приватизація 

розпочнеться після вдосконалення стандартів корпоративного 

управління держкомпаніями та покращення умов ринку, − Айварас 

Абромавичус // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247872004&cat_id=2

44276429). − 2015. − 15.01). 

 

Міністр юстиції України Павло Петренко:  
У Міністерстві юстиції незабаром почнуть працювати іноземні фахівці, 

які зголосилися стати громадянами України. Вони опікуватимуться 

проведенням реформ, які ми плануємо запроваджувати впродовж цього року. 

Зараз розробляється концепція і готується проект закону щодо 

введення інституту приватних виконавців і зміни філософії виконання 

судових рішень. 

На першому етапі реформ відбудеться оптимізація структури 

Державної виконавчої служби: це кардинальна зміна персонального складу 

державних виконавців, встановлення механізмів їхнього контролю і їх 

мотивації. 

Уже наступного тижня буде презентовано план дій і програму, яка буде 

виконуватися комітетом реформ при Міністерстві разом з фахівцями з Грузії. 

Ви будете приємно здивовані тими реформами, які ми плануємо здійснити 

наступні 3-6 місяців у Міністерстві юстиції. 

Сьогодні відбулося представлення грузинських фахівців на засіданні 

Уряду. Як тільки будуть прийняті відповідні рішення про отримання ними 

українського громадянства, відбудеться юридичне оформлення призначення 

цих спеціалістів на керівні посади в системі Міністерства юстиції України. 

Ці фахівці входять у систему Міністерства юстиції командою. Крім 

того, багато експертів, які не отримали українське громадянство, готові 

надавати консультативну допомогу в Україні в рамках роботи комітету 

реформ в Міністерстві юстиції України (Павло Петренко представив 

команду грузинських фахівців, які готові стати громадянами України і 

долучитися до проведення реформ у нашій країні // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247869943&cat_id=2

44276429). − 2015. − 15.01). 
 

Державним бюджетом на 2015 рік передбачено спрямування 

500 млн грн на компенсацію різниці в тарифах на виробництво теплової 

енергії для населення на теплогенеруючих установках (крім 

теплоелектроцентралей, теплоелектростанцій і атомних електростанцій) 

http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247869943&cat_id=244276429
http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247869943&cat_id=244276429
http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247869943&cat_id=244276429
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з використанням будь-яких видів палива та енергії, крім природного 

газу. 

Мова йде про надання державою компенсації між економічно 

обґрунтованим тарифом на виробництво теплової енергії з будь-яких видів 

палива та енергії (за винятком природного газу) і збитковим тарифом на 

виробництво теплової енергії на таких же теплогенеруючих установках для 

потреб населення (На тарифне стимулювання заміщення газу у 2015 році 

буде спрямовано 500 млн грн. // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247870847&cat_id=2

44276429). − 2015. − 15.01). 
 

Міністр економічного розвитку і торгівлі України Айварас 

Абромавичус:  

На даний момент у державному секторі економіки знаходиться 3374 

об’єкти. Працюють лише 1920 підприємств (із них 265 перебувають у 

процедурі банкрутства). 

Необхідно змінити систему управління державною власністю і 

забезпечити залучення приватних інвестицій у розвиток цих підприємств. 

У перелік заборонених до приватизації об’єктів на сьогодні включено 

1478 об’єктів. Відповідно до критеріїв статті 5 Закону про приватизацію до 

нового переліку включається 551 об’єкт (Айварас Абромавичус представив 

у Верховній Раді законопроект щодо зміни системи управління 

державною власністю // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247871461&cat_id=2

44276429). − 2015. − 15.01). 

 

Результати спільної роботи Мінрегіону та проекту Агентства США 

з міжнародного розвитку (USAID) «Ініціатива захисту прав та 

представлення інтересів місцевого самоврядування в Україні (Діалог)» 

обговорили сьогодні на зустрічі керівництва Мінрегіону з експертами з 

оцінки результатів діяльності проекту. 

Заступник Міністра В’ячеслав Негода: 

Питання децентралізації та реформування місцевого самоврядування 

було і залишається серед пріоритетних у роботі Мінрегіону. (…) 

Деякі питання, які ми пропонували з фінансової децентралізації 

залишилися поза увагою парламенту, але  ми їх виклали в новому проекті 

закону, який запропонуємо Верховній Раді все таки розглянути, робота з 

фінансової децентралізації продовжиться після внесення змін до Конституції 

України в частині децентралізації повноважень. 

Заступник Міністра Роман Чуприненко:  

Ми зацікавлені у продовженні співпраці з проектом і включення до 

спільної роботи також інших важливих напрямків, серед яких і державно-

приватне партнерство, і розвиток житлово-комунального господарства, і 

енергоефективності.  

http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247871461&cat_id=244276429
http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247871461&cat_id=244276429
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Залучення бізнесу до вирішення загальнодержавних питань (державно-

приватне партнерство) може стати також серйозною реформою в країні. 

Важливим є вироблення чітких і прозорих правил співпраці бізнесу і 

держави. І в цьому нам знадобиться фахова допомога проекту «Діалог» (У 

Мінрегіоні обговорили результати спільної роботи з проектом USAID 

«Діалог» // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247871515&cat_id=2

44277212). − 2015. − 15.01). 

 

Заступник Міністра регіонального розвитку, будівництва та 

житлово-комунального господарства України В’ячеслав Негода: 

Робоча група, утворена Комітетом Верховної Ради з питань державного 

будівництва, регіональної політики та місцевого самоврядування, в цілому 

підтримала проекти законів «Про засади державної регіональної політики» та 

«Про добровільне об’єднання територіальних громад», які готуються до 

другого читання. (…) 

Зазначені законопроекти відкривають великі можливості стосовно 

реалізації реформи у сфері місцевого самоврядування і одночасно 

підтримують місцевий регіональний розвиток. 

За умови прийняття закону «Про засади державної регіональної 

політики», отримання першого траншу коштів Європейського Союзу за 

новою програмою «Підтримка регіональної політики України», яка 

передбачає виділення 55 мільйонів євро європейських інвестицій, можна 

буде очікувати ще до середини цього року (Перший транш європейських 

коштів на підтримку регіональної політики України можна отримати в 

першій половині року, − В’ячеслав Негода // Міністерство регіонального 

розвитку, будівництва та житлово-комунального господарства України 

(http://www.minregion.gov.ua/news/pershiy-transh-evropeyskih-koshtiv-na-

pidtrimku-regionalnoyi-politiki-ukrayini-mozhna-otrimati-v-pershiy-polovini-

roku---vyaches-801329/). − 2015. − 15.01). 

 

Перший заступник голови адміністрації президента Віталій 

Ковальчук: 

Безумовно, найближчим часом буде створено відповідну комісію, яка 

займатиметься питаннями внесення змін до Конституції, адже зрозуміло, що 

питання децентралізації влади – це питання, які регулюють Основний закон 

України – Конституцію. (…) 

На сьогоднішній день вже місцеві бюджети формуються на новій 

бюджетній і податковій основі, і ви знаєте, що вони вже сьогодні мають 

більшу самостійність (Комісія з розробки змін до Конституції буде 

створена найближчим часом – АП // Сегодня.ua 

(http://ukr.segodnya.ua/politics/pnews/komissiya-po-razrabotke-izmeneniy-v-

konstituciyu-budet-sozdana-v-blizhayshee-vremya-ap-584264.html). − 2015. − 

15.01). 
 

http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247871515&cat_id=244277212
http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247871515&cat_id=244277212
http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247871515&cat_id=244277212


 32 

Міністр економічного розвитку і торгівлі Айварас Абромавичус: 

Уряд змінив порядок призначення керівників великих державних 

підприємств, що забезпечить прозорий та професійний підхід в цьому 

питанні. 

Дефініція великої компанії – це активи, які перевищують 2 млрд грн, 

або оборот компанії перевищує 1,5 млрд грн. На даний момент таких 

компаній понад 60. 

Для цих 60 компаній профільні міністерства за допомогою незалежних 

комісій будуть відбирати кандидатів. Тут буде використовуватися досвід 

Міністерства інфраструктури, яке вже розмістило на сайті оголошення про 

конкурс кандидатів на посади генеральних директорів «Укрзалізниці» та 

аеропорту «Бориспіль» − відповідно надійшло близько 200 та 100 заявок. 

Там прозора система полягає в тому, що незалежні експерти 

відбирають кращих кандидатів від 2 до 5 та рекомендують їх комітету по 

номінації. 

Це перші кроки щодо поліпшення корпоративного управління. Дуже 

багато кандидатів на посади директорів ключових компаній, тому потрібно 

підійти до цього професійно, прозоро. Будемо все виносити на публічний 

простір (Уряд змінив порядок призначення керівників великих 

держпідприємств, − Айварас Абромавичус // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247869248&cat_id=2

44276429). − 2015. − 14.01). 

 

Міністр фінансів України Наталія Яресько:  
Оподаткування пенсій – це практика країн Європи та інших країн 

Західного світу. Є різні системи пенсій, є деякі окремі системи, які не 

оподатковані, але в цілому це європейський стандарт, і ми наближаємося до 

цього (Наталія Яресько: Оподаткування пенсій − європейський 

стандарт, і ми до цього наближаємося // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247869273&cat_id=2

44276429). − 2015. − 14.01). 
 

Прем’єр-міністр України Арсеній Яценюк: 

У рамках реформування системи державного управління Уряд України 

приймає рішення про публічний конкурс на посади керівників 62-х 

найбільших державних компаній 

Кабінет Міністрів на прозорих і публічних умовах здійснюватиме 

залучення до керівництва цих компаній найбільш фахових людей, які здатні 

вивести ці компанії зі збитків, провести відповідні реформи в ключових 

державних монополіях і здатні показати, що в Україні застосовується новий 

метод управління державними компаніями. 

На жаль, саме державні компанії є частиною загальної корупції в 

країні. Основні потоки йдуть через ці компанії, і це повинно бути припинено 

(Уряд запроваджує публічний конкурс на посади керівників найбільших 

державних компаній, − Арсеній Яценюк // Урядовий портал 

http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247869273&cat_id=244276429
http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247869273&cat_id=244276429
http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247869273&cat_id=244276429
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(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247868381&cat_id=2

44276429). − 2015. − 14.01).  
 

Президент України Петро Порошенко провів зустріч з Прем’єр-

міністром Естонії Тааві Рийвасом. 

Прем’єр-міністр Естонії Тааві Рийвас: 

Головна причина, чому ми сьогодні тут, – це демонстрація нашої 

підтримки у відновленні територіальної цілісності України і прискоренні 

реформ. Це стосується не тільки наших двосторонніх стосунків, але ми також 

робимо все від нас залежне, щоб позиція Євросоюзу у підтримці України 

була сильна та єдина. 

(…) Країна, яка має нещодавній досвід таких реформ, цілком розуміє, 

що реформи не можуть бути швидкими і легкими, але тим не менш конкретні 

успіхи у впровадженні реформ зможуть значно пришвидшити допомогу з 

боку Європейського Союзу, в якому існує доволі сильне бажання допомогти 

Україні. 

(…) Естонські інвестори вірять в Україну та продовжують бачити 

великий потенціал у співпраці з нею, і в разі вдосконалення судової системи 

та регуляторної політики можна значно наростити ділову активність між 

країнами. 

Президент України Петро Порошенко: 

Досвід Естонії у приєднанні до ЄС, зокрема у адаптації законодавства 

до європейських стандартів, реалізації низки програм, у яких ви досягли 

суттєвого успіху, дуже важливий та корисний для нас. (…) Важлива 

співпраця у запровадженні електронного врядування (Президент обговорив з 

Прем’єр-міністром Естонії необхідність подальшої підтримки реформ з 

боку ЄС // Президент України Петро Порошенко 

(http://www.president.gov.ua/news/32055.html). − 2015. − 14.01). 

 

Перший заступник Глави Адміністрації Президента Віталій 

Ковальчук: 

Під час робочої зустрічі Президент Петро Порошенко обговорив з 

главам державних обласних адміністрацій проведення мобілізації, питання 

енергетичної безпеки, зміцнення кадрового потенціалу на місцях та 

децентралізацію.  

(…) Основне, на чому наголосив Президент, що формування кадрового 

потенціалу повинно здійснюватись відповідно до принципу прозорості та 

ефективності, моральних характеристик кандидатів на посади і на підставі 

антикорупційних законів. (…) 

Позиція Президента − разом з більшими фінансовими можливостями 

для регіонів настає і більша відповідальність (Президент обговорив з 

головами ОДА проведення мобілізації, кадрові питання на місцях та 

енергетичну безпеку – Віталій Ковальчук // Президент України Петро 

Порошенко (http://www.president.gov.ua/news/32059.html). − 2015. − 14.01). 

 



 34 

У Верховній Раді зареєстрували законопроект про підвищення 

відповідальності суддів.  

Документ передбачає, що постановлення виправдувального вироку 

суду, закриття кримінального провадження за відсутності складу злочину, 

якщо в процесі здійснення правосуддя щодо такої особи було застосовано 

судом запобіжний захід у вигляді тримання під вартою строком понад шість 

місяців, є підставою для звільнення з посади судді, який постановив таку 

ухвалу.  

Законопроект покликаний підвищити рівень відповідальності судді при 

прийнятті рішення щодо обрання запобіжного заходу у вигляді взяття під 

варту та продовження строку тримання від вартою, зазначає автор документу 

(У Раді зареєстрували законопроект про підвищення відповідальності 

суддів // Радіо Свобода 

(http://www.radiosvoboda.org/content/article/26793984.html). − 2015. − 14.01). 

 

Министр юстиции Павел Петренко: 

Мы планируем передать в регионы, местным органам власти все 

функции по регистрации бизнеса, все функции по регистрации 

недвижимости. 

Вместе с бизнесом на места пойдут и средства от тех или иных услуг 

(Правительство планирует передать на места функции регистрации 

бизнеса и недвижимости // UAZMI (http://uazmi.net/article/3383177016336). 

− 2015. − 14.01). 

 

Заступник Глави Адміністрації Президента, координатор Ради з 

питань судової реформи Олексій Філатов: 

Прийнятий Верховною Радою 13 січня у першому читанні проект 

Закону «Про забезпечення права на справедливий суд» є першим кроком на 

шляху до здійснення масштабної судової реформи. (…) 

Процес добору суддів стане максимально прозорим і публічним. 

Встановлюється високий прохідний бал та чіткі критерії атестації, що 

відповідають висновкам Консультативної Ради Європейських Суддів щодо 

оцінювання суддів. (…) 

Задля запобігання корупції в судах, законопроект передбачає створення 

спеціального досьє на кожного суддю. Досьє вестиметься протягом усієї його 

кар’єри та міститиме всі факти, що стосуються професійного рівня судді, 

наприклад, статистику та причини скасування винесених суддею рішень, 

залучення судді до дисциплінарної відповідальності та його відповідності 

етичним вимогам. 

(…) Чітко визначено як підставу відповідальності допущення суддею 

недоброчесної поведінки: здійснення суддею або членами його сім’ї витрат, 

що перевищують доходи такого судді та доходи членів його сім’ї; 

встановлення невідповідності рівня життя судді задекларованим доходам 

(Олексій Філатов вітає перший крок Парламенту на шляху до судової 
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реформи // Президент України Петро Порошенко 

(http://www.president.gov.ua/news/32050.html). − 2015. − 13.01). 

 

Директор департаменту з питань люстрації Міністерства юстиції 

Тетяна Козаченко: 

При Міністерстві юстиції утворено робочу групу, яка займеться 

доопрацюванням Закону «Про очищення влади».  

До робочої групи входять представники парламенту і фракцій, а також 

члени громадських організацій. Окрім того, роботі комісії суттєво допомагає 

Громадська рада з люстрації, створена при Мін’юсті, а також Громадський 

люстраційний комітет. (…) 

Серед можливих змін – розширення кола осіб, які мають пройти 

перевірку. До існуючого списку буде додана люстраційна перевірка 

претендентів на виборні посади з подальшим інформуванням громадян про її 

результати. Оскільки на засіданні Венеціанської комісії було зазначено, що і 

у випадку виборності посад застосування люстраційних процедур може бути 

не тільки коректно, але й доречно. (…) 

Крім того, серед можливих майбутніх змін – надання більшої 

незалежності та розширення повноважень органу, який організує проведення 

перевірок, а також узгодження двох законів: Закону про відновлення довіри 

до судової влади в Україні та Закону про очищення влади. 

На даний час до реєстру люстрованих осіб вже внесено 374 особи, і ця 

цифра поступово зростає. Однак, за її словами, багато чиновників 

намагаються оскаржити свої звільнення. Наразі в судах перебуває близько 

170 подібних справ. 

Член Громадської ради з люстрації при Міністерстві юстиції Карл 

Волох: 

При підготовці змін буде розглянуто вдосконалення порядку люстрації 

суддів. Нині це питання є предметом діалогу з Верховним Судом України, 

який зробив конституційне подання щодо відповідності Основному Закону 

країни окремих положень люстраційного закону. 

Ми почули те раціональне зерно, яке є у побоюваннях суддів щодо 

справедливості застосування до них Закону про очищення влади. (…) 

Можливо, департамент з питань люстрації стане апеляційною 

інстанцією при розгляді справ про люстрацію. Тобто зможе відміняти 

рішення першої інстанції, наприклад, міністерства або прокуратури (При 

Мін’юсті утворено робочу групу з удосконалення закону про очищення 

влади, − Тетяна Козаченко // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247867060&cat_id=2

44277212). − 2015. − 13.01). 

 

Прем’єр-міністр України Арсеній Яценюк: 

Уряд Сполучених Штатів Америки прийняв рішення про надання 

Україні 2 мільярдів доларів кредитних гарантій, за тією ж моделлю, як у 

травні 2014 року.  
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Уряд США сказав про повний прогрес української влади у цілій низці 

напрямків, в тому числі й заходах по боротьбі з корупцією, і в повній 

реформі енергетичного сектору – це стосується в першу чергу «Нафтогазу», і 

в відновленні фінансової системи, покращенні бізнес-середовища, зокрема 

завдяки останнім законам, ухваленим в українському Парламенті, і в 

поверненні фінансової стабільності (Арсеній Яценюк: Уряд США прийняв 

рішення про надання Україні 2 мільярдів доларів кредитних гарантій // 

Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247867007&cat_id=2

44276429). − 2015. − 13.01). 

 

Прем’єр-міністр України Арсеній Яценюк: 

Члени Кабінету Міністрів здійснюватимуть поїздки в регіони, щоб 

допомагати пояснювати, що таке бюджетна децентралізація, яка нова 

податкова система, щоб доводити необхідність якомога швидшого виконання 

всіх ухвалених законів. 

Якщо щось треба буде змінити в законах в процесі їх виконання, Уряд 

невідкладно внесе відповідні зміни до Парламенту після консультацій і 

робочих поїздок членів Кабінету Міністрів України по всіх регіонах 

(Урядовці проведуть консультації в регіонах стосовно виконання законів 

із бюджетної децентралізації // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247867106&cat_id=2

44276429). − 2015. − 13.01). 

 

Міністр соціальної політики Павло Розенко: 

Питання прийняття нового Трудового кодексу дуже актуальне на 

сьогодні. З одного боку, ми повинні кодифікувати чинне законодавство і 

систематизувати його. Необхідно відкрити нові можливості, у тому числі, і 

для західних інвесторів. З іншого боку, ми повинні не допустити звуження і 

порушення соціальних прав працівників. (…) 

Ухвалення в цілому Трудового кодексу до липня є реальним. Звичайно, 

відразу Трудовий кодекс вступити в дію не зможе. Необхідний перехідний 

період. Потрібен час, щоб суспільство звикло до нових правил, і для 

організації процесу на рівні підприємств. Для цього потрібно щонайменше 

півроку. (…) 

Необхідно опрацювати це питання з Комітетом Верховної Ради 

України з питань соціальної політики, зайнятості та пенсійного забезпечення. 

Ми повинні вийти зі спільною позицією (Новий Трудовий кодекс повинен 

сприяти залученню західних інвесторів та забезпечити захист 

соціальних прав працівників, − Павло Розенко // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247866155&cat_id=2

44277212). − 2015. − 13.01). 

 

Міністр фінансів Наталія Яресько: 
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У 2015 році уряд робить перші дійсно важливі кроки на шляху до 

децентралізації влади. (…) 

Уряд дає більший ресурс місцевим бюджетам, у той же час збільшуючи 

їхню відповідальність за видатками. 

Уряд передає місцевим бюджетам: 10% податку на прибуток 

підприємств; 100% державного мита; 100% плати за надання 

адміністративних послуг; 80% екологічного податку; з нових платежів − 

акцизний податок, 25% плати за надра; податок на майно (комерційна 

нерухомість, «розкішні» автомобілі); єдиний податок; податок на прибуток 

комунальних підприємств, місцеві збори, інші податки. 

Це дасть місцевим бюджетам 45 млрд гривень додаткового ресурсу. 

Місцеві органи державної влади тепер не повинні будуть чекати 

прийняття державного бюджету, щоб сформувати власні (Децентралізація 

дасть місцевим бюджетам 45 млрд гривень додаткового ресурсу, − 

Яресько // UAZMI (http://uazmi.org/article/6981152206240458). − 2015. − 

13.01). 
 

Депутати Верховної Ради підтримали за основу президентський 

законопроект «Про право на справедливий суд» (№1656). За 

проголосувало 288 нардепів. При цьому парламентарії також вирішили 

підтримати і альтернативний законопроект, внесений Оксаною Сироїд 

(№1497), щоб надалі робоча група комітету виробила єдиний узгоджений 

текст (246 голосів). 

Заступник глави Адміністрації президента Олексій Філатов: 

(…) Жоден державний орган, ні президент, ні Верховна Рада не 

зможуть втручатися у призначення суддів, всі судді будуть проходити через 

Вищу кваліфікаційну комісію. Після прийняття закону всі судді в 

обов’язковому порядку пройдуть переатестацію. (…) Будь-який закон може 

отримувати зауваження, і вони будуть враховані. 

Перший віце-спікер ВРУ Оксана Сироїд: 

Рада коаліції сьогодні домовилась про те, що за основу будуть прийняті 

два законопроекти – №1656 і №1497 (підготовлений Оксаною Сироїд з 

«Самопомочі» – ред.). Після того, як документи будуть прийняті, в рамках 

комітету з правової політики буде створено робочу групу, яка напрацює і 

внесе єдиний узгоджений законопроект (Рада прийняла президентський 

закон про судову реформу (відео) // Сегодня.ua 

(http://ukr.segodnya.ua/politics/pnews/zakon-1656-sud-583569.html). − 2015. − 

13.01). 

 

Голова парламентського комітету з протидії та запобігання 

корупції, народний депутат від партії «Самопоміч» Єгор Соболєв: 

Глава Національного Антикорупційного бюро буде обраний 12 лютого 

2015. 

Оголошення було вчора про початок (конкурсу – ред.), далі ми чекаємо 

місяць. За цей місяць парламент повинен зробити хороше законодавство: 
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хороші зарплати і заборона брати на роботу тих, хто вже боровся з 

корупцією. Якщо у нас вчора було 12 січня, то це означає, що 12 лютого ми 

будемо мати керівника (Глава Антикорупційного бюро буде обраний 12 

лютого – Соболєв // Сегодня.ua (http://ukr.segodnya.ua/ukraine/glava-

antikorrupcionnogo-byuro-budet-izbran-12-fevralya-sobolev-583755.html). − 

2015. − 13.01). 

 

Міністр внутрішніх справ Арсен Аваков: 

102 інспектори ДАІ звільнені у зв’язку з люстрацією. 

Звільнені правоохоронці брали участь у складанні протиправних 

протоколів проти учасників Євромайдану та Автомайдану. 

(…) В понеділок, 19 січня, будуть оголошені правила та початок 

набору на навчання та стажування в нову патрульну службу, яка прийде на 

зміну ДАІ (Аваков люстрував більше сотні ДАІшників // Українська 

правда (http://www.pravda.com.ua/news/2015/01/13/7054942/). − 2015. − 

13.01). 

 

Заступник голови робочої групи при Міністерстві юстиції з 

доопрацювання закону про люстрацію Карл Волох: 

Я постійно спілкуюся із головою Верховного суду Ярославом 

Романюком. Він обіцяє відкликати подання в КС, як тільки будуть внесені 

зміни в закон про люстрацію. 

Суд наполягає на необхідності законодавчого врегулювання роботи 

тимчасової спеціальної комісії з перевірки суддів судів загальної юрисдикції. 

Також суд виступає за люстрацію виключно тих суддів, які виносили 

незаконні рішення проти євромайданівців, скасовані судами вищих 

інстанцій. (…) 

Зміни в закон про люстрацію будуть підготовлені в лютому, і в них 

будуть враховані всі побажання Верховного суду (Верховний суд назвав 

умови відкликання позову в КС щодо люстрації // Українська правда 

(http://www.pravda.com.ua/news/2015/01/13/7054905/). − 2015. − 13.01). 

 

Спікер Верховної Ради Володимир Гройсман: 

(Конституційна комісія, − ред.) напрацює базовий текст змін до 

Конституції в частині децентралізації та прав територіальних громад, разом з 

експертним середовищем. 

Потім буде створено тимчасову спеціальну комісію ВР з цього 

питання, яка доопрацює текст і винесе його в сесійний зал. 

Найголовніше – це те що ми маємо до жовтня 2015 повністю провести 

зміни, які стосуються децентралізації та місцевого самоврядування, тому що 

вибори на нові місця мають відбутися вже на новій основі (Гройсман: 

Децентралізацію узаконять восени // Сегодня.ua 

(http://ukr.segodnya.ua/politics/pnews/groysman-decentralizaciyu-uzakonyat-

osenyu--583627.html). − 2015. − 13.01). 

 



 39 

Президент Петро Порошенко підписав Указ «Про Стратегію 

сталого розвитку «Україна – 2020». 

Згідно з Указом, Кабінет Міністрів України має щороку до 15 лютого 

затверджувати план дій щодо реалізації положень Стратегії та щоквартально 

інформувати про стан виконання плану дій щодо реалізації положень 

Стратегії (Глава держави затвердив Стратегію сталого розвитку 

«Україна–2020» // Президент Петро Порошенко 

(http://www.president.gov.ua/news/32046.html). − 2015. − 12.01). 

 

Президент Петро Порошенко 12 січня отримав біометричний 

паспорт. Оформлення цих документів почалося із понеділка. 

Президент України Петро Порошенко: 

Цей паспорт − це останній крок, який Україна мала зробити, щоб 

отримати на саміті Східного партнерства, який відбудеться у Ризі у травні 

цього року, безвізовий режим із ЄС (Порошенко першим в Україні отримав 

біометричний паспорт // Європейська правда 

(http://www.eurointegration.com.ua/news/2015/01/12/7029568/). − 2015. − 

12.01). 

 

У Верховній раді зареєстрований законопроект про внесення змін 

до законодавства щодо Національного антикорупційного бюро України 

та Національного агентства України з питань запобігання корупції. 

Конкурсна комісія дозволила іноземцям брати участь у конкурсі на 

посаду голови Національного антикорупційного бюро. 

Проте згідно з чинним законом, у конкурсі можуть брати участь лише 

громадяни України. Таким чином, щоб призначити іноземця головою 

Антикорупційного бюро, необхідно внести зміни до закону у сесійному залі 

Верховної ради (У Раді пропонують внести зміни до закону про 

Антикорупційне бюро // Європейська правда 

(http://www.eurointegration.com.ua/news/2015/01/12/7029557/). − 2015. − 

12.01). 

 

Віце-прем’єр-міністр – Міністр регіонального розвитку, 

будівництва та житлово-комунального господарства Геннадій Зубко: 

У нас є чіткий план заходів реалізації Концепції реформування 

місцевого самоврядування та територіальної організації влади в Україні, за 

яким ми крок за кроком рухаємося в напрямку децентралізації. Виходячи з 

цього плану, для зміцнення матеріальної та фінансової основи місцевого 

самоврядування, ми разом з Всеукраїнськими асоціаціями органів місцевого 

самоврядування підготували пропозиції щодо внесення змін до Бюджетного 

та Податкового кодексів України. Більша частина цих пропозицій прийнята. 

Однак є важливі моменти, не враховані парламентом. Тому ми 

наполягатимемо повернутися до цих питань і прийняти те, чого від нас 

очікують громади. 
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В майбутньому необхідно внести норму, яка б закріпила можливість 

спрямувати кошти державного фонду регіонального розвитку на 

держпідтримку реалізації проектів співробітництва територіальних громад та 

підтримку процесу добровільного об’єднання територіальних громад. 

Процес децентралізації фінансів необхідно завершити якнайшвидше. 

(…) 

Серед пропонованих змін до Бюджетного та Податкового кодексів, 

поза увагою залишилися також закріплення обсягу бюджету розвитку в 

розмірі не менше 10% від доходів загального фонду відповідного місцевого 

бюджету для здійснення на належному рівні капітальних видатків; 

удосконалення механізмів планування та здійснення з місцевого бюджету 

оплати поточних видатків навчальних та медичних закладів в частині 

уникнення примусового відволікання власних ресурсів місцевих бюджетів 

внаслідок неналежного фінансування профільними міністерствами цих 

видатків; норми щодо концентрації ресурсів та повноважень на обласному 

рівні для належного фінансування заходів окремих державних програм 

відповідно до обсягу коштів, передбачених у Законі про Державний бюджет 

України на 2015 рік, для регіонального розвитку та інші (Процес 

децентралізації фінансів необхідно завершити якнайшвидше, − Геннадій 

Зубко // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247863685&cat_id=2

44276429). − 2015. − 12.01). 

 

Заступник Міністра МВС України Сергій Яровий: 

Ефективна робота в рамках експерименту зі створення універсального 

патрульного підрозділу міліції допоможе визначитись із загальною 

структурою та форматом функціонування підрозділів, що забезпечуватимуть 

охорону громадського порядку (Позитивні результати апробації 

уніфікованого патруля будуть використані в реформуванні МВС України, 

− Сергій Яровий (фото) // Міністерство внутрішніх справ України 

(http://mvs.gov.ua/mvs/control/main/uk/publish/article/1303971;jsessionid=484D

762339A6C037FFD2B515CE0D445D). − 2015. − 12.01).  

 

З лютого в Україні запрацює Національне антикорупційне бюро. В 

оточенні президента одним з претендентів називають колишнього 

федерального прокурора і помічника генпрокурора США, американця 

українського походження Богдана Вітвіцького. 

Після багатогодинних дискусій комісія дозволила «балотуватися» на 

пост глави НАБ іноземцям. Якщо експата оберуть, він повинен відмовитися 

від свого громадянства на користь українського. Також глава Бюро повинен 

мати вищу юридичну освіту і 10-річний стаж роботи у правовій сфері 

(Головою Національного антикорупційного бюро України можуть 

призначити американця // Сегодня.ua 

(http://ukr.segodnya.ua/politics/pnews/glavoy-nacionalnogo-
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antikorrupcionnogo-byuro-ukrainy-mogut-naznachit-amerikanca-583203.html). 

− 2015. − 12.01). 

 

Через кілька днів, в середині січня, МВС збирається озвучити 

детальний план з реформування міліцейського відомства та окремо 

взятих підрозділів. Наприклад, ДАІ, яку вже почали поступово зливати з 

патрульно-постової службою. 

Серед самих «реформаторських» – плани по «озброєнню» міліціонерів 

планшетними комп’ютерами, контроль за роботою ломбардів та скорочення 

міліцейського штату через те, що, на думку керівництва МВС, деякі 

підрозділи дублюють функції один одного (орієнтовно на 20 %). 

Також не виключено, що незабаром зміниться система тестування 

міліціонерів як при прийомі на роботу, так і для діючих співробітників.  

Координатор проекту з реформування міліції у Львівській області 

Тарас Гаталяк: 

Зараз ми разом з польськими фахівцями напрацьовуємо нову систему 

тестів з професійної підготовки. Є також психологічні тести, які покажуть 

моральне обличчя людини, яка працює в органах внутрішніх справ. (…) 

В озвучених новим заступником міністра ідеях з реформування 

української міліції є багато плюсів, але є й зауваження. Наприклад, якщо 

говорити про ідею набирати на службу більше новачків, то це буде добре для 

патрульно-постової служби, але не для оперативної роботи та роботи карного 

розшуку. Адже такі співробітники мають налагоджену агентурну мережу. 

А ось ідея «озброїти» міліціонерів планшетами, можливо, допоможе 

оновленої патрульній службі швидко знаходити викрадені авто. (…) 

(Реформа в МВС: наберуть новачків і впровадять психологічну перевірку 

(інфографіка) // Сегодня.ua (http://ukr.segodnya.ua/politics/reforms/reforma-v-

mvd-naberut-novichkov-i-vnedryat-psihologicheskuyu-proverku-583208.html). − 

2015. − 12.01). 

 

Своїм першим розпорядженням в новому році 9 січня Кабмін 

призначив главу новоствореної Державної регуляторної служби (ДРС). А 

постанову про порядок створення самої служби, судячи з урахуванням 

документів, розміщеної на сайті Кабміну, має останній реєстраційний номер 

в 2014 г. (№724 від 24 грудня).  

Значимість ДРС для вирішення завдань з реформування і розвитку 

бізнес-середовища в країні дуже велика. Саме цей центральний орган 

виконавчої влади реалізує державну регуляторну політику, тобто займається 

питаннями нагляду і контролю у сфері господарської діяльності, 

ліцензування та дозвільної системи, а також дерегуляції та спрощення 

господарської діяльності. А всі ці аспекти визначають умови для заснування 

компаній і ведення ними бізнесу.  

Главою ДРС стала Ксенія Ляпіна (В Україні змінюється система 

контролю над бізнесом // Сегодня.ua 
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(http://ukr.segodnya.ua/economics/business/v-ukraine-izmenyaetsya-sistema-

kontrolya-nad-biznesom-583219.html). − 2015. − 12.01). 

 

Председатель Верховной Рады Владимир Гройсман: 

Чтобы реформировать ключевые сферы жизни страны, депутаты 

Верховной Рады должны принять 158 законов. 

Необходимо привести законодательство в соответствие с планом 

восстановления Украины, который недавно был представлен и совместно 

подготовлен нашими европейскими партнерами. (…) 

В ближайшие будет подписано распоряжение о переходе парламента 

на «пакетное законотворчество» (Гройсман: Парламент должен принять 

158 законов для реализации реформ // Гордон 

(http://gordonua.com/news/politics/Groysman-Parlament-dolzhen-prinyat-158-

zakonov-dlya-realizacii-reform-60823.html). − 2015. − 12.01). 

 

Міністр молоді та спорту України Ігор Жданов: 

Міністерство молоді та спорту має працювати над тим, щоб створити 

належні умови для розвитку спорту – масового та вищих досягнень. (…) 

Ми провели функціональне обстеження Міністерства, а на початку 

січня перейшли до етапу стратегічного планування подальших змін в його 

роботі. (…) Уже сьогодні ми чітко розуміємо, що деякі функції відомства, які 

прописані в нормативних актах серйозно застарілі, наприклад, обов’язкове 

затвердження правил змагань, яке дісталося нам у спадок від радянської 

системи. 

Ми представимо напрацьовані нашою командою зміни до профільного 

закону на розгляд Кабінету Міністрів України. Після цього уряд зможе 

подати їх на голосування у парламент. Гадаю, що це може відбутися вже за 

три-чотири місяці. 

Міністерство має намір вже із середини 2015 року запустити пілотний 

проект на базі підготовлених змін. Це стосуватиметься взаємодії 

Міністерства і спортивних федерацій, зокрема, розширення повноважень та 

фінансування останніх. На початок 2016 року будемо мати перші практичні 

результати, розуміти подальший напрямок розвитку і вдосконалення такої 

моделі взаємовідносин між державою і спортивною громадою (Ігор Жданов: 

До середини 2015 року маємо вийти на якісну нову модель роботи 

Мінмолодьспорту // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247864894&cat_id=2

44277212). − 2015. − 12.01). 

 

Президент України Петро Порошенко: 

Україна успішно реалізує другу фазу Плану дій з візової лібералізації, 

зокрема вводить біометричні паспорти. Українці дуже сподіваються на 

введення безвізового режиму для поїздок до ЄС як на практичний результат 

Ризького саміту (Порошенко: Українці сподіваються, що результатом 

Ризького саміту стане безвізовий режим з ЄС // Сегодня.ua 
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(http://ukr.segodnya.ua/politics/pnews/poroshenko-ukraincy-nadeyutsya-chto-

rezultatom-rizhskogo-sammita-stanet-bezvizovyy-rezhim-s-es-583014.html). − 

2015. − 10.01). 

 

Прем’єр-міністр України Арсеній Яценюк:  

На рік планується видавати громадянам України 2,5 мільйона 

біометричних паспортів. 

Термін процедури оформлення паспорта має бути не більш як 20 

хвилин. Такий повинен бути технічний регламент. Треба людей навчити, щоб 

вони вміли з технікою працювати. 

За нинішньою системою, при оформленні паспорта необхідно сплатити 

три квитанції. Це треба звести в одну. Повинен бути один платіж. Спростити 

все для людини максимально, щоб було швидко, просто, щоб не бігати по 

касах, не виписувати десятки квитанцій і витрачати власний час. 

(…) Зараз термін видачі паспортів скорочується з 30 до 20 днів, а 

термін видачі за прискореною процедурою – із 10 до 7 днів. (…) Основна 

проблема – що вони друкуються в Києві, на поліграфкомбінаті «Україна», і їх 

треба доставити безпосередньо в області. Це проблема транспорту. Думайте, 

як її вирішувати. 

Міністр внутрішніх справ України Арсен Аваков: 

Наступного тижня до Парламенту буде внесений відповідний 

законопроект. 

Голова Державної міграційної служби Сергій Радутний: 

В процесі виготовлення паспорта відсутні посередники чи приватні 

компанії. Цим займаються винятково працівники Державної міграційної 

служби (Глава Уряду доручив спростити процедуру видачі біометричних 

паспортів // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247862778&cat_id=2

44276429). − 2015. − 09.01). 

 

Прем’єр-міністр України Арсеній Яценюк:  

Зараз Україна знаходиться на другій стадії підготовки до введення 

безвізового режиму з ЄС. Основний елемент, який необхідно зробити, – 

ввести біометричні паспорти. З 12-го числа в Україні будуть видаватися 

біометричні паспорти, які відповідають основним європейським стандартам і 

є однією з ключових вимог, щоб українці змогли без віз їздити до країн ЄС (З 

понеділка українцям почнуть видавати біометричні паспорти – Яценюк 

// Сегодня.ua (http://ukr.segodnya.ua/ukraine/s-12-yanvarya-nachnetsya-

vydacha-biometricheskih-pasportov-yacenyuk-582848.html). − 2015. − 09.01). 

 

Президент України Петро Порошенко: 

(…) В Україні вже існували органи, уповноважені боротися з 

корупцією, однак їх робота була неефективною. Найгірше те, що вони й самі 

ушкоджені корупцією. Ключова позиція − народ цим структурам не дуже 

довіряє. А без довіри народу ніяких успіхів в боротьбі з корупцією здобути 
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неможливо. (…) Знаю, що появу нових структур дехто сприймає дуже 

скептично. Але ми маємо донести до всіх, що Національне антикорупційне 

бюро це якісно новий орган і працювати також буде по-новому: ефективно, 

прозоро і так, щоб забезпечити виконання поставлених перед ним завдань. 

(…) 

До річниці української незалежності Антикорупційне бюро має 

продемонструвати рішучі здобутки у боротьбі з корупцією (Національне 

антикорупційне бюро має працювати прозоро та ефективно – Президент 

// Президент України Петро Порошенко 

(http://www.president.gov.ua/news/32034.html). − 2015. − 09.01). 

 

Перший віце-спікер ВРУ Оксана Сироїд: 

Пріоритетом наступної сесії Верховної Ради стане судова реформа і 

законопроекти, пов’язані з бюджетом.  

(…) Треба прийняти не просто закон, а закон, який би відповідав 

суспільству, котре пережило Майдан. Щоб суспільство розуміло, що суть 

цього закону відображає їхні очікування, що це буде той суд, який захистить 

людську гідність. (…) 

На наступній сесії частина законопроектів будуть урядовими, які 

запропоновані разом з прийнятим законом про держбюджет (Сироїд: Одним 

із пріоритетів наступної сесії Ради буде судова реформа // Сегодня.ua 

(http://ukr.segodnya.ua/politics/pnews/syroed-odnim-iz-prioritetov-

sleduyushchey-sessii-verhovnoy-rady-budet-sudebnaya-reforma-582925.html). − 

2015. − 09.01). 

 

Министр финансов Наталья Яресько: 

Осуществление экономических реформ убедит иностранных 

кредиторов в необходимости оказать финансовую поддержку Украине. 

(…) Страна работает над тем, чтобы ответить на беспокойство 

кредиторов с помощью активной борьбы со старыми проблемами: 

коррупцией, уклонением от уплаты налогов, а также задержкой с продажей 

государственных активов. 

(…) Условиями для дальнейшего оказания помощи кредиторы могут 

определить расширение налоговой базы, дерегулирование экономики, 

улучшение бизнес-климата, а также продажу государственных активов 

(Яресько: Иностранные кредиторы выделят деньги Украине в случае 

проведения экономических реформ // Гордон 

(http://gordonua.com/news/money/YAresko-Inostrannye-kreditory-vydelyat-

dengi-Ukraine-v-sluchae-provedeniya-ekonomicheskih-reform-60301.html). − 

2015. − 09.01). 

 

Голова фракції «Блок Петра Порошенка» та екс-міністр 

внутрішніх справ Юрій Луценко: 

7.01.15 я завершив підготовку проекту закону про Національну 

поліцію. 
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Головними новаціями законопроекту є: 

 – створення національної поліції як центрального органу влади, який 

координує цивільний міністр внутрішніх справ; 

– ліквідація Управлінь внутрішніх справ в областях та районах; 

фаховий начальник національної поліції призначається Кабінетом міністрів 

на контракт на 5 років; 

– створення поліцейської комісії при національній поліції, в якій 3/5 

членів – правозахисники та інші цивільні особи; 

– призначення на посади в поліції через конкурс, який проводять 

поліцейські комісії з використанням поліграфа; 

– призначення керівників поліції на контрактній основі на 5 років; 

– обов’язковість узгодження місцевими радами призначення керівників 

поліції громадської безпеки та дорожньої поліції, право їх зняття 2/3 голосів; 

– право сесій місцевих рад більшістю голосів зняти будь-якого 

працівника поліції громадської безпеки (патруль, дільничий) та дорожньої 

поліції; 

– реагування на заяви про порушення працівниками поліції шляхом 

дисциплінарного розслідування поліцейською комісією з використанням 

поліграфа. 

МВС перестане бути «радянським міністерством міліції, а нарешті 

перетвориться у по-європейськи цивільне Міністерство внутрішніх справ; 

поліцію можна буде створити за 6 місяців в ході спецперевірок і конкурсів 

(Луценко розповів, якою буде національна поліція // mynizhyn.com 

(http://www.mynizhyn.com/news/ukraina-i-svit/543-lucenko-rozpoviv-jakoyu-

bude-nacionalna-policija.html). − 2015. − 09.01). 
 

ІНІЦІАТИВИ РЕГІОНАЛЬНИХ ВЛАДНИХ СТРУКТУР ТА 

ГРОМАДСЬКИХ ОРГАНІЗАЦІЙ 

 

З перших днів виготовлення біометричних закордонних паспортів 

виявили бажання їх мати уже 510 мешканців Рівненщини. 
Для виготовлення таких документів встановлене спеціальне 

обладнання поки що у Рівному, але до кінця першого кварталу його 

встановлять ще у територіальних підрозділах міст Дубно, Сарни та Рівне. А 

до липня воно буде в усіх територіальних підрозділах Рівненщини (На 

Рівненщині з перших днів бум на біометричні паспорти // Голос України: 

Інформаційний портал (http://golosukraine.com/publication/u-

regionah/parent/36474). – 2014. – 15.01). 

 

Майже на третину вдалося знизити споживання електроенергії 

жителям житлокооперативу «Сонячний» у Дніпропетровську. Результат, 

який люди межею не вважають, став можливим завдяки запровадженню 

енергозберігаючих заходів. Кошти на їх проведення було отримано від 

облради – у рамках регіонального конкурсу серед місцевих громад. З 

обласного бюджету було виділено понад 16 тисяч гривень. Ще сім тисяч 
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зібрали самі мешканці. За ці кошти у під’їздах будинку система освітлення 

була замінена на енергозберігаючу: замість ламп розжарювання встановили 

сучасні світлодіодні світильники, а на місці звичайних вимикачів – датчики 

руху (Вчимося заощаджувати // Голос України 

(http://www.golos.com.ua/Article.aspx?id=371316). – 2014. – 15.01). 

 

14 января, в Николаевской области состоялся запуск котельной 

мощностью 1800 киловатт в Жовтневой Центральной районной 

больнице. 

Указывается, что главная особенность котельной – работа на 

альтернативном виде природного топлива, а именно на дровах и палетах. 

Главный врач Жовтневой ЦРБ Юрий Багатый:  
Все проектные и монтажные работы по запуску индивидуальной 

котельной были выполнены за три месяца. Главным является то, что 

больница ни одной копейки не потратила на реализацию данного проекта – 

все расходы взял на себя инвестор. Теперь тепло для больницы стало на 15 % 

дешевле – экономия бюджетных средств составит 450 тысяч гривен. 

В Первомайске было переведено несколько детских садиков с газа на 

электричество, здесь же – переход на твердый вид топлива. В связи с 

поставленной задачей Президента Украины и премьер-министра по 

энергосбережению и экономии бюджетных средств, мы реализуем проекты 

перехода на альтернативные виды топлива. Государственные деньги не 

тратятся, поэтому в дальнейшем работа будет направлена на максимальный 

запуск котельных на территории Николаевского региона (В Жовтневой ЦРБ 

запустили котельную на альтернативном топливе // Николаевские 

Вести (http://nikvesti.com/news/politics/63949). – 2015. – 15.01). 

 

На початок 2014 року було переведено на альтернативу 204 

бюджетні заклади (Вінницької, − ред.) області, а на початок 2015 року – 

339. При цьому щорічна економія споживання природного газу сягає 7 млн 

куб. м. 

Завдяки проведеним заходам, бюджетними установами області у грудні 

2014 року фактично зекономлені ліміти споживання природного газу на 1,04 

млн куб. м, з початку 2015 року – на 0,4 млн куб. м. (На альтернативне 

паливо переведено 339 бюджетних закладів Вінниччини // Урядовий 

портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247870931&cat_id=2

44277216). − 2015. − 15.01). 

 

В офісі ТОВ «Станіславська енергетична компанія» за участю 

керівників департаменту промисловості та інфраструктури 

облдержадміністрації, зазначеного товариства та ТОВ «Західна 

теплоенергетична будівельна компанія» відбулася нарада з питання 

застосування технології використання піролізного газу з біомаси 
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(відходів лісозаготівлі та деревообробки) для виробництва 

електроенергії та теплової енергії.  

ТОВ «Західна теплоенергетична будівельна компанія» на підставі 

отриманої від ТОВ «Станіславська енергетична компанія» інформації 

розпочала підготовку варіантів техніко-економічного обґрунтування 

впровадження піролізних установок, зокрема пілотного об’єкта – установки з 

тепловою потужністю 2,5 МВт, яка дозволить також отримати 

електроенергію в обсягах, необхідних для виробничих потреб ТОВ 

«Станіславська енергетична компанія» (В обласному центрі для 

виробництва електричної та теплової енергії використовують 

піролізний газ // Івано-Франківська обласна державна адміністрація 

(http://www.if.gov.ua/?q=news&id=26119). – 2015. – 14.01). 
 

Люстрационный комитет при Штабе национальной защиты 

Днепропетровской области начинает собирать сведения о чиновниках, 

которые живут вразрез своей заработной плате. 

На официальном интернет-ресурсе будут публиковаться сведения об 

истинном материальном состоянии днепропетровских чиновников. 

Люстрационный комитет гарантирует тщательную проверку 

получаемой информации и передачу ее в органы СБУ и антикоррупционное 

бюро Украины с целью дальнейшего расследования (Днепропетровский 

люстрационный комитет открывает охоту на лживых чиновников // 

Днепропетровская Панорама (http://dnpr.com.ua/content/dnepropetrovskiy-

lyustracionnyy-komitet-otkryvaet-ohotu-na-lzhivyh-chinovnikov). – 2015. – 

14.01). 

 

Міністерство внутрішніх справ виділило хмельницькій міліції 240 

тисяч гривень на експеримент з патрульною службою. Ці гроші пішли на 

закупівлю спецобладнання та оснащення новоствореного підрозділу. Гроші 

були виділені зі спецфонду МВС та передані міліції Хмельницької області у 

рамках експерименту з об’єднання патрульної міліції та Державтоінспекції. 

Міністр МВС Арсен Аваков: 

Уже закуплено 12 автомобільних реєстратори, 7 автомобільних 

трекери, 6 камер фото-відеофіксації ДТП, близько 100 одиниць 

спецобладнання, яке використовується під час оформлення ДТП (конуси, 

комплекти дорожніх знаків тощо), 12 переносних автомобільних 

радіостанцій та 6 автомобільних, 53 комплекти одягу за сезоном, 53 жилети із 

світловідображуючими елементами та 5 тон палива. Також найближчим 

часом планується доукомплектувати патрульні автомобілі медичними 

аптечками, камерами фото-відеофіксації та переносними GPS-трекерами, а 

також приборами для визначення стану алкогольного сп’яніння водіїв 

(Формування патрульної служби на Хмельниччині обійшлося Авакову в 

240 тисяч гривень // Подільська.info (http://podilska.info/strichka/5480-

formuvannya-patrulnoyi-sluzhbi-na-hmelnichchin-obyshlosya-avakovu-v-240-

tisyach-griven.html). – 2015. – 14.01). 
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Исполнительными органами Херсонского городского совета и ГКП 

«Херсонтеплоэнерго» инициирован ряд проектов, предусматривающих 

внедрение энергосберегающих и энергоэффективных технологий. Для их 

реализации привлекаются кредитные средства Всемирного банка в размере 

173, 03 млн гривен. Деньги будут направлены на модернизацию теплосетей 

(строительной части, теплоизоляции, трубопроводов), котельных, установку 

современного, менее энергозатратного оборудования, приборы учета тепла, 

приобретение спецтехники для аварийно-ремонтных работ. 

Параллельно идет работа по повышению энергоэффективности 

учреждений социальной сферы города. По каждому такому заведению 

разработаны мероприятия по энергосбережению, назначены ответственные 

за это направление работы лица. Выполняется работа по составлению 

энергетических паспортов учреждений, замены ламп на энергосберегающие, 

установка счетчиков тепловой энергии, замена окон на металлопластиковые, 

установление гелиоколлекторов для обеспечения учреждений горячим 

водоснабжением. 

Под руководством заместителя городского головы Инны Трибух в 

тесном сотрудничестве с руководителями проекта Агентства США по 

международному развитию USAID «Муниципальная энергетическая реформа 

в Украине» проводится подготовка Плана действий по энергетической 

эффективности города Херсона (В Херсоне будут развиваться 

энергосберигающие технологи // «Херсонские Вести» 

(http://visti.ks.ua/novosti/novosti-hersona/17777-v-hersone-budut-razvivatsya-

energosberigayuschie-tehnologii.html). – 2015. – 13.01). 

 

Голова обласної ради Львівщини Петро Колодій:  

Зміни, які внесені у Бюджетний кодекс, нібито розширюють дохідну 

базу місцевих бюджетів. Але ніхто не говорить про збільшення видатків, 

наприклад на районному рівні, адже тепер на утриманні районів будуть 

дитячі садочки, народні доми, бібліотеки. 

Минулі роки всі місцеві ради отримували цільову субвенцію з 

державного бюджету. Цього року, враховуючи зміни до Податкового кодексу 

такої субвенції не буде. Натомість вводиться новий вид податку, 

призначений для цих потреб − податок на реалізацію суб’єктами 

господарювання роздрібної торгівлі підакцизних товарів. Як висновок, чим 

більше буде реалізовано алкогольних напоїв і тютюнових виробів на вашій 

території, тим кращими будуть дороги (Петро Колодій: Бюджетна 

децентралізація повинна сприяти розвитку місцевих громад // Львівська 

обласна рада 

(http://www.oblrada.lviv.ua/index.php?option=com_content&view=article&id=6

407:petro-kolodij-bjudzhetna-detsentralizatsija-povinna-sprijati-rozvitku-

mistsevih-gromad&catid=9:news&Itemid=1). – 2015. – 12.01). 
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В одном из проектов административной реформы прописывается 

создание на базе территории Николаевской области четырех районов. 

При этом нет четко прописанного механизма проведения укрупнения 

административно-территориальных единиц на уровне сельских советов. 

Народный депутат Украины Александр Ливик: 

Объединение нужно проводить с учетом целесообразности и 

особенностей регионов. Куда денутся остальные (районы, – ред.), как будет 

происходить объединение в сельсоветах, поссоветах, непонятно. (…) 

Объединять надо, но объединять надо там, где это имеет смысл 

(Разработчики админреформы планируют оставить на территории 

Николаевской области 4 района // Николаевские Вести 

(http://nikvesti.com/news/politics/63808). – 2015. – 12.01). 

 

У селі Баничі Глухівського району введено в дію нову котельню, 

що працює на дровах. 

Cубвенцією з державного бюджету на ці цілі виділено 577 тисяч 

гривень. Всі роботи з облаштування котельні виконані обласним 

комунальним підприємством «Сумикомунприлад» (Навчальні заклади на 

Сумщині переходять на альтернативні види палива // Сумська обласна 

державна адміністрація (http://sm.gov.ua/ru/2012-02-03-07-53-57/7709-

navchalni-zaklady-sumshchyny-perekhodyat-na-alternatyvni-vydy-palyva.html). 

– 2015. – 12.01). 

 

Уже в этом году бюджетная сфера Закарпатской области может 

полностью перейти на альтернативные энергоисточники. Решение об 

этом было принято на сессии еще 30 декабря 2014 года. В частности, 

облсовет принял Программу энергосбережения на 2015 год.  

Закарпатская область решила перевести бюджетную сферу на 

альтернативные источники отопления до октября 2015 г. В этом году 

фермеры Закарпатья могут получить грантовую помощь из Венгрии 

(Чиновники выделили на энергосбережение Закарпатья 40 миллионов 

гривен // Интернет-издание UA–Reporter.com (http://ua-

reporter.com/novosti/162551). – 2015. – 12.01). 

 

Одним з головних завдань, які стоять сьогодні перед 

правоохоронними органами, є боротьба з хабарництвом і корупцією. Не 

дивлячись на ситуацію в регіоні, в даному напрямку роботи Управління 

державної служби боротьби з економічними злочинами Донеччини займає 1 

місце серед інших областей України. 

За підсумками роботи за 12 місяців 2014 року підрозділами УДСБЕЗ 

ГУМВС України в Донецькій області відкрито 601 кримінальне провадження 

за посадовими злочинами, практично кожне четверте з яких кваліфіковано як 

вимагання та отримання неправомірної вигоди: ст. 368 «Прийняття 

пропозиції, обіцянки або одержання неправомірної вигоди службовою 
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особою» і ст. 369 «Пропозиція, обіцянка або передача неправомірної вигоди 

посадовій особі» Кримінального кодексу України. 

Начальник УДСБЕЗ ГУМВС України в Донецькій області 

Володимир Притула: 

За даними статтями притягнуто до кримінальної відповідальності 127 

посадових осіб, а саме представників контролюючих органів, органів влади і 

управління. Це майже на 30% більше, ніж у 2013 році.  

Робота по боротьбі з хабарництвом і корупцією триває. Вже сьогодні 

ми займаємося документуванням кількох фактів отримання неправомірної 

вигоди посадовими особами в містах Маріуполі, Костянтинівці, 

Краматорську (За підсумками роботи у 2014 році міліція донеччини лідирує 

в боротьбі з хабарництвом і корупцією // Міністерство внутрішніх справ 

України 

(http://mvs.gov.ua/mvs/control/main/uk/publish/article/1303379;jsessionid=484D

762339A6C037FFD2B515CE0D445D). − 2015. − 12.01).  

 

6 січня 2015 року в Житомирській міській раді завершено 

проведення перевірки, передбаченої Законом України «Про очищення 

влади», Арендарчука Валентина Васильовича, начальника управління 

освіти Житомирської міської ради. 

За результатами проведеної перевірки встановлено, що до Арендарчука 

Валентина Васильовича не застосовуються заборони, визначені частиною 

третьою, четвертою статті 1 Закону України «Про очищення влади» (Новий 

начальник управління освіти міськради успішно пройшов люстраційну 

перевірку // Житомир–Онлайн (http://zhitomir-online.com/vlada/37414-novyy-

nachalnyk-upravlinnya-osvity-miskrady-uspishno-proyshov-lyustraciynu-

perevirku.html). – 2015. – 12.01). 

 

За рахунок субвенції з Держбюджету на Волині переобладнали 20 

котелень. 

За цей опалювальний сезон у бюджетній сфері області замінено понад 

40 не лише газових, а й старих твердопаливних котлів з низьким 

коефіцієнтом корисної дії. Бюджетні кошти економлять і в Заболотівській 

районній лікарні і у Ратнівському районі. Там вже кілька років користуються 

новим твердопаливним котлом, що дало можливість удвічі скоротити 

витрати (На Волині 20 котелень переобладнали на тверде паливо // 

ВолиньPost (http://www.volynpost.com/news/45113-na-volyni-20-kotelen-

pereobladnaly-na-tverde-palyvo). – 2015. – 10.01). 

 

НОВИНИ З СОЦІАЛЬНИХ МЕРЕЖ ТА РЕГІОНАЛЬНИХ 

ІНТЕРНЕТ-ПРЕДСТАВНИЦТВ 

 

Закон «Про технічні регламенти та оцінку відповідності» спрямований 

на усунення технічних бар’єрів в торгівлі між Україною та ЄС (отримання 

доступу до європейського ринку для промислових товарів) шляхом 
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впровадження в Україні європейської системи технічного регулювання. 

Відповідний закон покликаний має прибрати усі дублюючі чи суперечливі 

вимоги до продукції, які відповідатимуть вимогам ЄС. Замість неузгоджених 

документів виробник отримає чіткі вимоги, що сприятиме дерегуляції та 

покращенню інвестиційного клімату (Реанімаційний пакет реформ // 

https://www.facebook.com/platforma.reform/photos/a.303335963152576.107374

1828.291274317692074/426549780831193/?type=1. – 2015. – 15.01). 

 

Європейський парламент закликає Україну до реформи сфери 

енергетики в рамках зобов’язань в Енергетичній спільноті (Ukraine Reforms 

Communications Taskforce/УкрМедіаЦентр Реформ // 

https://www.facebook.com/UaReforms?fref=nf. – 2015. – 15.01). 

 

Експертне середовище різко розкритикувало вилучення з 

законопроекту «Про добровільне об’єднання територіальних громад» норми 

про обов’язкове створення перспективного плану формування дієздатних 

громад (Децентралізація влади // 

https://www.facebook.com/decentralizationua/posts/874443492620082. − 2015. − 

14.01). 

 

Директор департамента здравоохранения облгосадминистрации 

Игорь Македонский:  

Закон Украины о реформировании медицинской отрасли Украины был 

рассчитан на 2012−2014 годы. Согласно этому Закону в Донецкой, 

Днепропетровской и Винницкой областях и городе Киеве реализовался 

пилотный проект по медреформе. Сейчас по завершению срока проект 

остановлен. Однако на Днепропетровщине за этот период сделано много 

положительных сдвигов, которые не должны завершится. То, что было 

сделано, распределение системы на 3 уровня: первичную, вторичную и 

третичную и концентрация бюджета в одного распорядителя − это 

действительно прогрессивно для нашей медицины. Такая концентрация 

средств позволила Днепропетровщине выстоять в 2014 году и найти средства 

на лечение раненых в зоне АТО и переселенцев. Благодаря тому пути 

медицинской реформы, который прошла Днепропетровская область, мы 

сейчас ближе среди всех регионов в цивилизованной мировой практике 

страховой медицины. Поэтому остановить реформу является ошибкой 

(Новости Днепропетровска // https://vk.com/dneprnews777?w=wall-

52044822_19104. − 2015. − 14.01). 

 

Днепропетровская область, благодаря помощи Швейцарии, может 

стать образцовым регионом по внедрению принципа децентрализации 

власти. 

Директор Швейцарского бюро сотрудничества в Украине Гуидо 

Бельтран: 
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Централизация власти в Украине тормозит развитие общин, а 

централизация средств связывает руки местной власти и делает ее работу 

зависимой вот госбюджета. Нужно отходить от этого. Реформа местного 

самоуправления позволит власти на местах организовывать необходимые 

шаги, а также иметь для этого ресурсы. 

Регион очень быстро продвигается вперед. 

Председатель Днепропетровского облсовета Евгений Удод:  

Сотрудничество уже дало первые результаты: пять сельсоветов 

Солонянского, Синельниковского, Павлоградского и Софиевского районов в 

2014 году получили средства на строительство или реконструкцию системы 

водоснабжения. На реализацию каждого проекта выделяется 250 тысяч 

гривен из областного бюджета, еще 250 тысяч гривен − средства DESPRO 

(швейцарско-украинский проект «Поддержка децентрализации в Украине», 

который финансируется Швейцарской Конфедерацией, − ред.). Оставшуюся 

сумму от необходимой (не менее 30% стоимости) общины собирают 

самостоятельно. 

В 2015 году появятся новые проекты: откроется Школа местного 

самоуправления и будет налажено дистанционное обучение руководителей 

местного самоуправления по децентрализации власти. В 2015 году стартует 

совместная программа областного совета и проекта канадских 

муниципалитетов МЭРМ на базе Днепропетровского регионального 

института государственного управления (Новости Днепропетровска // 

https://vk.com/dneprnews777?w=wall-52044822_19101. − 2015. − 14.01). 

 

Реанімаційний пакет реформ закликає Верховну Раду України не 

голосувати за урядовий законопроект № 1551 щодо державних та 

електронних закупівель. 

Законопроект №1551 розроблявся без належного залучення всіх 

зацікавлених сторін, містить величезні корупційні ризики та одночасно не 

вирішує низку нагальних проблем. 

Серед ключових корупційних ризиків проекту: 

• Уряд пропонує дозволити учасникам тендерних змов брати участь у 

державних закупівлях. Для викорінення корупційних монополій на ринках 

державних закупівлях відповідна заборона була запроваджена у чинній 

редакції ЗУ «Про здійснення державних закупівель», яка була прийнята 

навесні 2014 року. Її зняття призведе до широкого розповсюдження 

корупційних практик та зниження реального рівня конкуренції під час 

державних закупівель. 

• Уряд пропонує дозволити юридичним особам, які притягаються до 

відповідальності за корупційні правопорушення, брати участь у державних 

закупівлях.  

• Уряд пропонує скасувати безкоштовне оприлюднення тендерних 

документів для замовників торгів. 

Ми також висловлюємо свою готовність взяти участь у швидкій 

розробці законодавчих змін, які дійсно призведуть до підвищення 
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конкуренції, прозорості та боротьби з корупцією в сфері державних 

закупівель. (Реанімаційний пакет реформ // 

https://www.facebook.com/platforma.reform/posts/426048400881331. − 2015. − 

14.01). 
 

Министр здравоохранения Александр Квиташвили: 

(…) Готовится новый закон в сфере здравоохранения. После этого мы 

сможем открыть систему для разных источников финансирования, дать 

возможность больницам работать, зарабатывать деньги. А государственные 

деньги будут переходить на финансирование программ, то есть на закупку 

услуг, а не оплату больничных койко-мест (Новости Днепропетровска // 

https://vk.com/wall-52044822_19121. − 2015. − 14.01). 
 

С 1 января вступил в силу Закон Украины об изменениях в Налоговом 

Кодексе Украины. Согласно своих полномочий городской совет имеет право 

самостоятельно устанавливать размер ставок некоторых налогов и сборов. 

По информации финансово-экономического департамента городского совета, 

от местных налогов и сборов в 2015 году в городской бюджет 

прогнозируется поступление около 900 миллионов гривен (Новости 

Днерпопетровска // https://vk.com/dneprnews777?w=wall-52044822_19119. − 

2015. − 14.01). 

 

Завдяки фінансовій децентралізації місцеві бюджети отримали загалом 

з урахуванням трансфертів до 40 мільярдів гривень, і виключно від роботи 

місцевої влади залежить ефективність адміністрування і використання 

отриманих податків (Децентралізація влади // 

https://www.facebook.com/decentralizationua?fref=ts. − 2015. − 14.01). 

 

Реформування лише тоді буде дієвим, коли в його процесі будуть 

узгодженні позиції не лише в трикутнику влади «Президент – Кабінет 

Міністрів України – Верховна Рада України», а й залучення до цього процесу 

громадськості. Тому закликаємо керівництво Верховної ради та комітету з 

питань правової політики та правосуддя залучити до робочої групи, яка має 

підготувати до другого читання один узгоджений законопроект щодо судової 

реформи провідник незалежних експертів у цій галузі. Реформи мають 

консолідувати суспільство, а не роз’єднувати. Лише це забезпечить їх 

ефективність та незворотність (Реанімаційний пакет реформ // 

https://www.facebook.com/platforma.reform?ref=stream&fref=nf. − 2015. − 

13.01). 
 

Приємно бачити, що після вчорашнього круглого столу на тему судової 

реформи в Ukrainian Сrisis Media Center першими результатами засідання 

Верхнової Ради цього тижня стало прийняття за основу судової реформи 

законів про статус суддів та право на чесний суд (Ukraine Reforms 
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Communications Taskforce/УкрМедіаЦентр Реформ // 

https://www.facebook.com/UaReforms?ref=br_rs. − 2015. − 13.01). 

 

Люстраційні перевірки повинні проходити всі високопосадовці, в тому 

числі виборні посади, а ще в Законі необхідно передбачити можливість 

амністії та встановити жорстку відповідальність за його порушення, тому що 

інакше влада буде вже не приховано саботувати його виконання. Для цього 

була створена робоча група, яку очолить Тетяна Козаченко (Люстраційний 

комітет // https://www.facebook.com/luscomitet?ref=stream. − 2015. − 13.01). 

 

Екс-Міністр освіти Грузії Хатія Деканоїдзе:  

Головний крок на шляху до перетворвення вітчизняної системи освіти 

− це боротьба з корупцією (Ukraine Reforms Communications 

Taskforce/УкрМедіаЦентр Реформ // 

https://www.facebook.com/UaReforms?ref=br_rs. − 2015. − 13.01). 
 

Президент Украинского аналитического центра Александр 

Охрименко: 

Начнем с того, что на балансы местных бюджетов передали 

медицинские и образовательные учреждения − то есть теперь они должны на 

свои деньги содержать школы и больницы. Но при этом у местных властей 

забрали все, что приносило доходы. Например, если раньше Киев отдавал в 

центральный бюджет 50% своих доходов, то теперь эта цифра выросла до 

60%. Но еще больше не повезло регионам: им оставили только 25% а раньше 

им оставалось все. (…) 

Местным бюджетам оставили кое-что еще, но это мизер. Например, 

ввели налог на недвижимость и посоветовали: с него и живите. Но, во-

первых, далеко не в каждом регионе на этом налоге бюджет может 

заработать. Во-вторых, из-за того, что изменения в налоговое 

законодательство прописаны неграмотно, этот налог можно легко обойти. 

(…) Фактически местным властям разрешили взимать акциз с 

некоторых товаров повторно. С одной стороны, это противоречит 

законодательству и здравому смыслу. С другой стороны, данная мера все 

равно не наполнит бюджет, так как вырастет количество «левого товара» 

(…) Словом, местным бюджетам без дотаций никак не обойтись, так 

что ни о какой самостоятельности не может быть и речи. 

В то же время, это как раз тот случай, когда не помешало бы 

воспользоваться европейским опытом. Например, в Европе в центральный 

бюджет уходят только НДС и акциз, а остальное остается в местной казне. И 

там местные власти действительно самостоятельные − они за свои деньги и 

дороги строят, а например, в Германии даже высшее образование 

оплачивается из местных бюджетов. Но пока децентрализация по-украински 

и по-европейски − это земля и небо (Прихильники Партії Ренесансу // 

http://vk.com/club192953?w=wall-192953_180859%2Fall. − 2015. − 13.01). 
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Віце-прем’єр-міністр – Міністр регіонального розвитку, 

будівництва та житлово-комунального господарства Геннадій Зубко: 

На місцях давно очікують на децентралізацію системи архітектурно-

будівельного контролю і готові взяти на себе такі повноваження 

(Децентралізація влади // 

https://www.facebook.com/decentralizationua?fref=ts). − 2015. − 13.01). 

 

Віце-прем’єр-міністр – Міністр регіонального розвитку, 

будівництва та житлово-комунального господарства Геннадій Зубко: 

На місцях давно очікують на децентралізацію системи архітектурно-

будівельного контролю і готові взяти на себе такі повноваження 

(Децентралізація влади // 

https://www.facebook.com/decentralizationua/posts/874064839324614. − 2015. − 

13.01). 

 

Голова Верховної Ради України Володимир Гройсман: 

У мене викликає внутрішнє незадоволення хаотичність нашої 

законотворчої діяльності. (…)  Приймаються тисячі законів, поправок до 

законів, які мало змінюють наше життя. (…) 

Тому на сьогоднішній погоджувальній раді запропонував підготувати 

план законотворчої роботи на 2015–2017 роки. За основу візьмемо Стратегію 

2020, План відновлення країни до 2017 року, проект якого я раніше передав 

Національній раді реформ, Коаліційну угоду, Угоду про асоціацію с ЄС. Ці 

документи – всі разом – визначають 15-20 пріоритетних напрямків реформ. 

Кожна з таких реформ потребує прийняття 10-15 законів. Загалом отримаємо 

150-200 законів, які мають змінити країну. Визначимо відповідальних за 

підготовку, визначимося, що готує Президент, що ВР, що уряд, терміни, 

стандарти якості підготовки і громадського обговорення. Буде зрозуміло: 

коли, яких змін чекати і як вони пов’язані між собою. З’явиться загальна 

картина – а не тисячі маленьких шматочків. Доручення сформувати такий 

план я підпишу цього тижня. Будемо його послідовно реалізовувати – і 

парламент перестане нарешті бути «типографією законів», а стане реальним 

двигуном реформ (Інфоцентр | Єдина Україна // https://vk.com/wall-

71116197_76273. – 2015. – 12.01). 

 

Лідер фракції «Батьківщина» Юлія Тимошенко: 

Ми просимо, щоб негайно на рівні голови Верховної Ради була 

створена велика команда, яка включає громадянське суспільство, інші 

фракції і фахівці, і щоб до другого читання ми підготували, законопроект, які 

не збільшує впив виконавчої гілки влади на судову гілку влади, а сьогодні в 

цьому законі, на жаль, є такі ознаки (Ми − За Юлію Тимошенко // 

https://vk.com/wall-3312908_35305. – 2015. – 12.01). 
 

Експерт Дмитро Васильєв:  
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Децентралізація влади − одна з найзрозуміліших реформ 

(Децентралізація влади // 

https://www.facebook.com/decentralizationua?fref=ts). − 2015. − 12.01). 

 

В Контракті з розбудови держави в пункті «підвищення рівня 

прозорості та підзвітності у сфері управління державними фінансами» 

ситуація далеко не райдужна, громадськість констатує, що багато положень 

не виконуються, однак позитивні зрущення в цьому напрямі є (Ukraine 

Reforms Communications Taskforce/УкрМедіаЦентр Реформ // 

https://www.facebook.com/UaReforms?ref=br_rs. − 2015. − 12.01).  

 

Експерти РПР закликають ухвалити зареєстрований депутатми 

коаліційної більшості, законопроект №1497, який зможе запустити реальну 

реформу судової гілки влади (Реанімаційний пакет реформ // 

https://www.facebook.com/platforma.reform/posts/425170764302428:0. − 2015. 

− 12.01). 

 

Перший тиждень повноцінної роботи Верховної Ради в 2015 році може 

запустити кілька важливих реформ, переконані експерти ініціативи 

Реанімаційний Пакет Реформ. Цього тижня представники громадськості та 

експертних середовищ вимагають від депутатів ухвалення п’яти 

першочергових законопроектів, що стосуються антикорупційної, судової та 

медіа реформи, а також євроінтеграції.  

Експерти наголошують на включенні до порядку денного сесійного 

тижня та ухваленні в цілому двох антикорупційних законопроектів: «№0949 

Проект Закону про відкритість використання публічних коштів» та «№1406 

Проект Закону про внесення змін до деяких законодавчих актів України 

щодо уточнення їх окремих положень з питань запобігання і протидії 

корупції та легалізації (відмиванню) доходів». Законопроект №0949 

зобов’яже розпорядників державних коштів оприлюднювати щоквартально 

на спеціальному єдиному веб-порталі інформацію про заплановане та 

фактичне використання коштів, зокрема за договорами, на службові 

відрядження. Це дозволить громадянам України знати наскільки прозоро та 

ефективно використовуються державні кошти. Законопроект №1406 усуває 

суперечності в пакеті антикорупційних законів, які Верховна Рада під тиском 

громадськості та мітингувальників ухвалила 14 жовтня 2014 р. Без прийняття 

цих змін неможливо провести конкурс на посаду Директора Національного 

антикорупційного бюро, а також запустити роботу нових антикорупційних 

органів. В разі ухвалення відповідного законопроекту можна буде 

деполітизувати процедуру обрання Директора Національного 

антикорупційного бюро. Також законопроектом передбачено, що на службу 

до бюро не можуть бути прийняті особи, які протягом останніх п’яти років 

працювали у спеціально уповноважених підрозділах по боротьбі з корупцією 

в існуючих органах правопорядку. 
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Також представники ініціативи вимагають внести у порядок денний 

пленарного тижня, прийняти за основу і підготувати до другого читання за 

скороченою процедурою три важливих законопроекти: «№ 1497 Проект 

Закону про внесення змін до Закону України «Про судоустрій і статус 

суддів» щодо удосконалення засад організації та функціонування судової 

влади відповідно до європейських стандартів», «№ 1357 Проект Закону про 

внесення змін до деяких законів України щодо Суспільного телебачення і 

радіомовлення України» та «№1065 Проект Закону про технічні регламенти 

та оцінку відповідності» (Реанімаційний пакет реформ // 

https://www.facebook.com/platforma.reform/posts/425170764302428:0. − 2015. 

− 12.01). 

 

И.о. президента Американской торговой палаты в Украине Тарас 

Качка: 

Сейчас появляется все больше игроков среднего уровня в регионах, 

которые готовы торговать в торговых сетях. Они вполне хорошо себя 

чувствуют, выходя большими партиями на рынки соседних стран. 

Важной является господдержка экспортеров, но она необязательно 

должна быть в виде дотаций на производство. 

Государству также следует обратить серьезное внимание на 

кредитование и страхование экспорта. Эти инструменты значительно 

снижают стоимость экспортных операций (Прихильники Партії Ренесансу 

// http://vk.com/club192953?w=wall-192953_179707%2Fall. − 2015. − 09.01). 

 

В січні-лютому МОЗ створить Центр реформ в системі охорони 

здоров’я за участі представників громадянського суспільства (Ukraine 

Reforms Communications Taskforce/УкрМедіаЦентр Реформ // 

https://www.facebook.com/UaReforms?ref=br_rs. − 2015. − 09.01).  
 

ЕКСПЕРТНИЙ ПОГЛЯД 

 

Председатель Комитета по вопросам предотвращения и 

противодействия коррупции, член фракции Егор Соболев: 

Идея осуществлять госзакупки через электронные торги − очень 

положительная. 

Это обеспечит прозрачность. Будет видно, кто участвует в торгах. Но в 

текст законопроекта отдельные мошенники в правительстве заложили 

хитрые нормы, которые уничтожают хорошую идею. 

Так, законопроект предусматривает, что перечень товаров, которые 

можно выставлять на электронные торги, определяет Кабинет министров. 

Предоставление правительству таких полномочий и скрывает 

коррупционные риски (Изменения в закон о госзакупках имеют 

коррупционные риски, − Соболев // Телеканал новини «24» 

(http://24tv.ua/news/showNews.do?izmenenija_v_zakon_o_goszakupkah_imejut

_korrupcionnye_riski__sobolev&objectId=531652&lang=ru). − 2015. − 15.01). 
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Член Конкурсной комиссии Национального антикоррупционного 

бюро Юрий Бутусов: 

У директора ФБР не так много полномочий, сколько предусмотрено у 

главы Национального антикоррупционного бюро Украины. Например, там 

есть нормы − обыск без санкции суда, можно прийти к любому чиновнику, 

провести у него обыск дома, полную выемку документации и не нужно 

предъявлять суду, как это было ранее, оснований, почему это нужно, что 

обеспечивает стопроцентную утечку информации. Можно найти 

доказательство и постфактум оформить, почему ты туда зашел − это другой 

уровень оперативной работы (Бутусов говорит, что Антикоррупционное 

бюро будет иметь полномочий больше, чем ФБР // Телеканал новини «24» 

(http://24tv.ua/news/showNews.do?butusov_govorit_chto_antikorrupcionnoe_bj

uro_budet_imet_polnomochij_bolshe_chem_fbr&objectId=531617&lang=ru). − 

2015. − 15.01). 

 

Депутат, співзасновник громадської організації «Люстраційний 

комітет України» Ірина Суслова: 

374 людини в люстраційному реєстрі це недостатньо. Автоматична 

люстрація мала бути проведена протягом першого місяця після ухвалення 

закону. Ми говоримо про величезні кіпи списків людей, що підпадають під 

дію закону, а маємо лише 370 осіб. Тут питання до виконавців, до Мін’юсту, 

міністра, його зама і до Громадської ради, яка створена сама для контролю за 

виконанням закону. Треба не лише посилювати його норми, а й працювати 

більш відкрито, прозоро – як було при розробці закону. (…) 

Недосконалим є і сам механізм наповнення Єдиного люстраційного 

реєстру. З нього може випасти людина, що підпадає під критерії люстрації 

лише через те, що хтось неправильно вніс одну цифру ідентифікацйного коду 

(внісши при цьому всі інші дані вірно) (Люстровані прокурори й податківці 

повертають посади через суд // Радіо Свобода 

(http://www.radiosvoboda.org/content/article/26794845.html). − 2015. − 15.01). 

 

Засновник руху «Суспільство творення» Роман Скляров:  

(…) Про що свідчить досвід США або Японії, податкову реформу якої 

робили свого часу саме американці? У їх податкових системах завжди 

переважали прямі податки, і ніякі казки про welfare state і забезпечення 

нужденних через перерозподіл з бюджету не були там популярні. 

Лише приватна ініціатива, дух підприємництва і прямі податки. 

Заробив − плати, не заробив− не чекай грошей з бюджету, створюй бізнес. У 

нас має бути так само. 

Для початку слід ліквідувати ПДВ. Цей податок задумувався як засіб 

захисту від «перегрівання» економіки. Ціни за рахунок ПДВ виростають, 

населення менше споживає, економіка охолоджується. При цьому люди 

кладуть гроші в банк, який дає ті ж гроші бізнесу, але вже під відсотки. 
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Нам же треба економіку запустити, а для цього потрібно стимулювати 

споживання. Мова повинна йти не про зниження чи диференціацію ставок, а 

про скасування податку як недоцільного. США і Японія без ПДВ живуть і не 

скаржаться. (…) (Податкова реформа по-американськи // Економічна 

правда (http://www.epravda.com.ua/columns/2015/01/14/521530//). – 2015. – 

14.01). 

 

Високий представник ЄС з питань зовнішньої та безпекової 

політики Федеріка Могеріні: 

Я вірю, що не лише в питанні конфлікту, але також в питанні реформ в 

Україні успіх української держави буде також значною частиною успіху 

зовнішньої політики ЄС. 

Однією з ключових подій, що визначить політику ЄС з підтримки 

реформ в Україні і в регіоні в цілому, буде саміт Східного партнерства, який 

відбудеться в травні в Ризі (Могеріні: успіх реформ в Україні необхідний 

для успіху ЄС // Європейська правда (http://nvua.net/publications/process-

poshel-glava-antikorrupcionnogo-organa-es-o-borbe-s-korrupciey-v-ukraine-

29393.html). − 2015. − 14.01). 

 

Глава Европейского управления по борьбе с мошенничеством 

Джованни Кесслер: 

Уже сейчас от него (Антикоррупционного бюро, − ред.) много 

ожиданий, есть большой, если не главный, запрос общества в отношении 

работы Бюро. 

Во-первых, есть большие ожидания быстрых результатов работы Бюро. 

Я думаю, благодаря этому Бюро может завоевать доверие, увеличить свой 

вес и силу. И это будет защищать его от возможного вмешательства и 

попыток влияния. А лучший ответ на ожидания – хорошо проводить 

расследования и показывать хорошие результаты. 

(…) В ходе некоторых антикоррупционных расследований 

международная помощь действительно необходима. Мы можем 

кооперироваться в этой сфере, Еврокомиссия и Европейское управление по 

борьбе с мошенничеством − мы можем предоставить поддержку. (…) 

Идея в том, чтобы создать совместный – ЕС-Украина – орган 

расследований, который будет фокусироваться на расследованиях 

мошенничества и коррупции с деньгами Евросоюза в Украине.  

Это будет небольшое так называемое бюро, специализированное, 

совместное с ЕС, которое будет дополнять или работать вместе с 

Антикоррупционным бюро и существующими правоохранительными 

органами страны. (…) 

(…) Что я четко вижу – это полное понимание президентом Порошенко 

и другими политиками, что вопрос борьбы с коррупцией – самый важный на 

данный момент. (…) (Процесс пошел. Глава антикоррупционного органа 

ЕС о шансах Украины побороть коррупцию // Новое время 



 60 

(http://nvua.net/publications/process-poshel-glava-antikorrupcionnogo-organa-

es-o-borbe-s-korrupciey-v-ukraine-29393.html). − 2015. − 14.01). 

 

Експерт Центру політичних студій та аналітики Андрій Марусов: 

Цього тижня парламент повинен розглянути урядовий законопроект 

№1551 щодо удосконалення системи державних закупівель та електронних 

закупівель.  

(…) Запропоновані урядом зміни начебто націлені на благі речі − 

зниження корупційних ризиків, підвищення конкуренції, спрощення участі 

бізнесу у державних торгах, запровадження електронних закупівель. Проте 

наслідки прийняття урядового проекту будуть протилежними. 

Урядовий проект заохочує тендерних ділків до корупційних змов, у 

тому числі із замовниками, під час проведення державних закупівель. (…) 

Проект починає демонтаж вільного доступу до тендерної інформації, за 

який громадські активісти, бізнес і замовники билися з 2008 року. (…) 

На жаль, позитивні ідеї проекту виглядають, як ложка меду в бочці 

дьогтю. Наприклад, обов’язок надавати численні довідки покладається лише 

на переможця торгів. Про необхідність такого спрощення участі у торгах 

Центр політичних студій та аналітики говорить ще з минулого літа. (…) 

Відновлення діалогу між урядовими експертами, громадськістю та 

міжнародними організаціями буде найкращою запорукою прийняття 

реформаторського закону («Зелене світло» тендерній корупції // 

Економічна правда (http://www.epravda.com.ua/columns/2015/01/14/521477/). 

− 2015. − 14.01). 

 

Глава Европейского управления по борьбе с мошенничеством 

Джованни Кесслер:  

Во-первых, у претендента (на пост главы Национального 

антикоррупционного бюро, − ред.) должны быть моральные качества – 

способность быть независимым и противостоять давлению.  

Во-вторых, претендент должен быть профессионалом в сфере 

антикоррупционных расследований. Где был получен опыт − в 

государственной или частной структуре − не имеет значение.  

Третье качество, − эффективность. У него должны быть менеджерские 

качества. В конце концов, он станет главой организации со штатом в 700 

человек. Более того, первый глава бюро должен создать офис с нуля, создать 

команду, наладить эффективную работу. 

В такой большой стране, как Украина, которая показала свою 

способность реагировать на трагические события, вполне возможно найти 

подходящих кандидатов. Украинцы должны поверить в себя, в свои 

возможности справиться с такими проблемами, как коррупция (Кесслер 

назвал главные качества для претендента на пост главы 

антикоррупционного бюро // UAZMI (http://uazmi.net/article/863583421622). 

− 2015. − 14.01).  

 

http://w1.c1.rada.gov.ua/pls/zweb2/webproc4_1?pf3511=53041
http://w1.c1.rada.gov.ua/pls/zweb2/webproc4_1?pf3511=53041
http://w1.c1.rada.gov.ua/pls/zweb2/webproc4_1?pf3511=53041
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Первый заместитель председателя Комитета Верховной Рады по 

вопросам правовой политики и правосудия, народный депутат от 

фракции «Народный фронт» Леонид Емец: 

(…) С теми судьями, которые работают сегодня, мы ничего хорошего 

не сделаем, какие бы законы мы ни принимали, какие бы правила не 

прописывали. 

Эти люди привыкли быть коррупционерами. Они привыкли брать 

деньги. (…) 

Однозначно должна быть переаттестация всех судей в стране. Те судьи, 

которые не соответствуют профессиональному уровню, должны уйти в 

отставку. Так же должны поступить судьи, чей материальный достаток не 

совпадает с очень четко зафиксированным уровнем доходов, предварительно 

объяснив прокурору источник происхождения таких доходов. 

Если 10% решений, вынесенных судьей в течение года, отменяются 

высшей судебной инстанцией, такой судья должен уйти в отставку. Токаря 

или слесаря, который гонит 10 % брака, никто на работе не держит, а судья 

выполняет работу, от которой зависит судьба людей: они сажают в тюрьму, 

они забирают имущество, и их ошибки обходятся очень дорого (С судьями, 

которые работают сегодня, судебная реформа невозможна, − Емец // 

Цензор.НЕТ 

(http://censor.net.ua/news/319881/s_sudyami_kotorye_rabotayut_segodnya_sude

bnaya_reforma_nevozmojna_emets). − 2015. − 14.01).  

 

Нормальним явищем досі вважають корупцію українці. Про це 

свідчать результати опитування, проведеного фондом «Демократичні 

ініціативи імені Ілька Кучеріва».  

Директор фонду «Демократичні ініціативи» Ірина Бекешкіна:  

29 відсотків населення вважає, що люди дають хабарі, тому що так 

простіше і легше вирішити їхні проблеми. На другому місці твердження, що 

хабарі – це вже норма нашого життя. Якщо їх скласти разом, буде майже 

половина опитаних. І лише 17 відсотків зазначають, що люди дають хабарі, 

бо від них цього вимагають. 

Економіст Володимир Лановий: 

Треба, щоб сама влада перестала бути такою, що створює можливості 

для корупціонерів – зловживання службовим становищем, перерозподілом 

коштів, ресурсів, здійснення якихось майнових операцій. Треба позбавити 

владу можливості впливати на економічні контракти, стосунки при розподілі 

ресурсів і створення можливості ринкових процесів, а не адміністративних і 

централізованих, як відбувається в Україні. Це одна сторона, інша – це 

контроль громадянського суспільства за операціями владних установ.  

Соціальний психолог Олег Покальчук: 

(…) В українській версії боротьби з корупцією вихід лише один – 

хабарництво зникне, коли людина зможе отримати послугу, якої вона 

потребує, у значно простіший спосіб, ніж через хабар (Борщ Я. Повністю 

викорінити хабарництво в Україні не вдасться – соціопсихолог // Радіо 
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Свобода (http://www.radiosvoboda.org/content/article/26792876.html). − 2015. 

− 14.01).  

 

Віце-спікер Верховної Ради Оксана Сироїд: 

(…) Для авторів депутатсько-експертного законопроекту (№1497 «Про 

внесення змін до Закону України "Про судоустрій і статус суддів" щодо 

удосконалення засад організації та функціонування судової влади відповідно 

до європейських стандартів», − ред.) є принципові моменти. Зокрема, вони 

наполягатимуть на тому, що суди не повинні «відфутболювати» заяви за 

непідсудністю. Іншими словами, суд мав би сам розбиратись, куди саме 

краще перенаправити заяву громадянина, а не залишати цей ланцюжок 

людям, що не знають нюансів судочинства. 

Людина повинна просто звернутися до суду, вона не повинна дбати, 

якої це юрисдикції чи підсудності. У майбутньому це має бути проблемою 

суду. Куди заява буде направлена. 

Процедура притягнення судді до відповідальності має бути 

прозорішою, аніж пропонує президентський законопроект. Важливо, щоб 

людина розуміла, який суддя на підставі яких критеріїв, і відповідно до якої 

процедури може бути притягнений. Також слід зважати, що радикальне 

оновлення суддівського корпусу неможливе без внесення змін до 

Конституції. Головний закон поки не дозволяє позбавляти статусу судді поза 

встановленою процедурою. На прозорості у цих питаннях наполягає також 

Венеціанська комісія. 

Член Ради з питань судової реформи, суддя Конституційного Суду 

України у відставці Микола Козюбра: 

Жоден зі внесених законопроектів не вирішує проблем судової 

реформи. 

Позбутися того політичного впливу, який на сьогодні справді є, 

неможливо без внесення змін до Конституції. І тому на ці законопроекти 

необхідно дивитися, як на перехідні (Президент і депутати «перетягують 

ковдру» судової реформи? // Радіо Свобода 

(http://www.radiosvoboda.org/content/article/26792029.html). − 2015. − 13.01).  

 

Адвокат Сергій Якименко: 

(…) Сегодня говорят, что будет проходить люстрация, аттестация, 

обновление в судах и займет это ориентировочно лет пять. (…) 

Сегодня в Украине существует трехуровневая судебная система: 

первая инстанция, апелляция, кассация. Сверху – Верховный Суд, который 

судит в порядке так называемого исключительного производства. (…) 

Ну почему бы, как когда-то в Англии, не создать суд справедливости? 

И чтобы судьями в этом суде не могли быть юристы, которые работали в 

общей судебной системе, в прокуратуре. 

Судебный дуализм – не редкость в демократических странах, которые с 

уважением относятся к традициям. Дуализм не удобен для диктатур, 
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которым легче контролировать одну систему, а не несколько, все подчинить 

одному центру принятия решений. 

Господин президент, дайте нам увидеть нормальных судей – и это 

будет хорошим сигналом, что реформы не за горами (…) (Найпростіша 

реформа // Українська правда 

(http://www.pravda.com.ua/columns/2015/01/13/7054864/). − 2015. − 13.01).  

 

Член редколегії VoxUkraine.org, дослідник Київської Школи 

Економіки Ілона Сологуб: 

Ми проаналізували нові бюджетні правила прийняті Парламентом 

України і знайшли 11 позитивних змін у Бюджтному кодексі. Але є також 2 

негативних факта, які можуть переважити все хороше − і вони стосуються 

децентралізації. (…) 

Позитивні риси: 

1) Нова методика розрахунку трансфертів з державного до місцевих 

бюджетів. Раніше розрив між очікуваними доходами і видатками місцевих 

бюджетів, визначеними Бюджетним кодексом, покривався за допомогою 

міжбюджетних трансфертів. Відповідно, прийняття місцевих бюджетів було 

можливим тільки після затвердження основного бюджету країни, оскільки 

місцеві органи влади заздалегідь не володіли інформацією щодо належного 

їм обсягу трансфертів, субсидій та субвенцій. Новий кодекс передбачає 

заміну трансфертів на дотації вирівнювання, які розраховуватимуться лише 

на основі прогнозних надходжень від податку на прибуток та ПДФО до 

місцевих бюджетів – так що ця дотація буде спрямована на зменшення 

різниці між високодохідними та низькодохідними регіонами. Таким чином, 

для місцевих органів влади буде спрощено процедуру перерозподілу 

фінансування між різними статтями витрат (втім, це не стосується освітніх та 

медичних субвенцій). 

2) Невикористані субсидії та субвенції залишатимуться в 

розпорядженні місцевого бюджету і можуть бути використані у наступному 

році. Досі всі невикористані кошти поверталися до Державного бюджету − і 

цей механізм часто використовувався як прихований секвестр, тобто 

фінансування для деяких статей витрат (як правило, капітальних) надходило 

в листопаді-грудні, коли місцеві органи влади не встигали його освоїти – 

отже, кошти поверталися до Державного бюджету. 

3) Кошти «фонду регіонального розвитку» (який має складати не 

менше 1% надходжень до загального фонду Державного бюджету) мають 

бути розподілені не пізніше, ніж через 3 місяці після прийняття Державного 

бюджету (таким чином, у місцевих органів влади буде достатньо часу на їх 

використання). Відбір проектів буде здійснювати Мінрегіон (а не 

Мінекономрозвитку). Місцеві органи влади повинні будуть фінансувати 10% 

витрат на ці проекти, що, можливо, підвищить якість розроблюваних ними 

проектів. (…) 
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9) Головні розпорядники бюджетних коштів повинні будуть надавати 

більш повну та обґрунтовану документацію щодо розробки та виконання 

бюджетних програм. (…) 

Загалом, перерозподіл доходів і витрат до визначення функцій органів 

місцевого самоврядування – це не дуже добра ідея. Основною негативною 

рисою нинішньої централізованої моделі держуправління є те, що рішення 

переважно приймаються місцевими адміністраціями (тобто представниками 

центрального уряду), а не місцевими радами (представниками населення). 

Оскільки закон «Про місцеве самоврядування» залишиться без змін, ця 

ситуація поглибиться через збільшення ресурсів у розпорядженні місцевих 

адміністрацій. (…) 

Хоча здається, що Бюджетний кодекс зробив кілька кроків до 

децентралізації, насправді без відповідних змін до законів «Про місцеве 

самоврядування» та «Про адміністративно-територіальний устрій», ці зміни 

можуть призвести до ще більшої централізації – це буде залежати від 

розподілу повноважень між місцевими адміністраціями та місцевими радами 

в кожній конкретній області чи районі. 

Ліквідація найнижчого рівня місцевого самоврядування (громади) 

означатиме, що більшість людей не відчують децентралізацію на практиці, 

тобто вони так само не матимуть права голосу щодо організації базових 

послуг у своєму населеному пункті (чи районі міста), оскільки все буде 

вирішуватися на рівні району (міста), принаймні поки не будуть створені 

«об’єднані громади», на що може піти чимало часу. (…) 

Тим не менше, прийняті зміни надають трохи більше свободи місцевим 

органам влади, а, отже, можуть стати відправною точкою для правильної 

реформи децентралізації (Новый бюджетный кодекс: нацелен на 

децентрализацию, но результат может быть противоположный // 

VoxUkraine.org (http://voxukraine.org/2015/01/13/new-budget-code-aimed-at-

decentralization-but-may-lead-to-opposite-result-ru/). − 2015. − 13.01). 
 

Политолог, директор Центра политических исследований «Пента» 

Владимир Фесенко: 

(…) Реформы необходимы практически по каждому направлению 

государственной политики. На самом деле проблема не в количестве реформ, 

а в системности и алгоритме их реализации. Поскольку необходим 

комплексный подход к реформам, в составе правительства должен быть 

координатор реформ. (…) Желательно решить задачу-минимум − 

функционально определить одного из руководителей правительства, который 

в ежедневном режиме будет координировать и контролировать процесс 

реформ. (…) (Реформы: кто и как их должен осуществлять // Новое 

время (http://nvua.net/opinion/fesenko/reformy-kto-i-kak-ih-dolzhen-

osushchestvlyat-28815.html). – 2015. − 13.01). 

 

Експерт Реанімаційного Пакету Реформ Тарас Шепель: 

http://nvua.net/opinion/fesenko.html
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(…) Потрібно знімати президентський законопроект (проект закону із 

суддівської реформи, − ред.), повертати його до комітетів, повертати всі 

подані законопроекти. Лише за таких умов можна обрати, що краще, адже 

всім зрозуміло, що краще більш реформаторський законопроект, який 

передбачає реальні зміни, реформи… У розумінні цього питання суперечок 

немає (Президентський законопроект щодо суддівської реформи треба 

повертати до комітетів – експерт // UAZMI 

(http://uazmi.org/article/111255551270729). − 2015. − 12.01). 
 

Руководитель Diamond Age Capital Advisors, финансист Слава 

Рабинович: 

По моему мнению, Украина движется по пути реформ с реально 

черепашьей скоростью. Такая скорость недопустима с точки зрения 

финансового и экономического положения страны. (…) (Слава Рабинович: 

Украина движется по пути реформ с реально черепашьей скоростью // 

Гордон (http://gordonua.com/news/money/Slava-Rabinovich-Ukraina-

dvizhetsya-po-puti-reform-s-realno-cherepashey-skorostyu-60754.html). − 2015. 

− 12.01). 

 

Народний депутат Сергій Лещенко. 

(…) Оксана Сироїд разом з колегами і РПР раніше президента подавала 

зміни до закону «Про судоустрій і статус суддів». 

Його розгляд затягували і навіть не винесли на розгляд комітету 

Князевича. На порядку денному Ради на вівторок саме президентський 

проект стоїть першим – відповідно, поставлять на голосування першим і 

схвалять саме його, а інші проекти, в тому числі Сироід, вважатимуться 

відхиленими. 

ВР – політичний орган, і кожен депутат має право, щоб його ініціатива 

була розглянута – а не тільки ті, які написані на Банковій чи Грушевського (У 

Раді назріває «судовий конфлікт» – нардеп Лещенко // Сегодня.ua 

(http://ukr.segodnya.ua/politics/laws/v-rade-nazrevaet-sudebnyy-konflik-nardep-

leshchenko-583246.html). − 2015. − 12.01). 

 

Співзасновник та член редакційної колегії VoxUkraine.org, 

професор Каліфорнійського університету Юрій Городніченко: 

Парламент схвалив законопроект про зниження ставки податку на фонд 

заробітної плати (єдиний соціальний внесок) з 41,6% до 16,4%. Основна 

мотивація цієї сміливої зміни у податковій політиці полягає в тому, що 

знижені податкові ставки мають стимулювати бізнес дотримуватись 

податкового законодавства: приватний сектор має перестати ухилятись від 

сплати податків і почати їх справно сплачувати. (…) 

Крім того, уряд сподівається, що втрачений через зниження податкових 

ставок дохід буде компенсовано за рахунок збільшення податкової бази. (…) 

(…) Законопроект містить ряд положень, які допоможуть зробити його 

дієвим та ефективним − збільшення штрафу, вплив на фірми, що підвищують 
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зарплату, тимчасове додаткове зниження ставки податку в 2015 році, і т. д., 

але чи будуть такі додаткові заходи достатніми неясно. 

Тому, враховуючи суму вже запланованого бюджетного дефіциту, уряд 

має додатково підготувати план дій для покриття недоотриманого доходу. 

Таке радикальне зниження податків – ризикований крок (Чи спрацює 

зниження єдиного соціального внеску // Українська правда 

(http://www.pravda.com.ua/columns/2015/01/12/7054270/). − 2015. − 12.01). 

 

Экс-глава Секретаріату Президента Віктор Балога:  

Готовий хоч кров’ю підписатися під усіма реформами президентської 

статегії–2020, якщо в їх реалізації не буде подвійних стандартів. (…) 

Реформи не втілюються Указами Президента. І навіть те, що стратегія 

затверджена, ще не означає, що з завтрашнього дня хоча б щось почне 

втілюватися в життя. Лише трикутник «президент–уряд–коаліція», разом з 

тими, хто завжди готовий підтримати реальні зміни, дасть можливість разом 

з народом провести перезавантаження влади. І лише якщо у цій конструкції 

ставлення до народу буде як до роботодавця, який наймає цю владу (Балога 

про президентську стратегію–2020: слово «реформи» не має стати 

ширмою для темних справ // Мукачево.net 

(http://www.mukachevo.net/ua/News/view/103816-Балога-про-президентську-

стратегію-2020-слово-реформи-не-має-стати-ширмою-для-темних-

справ). – 2015. – 12.01). 

 

Народный депутат от Блока Петра Порошенко, член Комитета по 

противодействию коррупции Олег Барна: 

Этот орган (Антикоррупционное бюро, – ред.) не может быть лишним. 

Пока в Украине есть коррупция, необходимо создавать органы, которые 

будут с ней бороться. После Майдана прошел уже почти год, но 

правоохранительная система, созданная после него, результатов в борьбе с 

коррупцией не принесла. (…) 

Средства массовой информации выявляют коррумпированные схемы, 

но реагирования на них нет. Поэтому нужен единый орган, который будет 

выявлять факты коррупции. (…) 

Нельзя допустить подчинения бюро и его директора кому бы то ни 

было. (…) (Нардеп Барна: Средства массовой информации выявляют 

коррупционные схемы, но реагирования на них нет // Гордон 

(http://gordonua.com/news/politics/Nardep-Barna-Sredstva-massovoy-

informacii-vyyavlyayut-korrupcionnye-shemy-no-reagirovaniya-na-nih-net--

60584.html). − 2015. − 10.01). 

 

Экс-министр транспорта и связи Украины, бывший председатель 

Запорожской облгосадминистрации Евгений Червоненко: 

Я желаю всем, кто будет в нем (Антикоррупционном бюро, – ред.) 

работать, железной выдержки и достойной зарплаты, чтобы противостоять 



 67 

соблазну, угрозам и системе. Потому что самое страшное – то, что у нас не 

меняется система. 

Бюро не панацея от всех бед. Панацея от всех бед в нас самих. В том, 

чтобы говорить правду. До тех пор пока у нас будут декларации вместо 

железной воли, а наверху будут расставлять «своїх» вместо профессионалов. 

И пока до глубины сознания нашей власти не дойдет, что критический 

момент уже настал, дела не будет. 

Нужно создавать такие правила, с помощью которых люди смогут 

начать жить честно. В первую очередь нужно убрать руки от бизнеса. 

Необходимо создать для предпринимателей новые законы и, самое главное, 

строго их придерживаться. (…) (Червоненко: Антикоррупционное бюро – 

не панацея от всех бед. Панацея в том, чтобы говорить правду // Гордон 

(http://gordonua.com/news/politics/CHervonenko-Antikorrupcionnoe-byuro-ne-

panaceya-ot-vseh-bed-Panaceya-v-tom-chtoby-govorit-pravdu--60548.html). − 

2015. − 10.01). 

 

Эксперты Европейской бизнес-ассоциации: 

Существенное увеличение максимальной величины базы для 

начисления ЕСВ в сочетании с требованием увеличить зарплаты по 

предприятию на 30% приведут к значительному росту налоговой нагрузки. 

Такой комплекс мероприятий наиболее дискриминационный именно 

для налогоплательщиков, которые платили высокую заработную плату 

работникам и честно выполняли обязанности по уплате ЕСВ. 

Новые правила начисления соцвзноса лишают бизнес желания выйти 

из теневого сектора, убеждены в ассоциации. ЕВА предлагает правительству 

сохранить размер базы для начисления ЕСВ на существующем уровне. 

Мы поддерживаем решение применять понижающий коэффициент для 

предприятий, которые увеличат фонд оплаты труда. При этом механизм 

применения такого коэффициента должен дополнительно обсуждаться в 

обществе (ЕВА: Правила выплаты единого социального взноса 

дискриминируют честных налогоплательщиков // Гордон 

(http://gordonua.com/news/money/EVA-Pravila-vyplaty-edinogo-socialnogo-

vznosa-diskriminiruyut-chestnyh-nalogoplatelshchikov-60532.html). − 2015. − 

10.01). 

 

Старший економіст Центру соціально-економічних досліджень 

«KASE Україна» Володимир Дубровський: 

В українського уряду є велике бажання, щоб Україна процвітала, але 

вони не знають, що для цього треба робити. Міжнародні донори зараз теж не 

розуміють, що конкретно потрібно робити в Україні. Потрібно, щоб їхня 

допомога на реформи розподілялася відповідно до підказок від цивільного 

сектора – наприклад, як це було з розробкою антикорупційних законів і 

законів щодо держзакупівель, слід цей досвід продовжувати з реформ 

податкової сфери, і інших теж. (…) 
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Тепер МВФ готовий буде давати Україні гроші лише після початку 

реформ, дорожня карта проведення яких буде виглядати реально 

здійсненною. По суті, в Україні реформи ще толком і не починалися. (...) 

На посади міністрів треба ставити не просто нових людей, а людей з 

новими ідеями, які будуть формувати нову команду. Наприклад, у 

Міністерстві фінансів триває стара політика, що виглядає непереконливо 

(План Сороса по Україні: оцінка експертів // Сегодня.ua 

(http://ukr.segodnya.ua/politics/pnews/plan-sorosa-po-ukraine-ocenka-

ekspertov-582800.html). − 2015. − 09.01). 

 

Журналист Дмитрий Гнап:  

Наши политики любят цитировать сингапускрого лидера Ли Куан Ю. 

(…) Три главных условия, которые, по мнению ли Куан Ю, могут лишить 

коррупцию почвы: 

1. Сокращение количества разрешительной документации. 

2. Реформа государственного аппарата: разогнать ненужные ведомства, 

преодолеть «африканское проклятие», когда в стране много чиновников с 

маленькими зарплатами. 

3. Добиться равенства всех перед законом. 

(…) Регистрационная и миграционные службы, ГАСК, СЭС, ценовая, 

пожарная инспекции, налоговая милиция – все они чувствуют себя хорошо. 

И это лучшее доказательство того, что страну лечат не с того конца. 

Антикоррупционное бюро – это как антибиотики: штука эффективная 

сама по себе. Но нельзя пить антибиотики и водку одновременно. Нужно 

сначала завязать с алкоголем (Журналист Гнап: Национальное 

антикоррупционное бюро вряд ли ощутимо сократит коррупцию // 

Гордон (http://gordonua.com/news/society/ZHurnalist-Gnap-Nacionalnoe-

antikorrupcionnoe-byuro-vryad-li-oshchutimo-sokratit-korrupciyu-60431.html). 

− 2015. − 09.01). 

 

Відновлення інфраструктури звільнених територій 

 

ОФІЦІЙНА ІНФОРМАЦІЯ 

 

Уповноважений Президента України з прав дитини Микола 

Кулеба наголосив на необхідності негайного визначення порядку евакуації 

дітей із закладів, які знаходяться в зоні АТО, евакуації сімей, на вихованні 

яких перебувають діти-сироти та діти, позбавлені батьківського піклування. 

Необхідно законодавчо встановити поняття «дитина – жертва 

збройного конфлікту» та визначити комплекс послуг, які мають надаватися 

таким дітям (Діти − жертви конфлікту на Сході потребують державного 

захисту – Уповноважений Президента з прав дитини // Президент 

України Петро Порошенко (http://www.president.gov.ua/news/32065.html). – 

2015. – 15.01). 
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Верховна Рада прийняла закон, який зберігає робочі місця за 

тимчасовими переселенцями із зони бойових дій. Відповідне рішення 

підтримали 265 народних обранців. 

Документ за номером 1543 був підготовлений і внесений урядом. 

Міністр соціальної політики Павло Розенко: 

Він спрямований на підтримку людей, які були змушені покинути зону 

бойових дій, щоб вони не втратили роботу (Рада зберегла робочі місця за 

переселенцями із зони бойових дій // Сегодня.ua 

(http://ukr.segodnya.ua/politics/society/zakon-1543-rabota-v-ato-584259.html). – 

2015. – 15.01). 

 

Згідно з оперативною інформацією з тимчасово окупованої 

території та районів проведення антитерористичної операції до інших 

регіонів переселено 642 тис. 861 особа (за добу – 2 тис. 24 особи, з 

урахуванням щотижневої інформації від Луганської 

облдержадміністрації), у тому числі з Донецької, Луганської областей – 

622 тис. 840 осіб (за добу – 2 тис. 8 осіб), а також громадяни, які 

переселені з Автономної Республіки Крим та міста Севастополь – 20 тис. 

21 особу (за добу – 16 осіб).  

Більше всього внутрішньо переміщених осіб розміщено у Харківській 

(121 тис. 314 осіб), Донецькій (91 тис. 292 особи), Луганській (86 тис. 323 

особи), Дніпропетровській (69 тис. 321 особа), Запорізькій (54 тис. 871 

особа), Київській (29 тис. 418 осіб) областях та в місті Київ (39 тис. 47 осіб). 

Найменша кількість розселених у Чернівецькій (2 тис. 265 осіб), 

Тернопільській (2 тис. 436 осіб), Івано-Франківській (2 тис. 931 особа), 

Волинській (2 тис. 970 осіб), Закарпатській (3 тис. 190 осіб) та Рівненській (3 

тис. 210 осіб) областях (З тимчасово окупованої території та районів 

проведення АТО до інших регіонів переселено 642 тис. 861 особа // 

Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247870901&cat_id=2

44277212). − 2015. − 15.01). 

 

Европарламент призвал Еврокомиссию до конца зимы 

подготовить и представить программу гумпомощи Украине. 

ЕП призывает Европейскую комиссию и комиссара по вопросам 

гуманитарной помощи и гражданской защиты подготовить обоснованную и 

давно назревшую программу гуманитарной деятельности, которая обходит 

посреднические организации, в частности в виде четко маркированных, как 

поступающих из ЕС, «голубых конвоев»; призывает ЕК представить такой 

план в Европейском парламенте в течение следующих двух месяцев. 

Также в Европарламенте считают необходимым продолжать оказывать 

финансовую поддержку Украине со стороны ЕС и государств-членов для 

преодоления катастрофической гуманитарного кризиса, а также решения 

проблемы соцвыплат и выплаты пенсий (Европарламент призвал 

http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247870901&cat_id=244277212
http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247870901&cat_id=244277212
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разработать план экономической и гуманитарной помощи Украине – 

резолюция // UAZMI (http://uazmi.net/article/41504726061976). − 2015. − 

15.01). 

 

Міністр соціальної політики Павло Розенко: 

Щоденно збільшується кількість осіб, яка переїжджає на територію 

підконтрольну українській владі. На сьогодні вже понад 850 тис. 

переселенців зареєстровано в управліннях соціального захисту населення, і 

вже отримують консультативну, методичну, фінансову допомогу тощо. 

Через систему Пенсійного фонду вже понад 800 тис. осіб подали заяви 

на оформлення чи переведення пенсійних виплат.  

Ми зі свого боку робимо все, щоб спростити умови доступу людей до 

соціальної допомоги. (…) 

Згідно з Законом України право на соціальну допомогу для покриття 

витрат на проживання мають виключно ті люди, які переселилися на інше 

місце проживання. Не може бути такого, що людина живе на 

непідконтрольній українській владі території, переміщається для отримання 

соціальної допомоги на підконтрольну територію, і потім повертається назад. 

Тому були надані відповідні доручення Міністерству внутрішніх справ, щоб 

вони ретельно перевіряли місця реєстрації людей, які переміщуються на 

підконтрольну українській владі територію, і щоб адресну допомогу 

отримували саме переселенці (Переселенці мають право на соцдопомогу, 

якщо постійно проживають на підконтрольній українській владі 

території, − Павло Розенко // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247870339&cat_id=2

44277212). − 2015. − 14.01). 

 

На Вінниччині за призначенням щомісячної адресної допомоги для 

покриття витрат на проживання звернулося 5119 сімей вимушених 

переселенців. Із їх числа зазначена допомога уже призначена 4656 сім’ям. 

Нині 4063 родин вже отримали 5013,8 тисяч гривень адресної допомоги. 

Загалом на Вінниччині фактично перебуває 4717 сімей – 8428 осіб з 

районів проведення антитерористичної операції. Загалом з березня 2014 року 

− по січень 2015 року до області приїхало 5477 сімей – (10476 осіб) громадян 

України, які переселяються з Донецької та Луганської областей (На 

Вінниччині понад 4 тис. родин вимушених переселенців отримали 

щомісячну допомогу для покриття витрат на проживання // Урядовий 

портал (http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=2478682 

81&cat_id=244277216). − 2015. − 14.01). 

 

На виконання завдань Уряду, за підтримки Управління 

Верховного Комісара ООН у справах біженців та Полтавської обласної 

державної адміністрації, з метою соціального захисту внутрішньо 

переміщених осіб розпочалася реалізація проекту щодо гуманітарної 

допомоги внутрішньо переміщеним особам, які нині проживають на 

http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247870339&cat_id=244277212
http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247870339&cat_id=244277212
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території Полтавської області. У ході реалізації Проекту передбачено 

надання вразливим верствам населення із числа внутрішньо переміщених 

осіб комплекти гуманітарної допомоги, а саме: продуктові набори, постільні 

набори, набори теплого одягу для дорослих та дітей. 

Начальник ГУ ДСНС України у Полтавській області Роман 

Кириленко: 

Сьогодні рятувальники в черговий раз доставляють гуманітарну 

допомогу для людей, які її потребують. Завдяки спільним зусиллям з 

благодійною асоціацією «Світло надії» доставимо допомогу переселенцям, 

які нині проживають у містах Кременчук та Комсомольськ (Полтавська 

область: рятувальники доставлять гуманітарну допомогу для громадян 

зі Сходу країни // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247866309&cat_id=2

44276429). − 2015. − 13.01). 

 

Заступник Міністра освіти і науки Павло Полянський: 

У Донецькій області працюють 553 дитячих садки, які відвідує 57,5 

тисяч дітей, та 601 школа, де навчається 160 тисяч учнів. 510 садків та 462 

школи області залишаються на непідконтрольній українській владі території. 

У Луганській області на території, що контролюється українськими 

військовими, розташовано 210 дитячих садків, які відвідує 15,5 тисяч дітей та 

315 шкіл, де навчаються понад 58 тисяч учнів. На непідконтрольній території 

знаходяться 338 дитячих садки та 315 шкіл. 

На території, що не контролюється українською владою, у Донецькій 

області перебуває понад 4 тисячі дітей, які мали б відвідувати одинадцятий 

клас, та близько 3 тисяч – у Луганській області. (…) Важливо, щоб діти, котрі 

через незалежні від них обставини, опинилися у складній ситуації, мали 

можливість отримати документи про освіту та вступити до університетів. І це 

відповідальність дорослих. 

(…) Міністерством ще у жовтні 2014 року розроблено спрощений 

механізм прикріплення таких учнів до будь-якої української школи у будь-

якому регіоні країни, щоб наприкінці навчального року отримати атестат і 

спробувати вступати до вищого навчального закладу (МОН робить усе 

можливе, щоб цьогорічні випускники Донбасу змогли отримати 

документи про освіту // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247865647&cat_id=2

44277212). − 2015. − 13.01). 

 

Верховна Рада вирішила погасити заборгованість з виплати 

заробітної плати, стипендій і пенсій переселенцям і тим, хто проживає в 

зоні проведення антитерористичної операції до 31 грудня 2015 року. 

За прийняття законопроекту №0962 у другому читанні проголосували 

267 депутатів за мінімально необхідних 226. 
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Законом встановлено, що за зазначеними виплатами до 31 грудня 

2015 року цим громадянам має бути погашено заборгованість, яка утворилася 

в результаті проведення антитерористичної операції. 

Також встановлено додаткові гарантії захисту прав громадян, 

звільнених на підставі зазначених обставин до моменту їх працевлаштування 

за умови отримання ними статусу зареєстрованого безробітного (Рада 

вирішила погасити заборгованість за зарплатами, стипендіями і 

пенсіями переселенцям і тим, хто проживає в зоні АТО до 2016 // 

Украинские новости (http://un.ua/ukr/article/554829.html). − 2015. − 13.01). 

 

Голова луганської ОДА Геннадій Москаль: 

Залізничну інфраструктуру на контрольованій Україною Луганщині 

передали в підпорядкування Південній залізниці.  

Раніше залізнична інфраструктура Луганщини належала Донецькій 

залізниці, управління якої так і залишилося в окупованому бойовиками 

Донецьку. 

Це призвело до паралічу роботи залізничного транспорту на 

контрольованій Україною Луганщині − через відсутність пального 

зупинилися дизельні пасажирські потяги, а з шахт не могли вивозити 

видобуте вугілля, що в свою чергу викликало заборгованість із зарплат 

гірникам.  

Зараз вузлові залізничні станції регіону (Сватово, Попасна, 

Лисичанськ, Рубіжне та інші) підпорядковуватимуться напряму Харкову 

(Залізницю на звільненій Луганщині тепер контролюватиме Харків // 

Українська правда (http://www.pravda.com.ua/news/2015/01/13/7054858/). − 

2015. − 13.01). 

 

Верховна Рада прийняла закон, який накладає мораторій на 

штрафи та пеню жителів АТО, котрі не можуть своєчасно сплатити за 

послуги ЖКГ. 

Відповідний закон №0962 підтримали 267 народних депутатів. 

Заступник Міністра регіонального розвитку Андрій Білоусов: 

Законом передбачається встановлення до 31.12.2015 додаткових 

гарантій щодо захисту прав громадян, що проживають на території АТО або 

тимчасово звідти пересилилися.  

Закон встановлює мораторій на примусову реалізацію житла, 

примусового відключення від мереж житлово-комунальних послуг у зв’язку з 

заборгованістю за оплату таких послуг, пені, інших штрафних санкцій, 

нарахованих за несплату (несвоєчасну оплату) за житлово-комунальні 

послуги (Рада дозволила не штрафувати жителів АТО за несплату 

комунальних // Українська правда 

(http://www.pravda.com.ua/news/2015/01/13/7054852/). − 2015. − 13.01). 

 

Вже цього тижня в модульному містечку в Харкові, яке зібрали для 

488 переселенців з Донбасу, з’являться перші жителі.  
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Віце-мер Харкова Ігор Терехов: 

Люди вже можуть заселятися в нові будинки. Ми видамо їм всі 

необхідні речі, які нам прислали як гуманітарну допомогу. 

Забезпечать жителів містечка не тільки одягом та їжею, а й постільною 

білизною, посудом, холодильниками та телевізорами. 

В Харкові може з’явитися ще одне модульне містечко, але поки що 

проект знаходиться на стадії переговорів (Біженців з Донбасу в Харкові 

забезпечать холодильниками та телевізорами (фото) // Сегодня.ua 

(http://ukr.segodnya.ua/regions/kharkov/bezhencev-iz-donbassa-v-harkove-

obespechat-holodilnikami-i-televizorami-583173.html). − 2015. − 11.01). 

 

10 січня до міста Сєверодонецьк Луганської області прибула 

гуманітарна допомога від Республіки Казахстан. До складу вантажу, а це 6 

вагонів, увійшли продукти харчування, а саме: майже 128 тисяч м’ясних 

консервів, 40 тонн цукру, 150 тонн гречки, 36 тисяч літрів олії.  

Радник-посланик Посольства Республіки Казахстан в Україні та 

Республіці Молдова Аргин Оспанов: 

(…) Коли Україна та українці наразі перебувають у важкому 

становищі, ні президент Казахстану Нурсултан Назарбаєв, ні казахський 

народ не міг залишитися осторонь. 

Перший заступник Голови ДСНС України Анатолій Бойко: 

Наша Служба, з моменту домовленостей між президентами України та 

Республіки Казахстан, спільно з Посольством Казахстану та Комітетом по 

державному матеріальному резерву Міністерства національної економіки 

Республіки Казахстан координувала процес доставки гуманітарного вантажу. 

У подальшому, гуманітарна допомога буде роздана частково на 

звільнених територіях Луганської області. Також, буде вирішуватись питання 

щодо доставки продуктів харчування до Донецька та Луганська (300 тонн 

гуманітарної допомоги отримають жителі східних регіонів України від 

Республіки Казахстан // Урядовий портал 

(http://www.kmu.gov.ua/control/uk/publish/article?art_id=247863139&cat_id=2

44276429). − 2015. − 10.01). 

 

ІНІЦІАТИВИ РЕГІОНАЛЬНИХ ВЛАДНИХ СТРУКТУР ТА 

ГРОМАДСЬКИХ ОРГАНІЗАЦІЙ 

 

Учора до Кременчука прибув черговий гуманітарний вантаж для 

вимушених переселенців від управління Верховного комісара ООН у 

справах біженців.  

Таку ж гуманітарну допомогу доставили і до інших населених пунктів 

Полтавської області на загальну суму більш ніж 50 тис. грн. (Кременчук 

отримав гуманітарний вантаж для вимушених переселенців // Новини 

Полтавщини (http://np.pl.ua/2015/01/kremenchuk-otrymav-humanitarnyj-

vantazh-dlya-vymushenyh-pereselentsiv/). – 2015. – 15.01). 
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Лохвицький районний центр соціальних служб для сім’ї, дітей та 

молоді видає гуманітарну допомогу у рамках проекту Програми 

Розвитку ООН «Оперативне реагування на соціальні та економічні 

проблеми внутрішньо переміщених осіб» за фінансової підтримки 

Церкви Ісуса Христа Святих. 

Гуманітарна допомога (продуктові набори) розподіляються серед 

вимушених переселенців пільгових категорій (багатодітні, малозабезпечені, 

неповні сім’ї, сім’ї опікунів/піклувальників, пенсіонери старше 60 р., інваліди 

1, 2 гр.). Кожен продуктовий набір містить: цукор (1 кг), макарони (1 кг), 

крупа (1 кг), олія соняшникова (1л), консерви рибні (2 банки), консерви 

м’ясні (2 банки). На Лохвицький район виділено 200 наборів гуманітарної 

допомоги (На Лохвичччині видають гуманітарку від ООН переселенцям // 

Новини Полтавщини (http://np.pl.ua/2015/01/na-lohvychchchyni-vydayut-

humanitarku-vid-oon-pereselentsyam/). – 2015. – 15.01). 

 

Направлення на проживання в селищі модульного типу на 

сьогоднішній день отримали 374 людини, у тому числі 202 дитини та 22 

інваліди. 

Заступник Харківського міського голови Світлана Горбунова-

Рубан:  

Підбиваючи підсумки діяльності робочої групи штабу з тимчасового 

розміщення переселенців у селищі з модульних будиночків, можна сказати, 

що направлення на проживання видавалися відповідно до побажань 

німецької сторони, а саме: багатодітним сім’ям, матерям з немовлятами, 

сім’ям, де є діти-інваліди або дорослі інваліди (У модульному селищі 

проживатимуть понад 200 дітей // Харківська міська рада 

(http://www.city.kharkov.ua/uk/news/-26676.html). – 2015. – 14.01). 

 

На Вінниччині понад чотири тисячі родин вимушених 

переселенців отримали щомісячну допомогу для покриття витрат на 

проживання. 

На Вінниччині за призначенням щомісячної адресної допомоги для 

покриття витрат на проживання звернулося 5119 сімей вимушених 

переселенців. Із їх числа зазначена допомога уже призначена 4656 сім’ям. 

Нині 4063 родин вже отримали 5013,8 тисяч гривень адресної допомоги (На 

Вінниччині понад чотири тисячі переселенців отримали гроші на оренду 

житла // ВІННИЦЯ.info (http://www.vinnitsa.info/news/na-vinnichchini-

ponad-chotiri-tisyachi-pereselentsiv-otrimali-groshi-na-orendu-zhitla.html). – 

2015. – 14.01). 

 

В поселке Красный Яр Луганска открылась школа №35, которая 

была повреждена во время боевых действий летом 2014 года. 

Директор Департамента образования и молодежи Луганского 

городского совета Валентина Кияшко: 
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В настоящее время 56 детей посещают школу, но во втором и шестом 

классах обучается только по одному ребенку. Планируется, что около 70 

детей вернутся учиться в родную школу. Здесь продолжаются ремонтные 

работы, устраняются порывы отопления. Помощь в поставке угля оказывает 

Луганский горсовет (В Луганске открылась еще одна школа // EastKorr − 

Восточный корреспондент (http://www.eastkorr.net/obshchestvo/v-luganske-

otkrylas-eshche-odna-shkola). – 2015. – 14.01). 

 

Дети из Ивано-Франковска и Луганска посетили Посольство 

Украины в Латвийской Республике.  
Одним из пунктов насыщенной программы рождественских каникул в 

Латвии для группы из 19 детей из Ивано-Франковска, чьи родители 

участвуют в АТО или погибли, защищая Украину, и из семей переселенцев 

из Луганска, был визит в Посольство Украины. Здесь их приветствовали 

дипломаты Посольства и отец Роман с Украинской греко-католической 

церкви. Дети получили подарки и поделились впечатлениями от своего 

пребывания в Латвии. Для большинства из них это первая поездка за границу 

(Дети переселенцев из Луганска побывали в Латвии // ОстроВ 

(http://www.ostro.org/lugansk/society/news/461892/). – 2015. – 13.01). 

 

12 и 13 января при содействии Луганской областной 

государственной администрации в ряд городов Луганской области была 

доставлена очередная партия гуманитарной помощи. 

Почти 5000 килограммов кондитерских изделий, в основном печенье, 

были предоставлены благотворительным фондом «Сила Единства». 

13 января помощь получили в Сватовском областном доме-интернате 

для престарелых и инвалидов, Сватовском областном интернате для детей с 

заболеваниями органов слуха и Сватовской областной психиатрической 

больнице. То, что осталось, будет распределено позже между 

специализированными учреждениями Лисичанска, Старобельска и других 

городов области (В Рубежное и Сватово прибыла гуманитарная помощь // 

Citynews.net.ua (http://www.citynews.net.ua/news/40397-v-rubezhnoe-i-svatovo-

pribyla-gumanitarnaya-pomosch.html). − 2015. − 14.01). 

 

13 января в рамках гуманитарной программы ООН в Запорожье 

доставили шесть тысяч продуктовых наборов.  

В регион доставлено шесть тысяч продуктовых наборов. Из них две с 

половиной тысячи раздадут в Запорожье, остальную часть распределят 

между переселенцами, расквартированными в городах областного 

подчинения, – Бердянске, Приморске, Мелитополе, Гуляйполе, Пологах и 

Куйбышево. Это первая партия гуманитарного груза в рамках ООН. 

Общая сумма оказанной помощи – $1,6 млн. Эти средства 

предоставили прихожане одной из христианских конфессий (В Запорожье 

доставили первую партию гуманитарного груза ООН на сумму $1,6 млн // 

Гордон (http://gordonua.com/news/society/V-Zaporozhe-dostavili-pervuyu-
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partiyu-gumanitarnogo-gruza-OON-na-summu-16-mln-61106.html). − 2015. − 

14.01). 

 

За ініціативи Полтавської обласної молодіжної громадської 

організації «Твій Світ» та за сприяння управління освіти виконавчого 

комітету Лубенської міської ради відбувся семінар-тренінг з надання 

першої психологічної допомоги сім’ям з дітьми, дітям, які перебувають 

чи перебували у зоні збройного конфлікту, та ознайомлення з формами і 

методами роботи з їх адаптації до нового місця проживання. 

Близько 20 практичних психологів, активістів, фахівців партнерських 

організацій пройшли навчання щодо надання психо-соціальних послуг дітям, 

тимчасово переміщеним із зони конфлікту. 

Навчання відбулося в рамках проекту «Створення кризового центру і 

реалізація програми відновлення життя, адаптації та інтеграції дітей, 

тимчасово переміщених із зони конфлікту на сході України, до умов 

приймаючих громад в Полтавській області», що реалізується за фінансової 

підтримки Канадського Фонду Місцевих Ініціатив (У Лубнах навчали 

фахово допомагати вимушеним переселенцям // Новини Полтавщини 

(http://np.pl.ua/2015/01/u-lubnah-navchaly-fahovo-dopomahaty-vymushenym-

pereselentsyam/). – 2015. – 13.01). 

 

На днях городские власти Славянска открыли центр для 

компактного проживания переселенцев, которые были вынуждены 

покинуть оккупированные территории. 

Люди теперь смогут жить в центре «Березка-2».  

Открытие данного центра возможным стало благодаря активной работе 

волонтеров церкви под названием «Добрая весть», кроме того, волонтерам 

столицы, Ровно, Днепропетровска, Харькова, Кировограда, а также иных 

украинских городов, которые специально приезжали для восстановления 

разрушенного здания (Центр для проживания переселенцев открыли в 

Славянске // Новости Донецка (http://don-news.net/mestnoe/10101-centr-dlja-

prozhivanija-pereselencev-otkryli-v-slavjanske.html?_utl_t=vk). − 2015. − 

13.01). 

 

У Харківській міськраді остаточно визначилися з тим, хто житиме 

в модульному містечку для переселенців у районі аеропорту. 

Віце-мер Харкова Світлана Горбунова-Рубан: 

Направлення на поселення вже видали 80 сім’ям, а це більше 400 

чоловік, які вже оглядають нові кімнати. 

Спочатку на поселення зареєструвалося понад 2000 осіб, але 

направлення видали сім’ям, які складаються з чотирьох і більше осіб. 

Зараз вирішується питання про проведення Інтернету і ТБ, а також 

встановлення банківського терміналу (У Харківському модульному 

містечку поселять 80 сімей переселенців // Сегодня.ua 
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(http://ukr.segodnya.ua/regions/kharkov/v-harkovskom-modulnom-gorodke-

poselyatsya-80-semey-pereselencev-583536.html). − 2015. − 13.01). 

 

Голова Луганської ОДА Геннадій Москаль:  

На території, підконтрольній Україні в Луганській області, 

«Первомайськвугілля», «Лисичанськвугілля» працюють у нормальному 

режимі (Шахти Луганської області працюють // Луганська обласна 

державна ТРК (http://lot.lg.ua/index.php?newsid=11418). – 2015. – 12.01). 

 

10 січня, п’ять машин із гуманітарною допомогою для мешканців 

Донбасу від чеських бізнесменів перетнули українсько-польський 

кордон у пункті пропуску «Краковець-Корчова» (Львівська обл.).  

За допомоги благодійної організації «Людина в біді», яка опікується 

постраждалими на Донбасі від самого початку конфлікту, чеські бізнесмени 

свої транспортом доставлять майже 87 тонн вантажів, зокрема будівельні 

матеріали, предмети першої медичної допомоги, зимовий одяг для 

постраждалих мешканців Сходу України (В Україну прибула гуманітарна 

допомога з Чехії // Територіальні органи ДФС у Львівській області 

(http://lv.sfs.gov.ua/media-ark/news-ark/178496.html). – 2015. – 12.01). 

 

Через пункт контроля в районе н.п. Артемовск проследовал 

гуманитарный груз, в составе которого направлена помощь для детей 

Луганской области. 

1 тонну детской одежды и продуктов питания направили от 

производственного предприятия «Славянское сердце» для оказания помощи 

детям Луганской области (В Луганскую область через пункт контроля 

отправили украинский гумгруз // Луганский Радар 

(http://lugradar.net/2015/01/56102). − 2015. − 11.01). 

 

В город доставили продуктовые наборы от ООН. Это первая 

гуманитарная помощь для вынужденных переселенцев от этой 

международной организации. 

Распределяют ее между 7 областями Украины, среди которых и 

Днепропетровщина. 

Продуктовые наборы от ООН раздавали в Центре переселенцев (В 

Днепропетровск прибыла гуманитарная помощь от ООН // 056.ua – Сайт 

города Днепропетровска (http://www.056.ua/article/708382). – 2015. – 11.01). 
 

Помощь Донецкой школе в интернат направил человек из 

Донбасса, который сейчас проживает в Лондоне. Специальная школа-

интернат №19 (в прошлом №9), которая находится на проспекте 

Партизанском, осталась без крыши после обстрелов еще осенью этого года. 

100 000 гривен – такую помощь Николай из Лондона направил еще месяц 

назад, деньги шли через Киев, и вот сейчас уже помощь передана волонтерам 

из Донецка, и на этой неделе уже начнется ремонт крыши учебного 
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заведения. В данном интернате обучаются дети с нарушением слуха 

(Донецкой школе-интернат №19 передали 100 тысяч гривен на ремонт 

крыши // DON–UA.com. Донбасс–Украина (http://don-

ua.com/society/society_miscellaneous/875-doneckoy-shkole-internat-19-

peredali-100-tysyach-griven-na-remont-kryshi.html). – 2015. – 11.01). 
 

Городской голова Северодонецка Валентин Казаков:  

Сегодня приоритетным стал ремонт моста через реку Боровую. 

Что касается моста в сторону Лисичанска, то здесь выполнены работы 

по его обследованию, и специалисты, имеющие соответствующие лицензии, 

готовят сметно-проектную часть работ. Сложность в том, что просветная 

часть перекрытий больше 20 метров, поэтому обеспечению безопасности 

движения по мосту уделяется особое внимание. Все работы будут 

выполняться только специализированными предприятиями, связанными с 

мостостроением. 

Кроме того, городским советом проведены переговоры с облавтодором 

относительно ремонтных работ еще одной линии сообщения с Лисичанском 

− Лиссодовским направлением (Для восстановления моста между 

Лисичанском и Северодонецком готовят документацию // Лисичанськ 

Online (http://lisichansk.com.ua/2015/01/34414). – 2015. – 10. 01). 

 

У Миргороді почали видавати другий транш гуманітарної 

допомоги переселенцям у рамках проекту «Підтримка та допомога 

внутрішньо-переміщеним особам». Програму реалізують Миргородська 

міська рада, Центр соцслужб для сім’ї, дітей та молоді за сприяння Програми 

розвитку ООН. Допомога складається із засобів гігієни, побутової хімії та 

пледів. Загалом надійшло понад сто комплектів допомоги, звітують на сайті 

Миргородської міськради.  

В першу чергу її отримають сім’ї, в яких є діти, але вони не ввійшли в 

пільгову категорію та інваліди (У Миргороді видають допомогу 

переселенцям // Коло (http://kolo.poltava.ua/novini-poltava/u-mirgorodi-

vidayut-drugii-transh-gumanitarnoyi-dopomogi-pereselentsyam-24445.html). – 

2015. – 10. 01). 

 

НОВИНИ З СОЦІАЛЬНИХ МЕРЕЖ ТА РЕГІОНАЛЬНИХ 

ІНТЕРНЕТ-ПРЕДСТАВНИЦТВ 

 

Сегодня под председательством городского головы Юрия Черкасова 

состоялось заседание шестидесятой сессии Авдеевского городского совета VI 

созыва, на котором был принят бюджет Авдеевки на 2015 год. 

В связи с проведением АТО и значительными разрушениями объектов 

инфраструктуры города депутатский корпус принял решение установить в 

Авдеевке ставку налога на недвижимость в размере 0,1% минимальной 

зарплаты за 1 кв. м площади (Авдеевка − моя Родина! // 

http://vk.com/my_avdeevka?w=wall-1206792_266430). − 2015. − 15.01). 

http://vk.com/my_avdeevka?w=wall-1206792_266430
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Совместными усилиями гражданских и военных в нескольких 

населенных пунктах Луганской области удалось восстановить подачу 

электроэнергии на поврежденных участках ЛЭП. Линии были повреждены в 

результате обстрелов реактивной артиллерии боевиков. Украинские военные 

обеспечили безопасность ремонтникам (informator.lg.ua // 

https://www.facebook.com/informatorlg?fref=ts. − 2015. − 15.01). 

 

Сегодня в Авдеевском городском совете состоялось заседание 

постоянной депутатской комиссии по вопросам жилищно-коммунального 

хозяйства, коммунальной собственности, транспорта и связи, и 

жизнеобеспечения города. 

На комиссию были вынесены программы Авдеевского трамвайно-

транспортного управления и КП «СЕЗ», на основании которых решили 

выделить средства на капитальный ремонт городских дорог, системы 

отопления и на заработную плату работников этих предприятий. 

Также планируется восстановление трамвайной линии до улицы 

Некрасова (Авдеевка − моя Родина! // http://vk.com/my_avdeevka?w=wall-

1206792_261743. − 2015. − 14.01). 

 

Координатор сектору з питань забезпечення житлом Ігор 

Шантьофорт: 

У Луганській області буде створено координаційну карту для 

постраждалих унаслідок проведення бойових дій. 

Раз на два тижні ми стали проводити зустрічі з іншими міжнародними 

організаціями, що працюють в області, метою яких є створення 

координаційної карти. Згідно з нею допомога буде розподілятися в 

залежності від потреб постраждалих людей та можливостей організацій 

надати ту чи іншу допомогу. Таким чином, ми будемо намагатися 

координувати свою діяльність з іншими організаціями задля того, щоб 

максимально надати ту допомогу, яку люди потребують у даний момент.  

Заступник губернатора Ольга Лішик: 
Ми зобов’язали голів районних державних адміністрацій кожен день 

звітувати про руйнування та жертви. Після цього я телефоную міжнародним 

організаціям для того, щоб дізнатися, чим вони можуть нам допомогти. Було 

б дуже добре, якби був якийсь документ, згідно з яким я могла звернутися до 

тієї чи іншої організації за конкретною допомогою. У цьому нам допоможе 

координаційна карта (Луганська обласна державна адміністрація // 

https://www.facebook.com/odalug?fref=ts. − 2015. − 13.01). 

 

Работники авдеевского РЭСа провели восстановительные работы 

трансформатора на ул. Красноармейской (Авдеевка − моя Родина! // 

http://vk.com/my_avdeevka?w=wall-1206792_258859. − 2015. − 13.01). 

 

https://www.facebook.com/informatorlg?fref=ts
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Начальник сектора гражданства, иммиграции и регистрации 

физических лиц Красноармейского ГО ГУМВД Украины Юрий 

Згонников: 

В Донецкой области, с сегодняшнего дня в Красноармейске 

возобновлена выдача загранпаспортов в штатном режиме (Авдеевка − моя 

Родина! // http://vk.com/my_avdeevka?w=wall-1206792_258770. − 2015. − 

13.01). 

 

Энергетики ДТЭК смогли восстановить по резервной схеме 

электроснабжение Донецкой фильтровальной станции, обесточенной во 

время вчерашнего обстрела, об этом сообщают в пресс-службе компании. 

Вода в Авдеевку поступает в полном объеме (Авдеевка − моя Родина! 

// http://vk.com/my_avdeevka?w=wall-1206792_258928. − 2015. − 13.01). 
 

12 января в 22:40 во время обстрела в районе Ясиноватой и 

Авдеевки были повреждены линии 110 кВ, питающие Донецкую 

фильтровальную станцию. Ремонтные бригады «ДТЭК Высоковольтных 

сетей» приступили к выполнению аварийно-восстановительных работ на 

поврежденных участках (Новостная строка города Авдеевка // 

http://vk.com/zappavdeevka?w=wall-78205128_1468. − 2015. − 13.01). 

 

Кабинет министров Украины распорядился передать целостные 

имущественные комплексы (ЦИК) структурных подразделений Донецкой 

железной дороги (ДЖД), расположенные в населенных пунктах Донецкой и 

Луганской областей, подконтрольных властям страны, Приднепровской и 

Южной железным дорогам (ПЖД и ЮЖД). 

Кабмин также распорядился установить временно, до завершения 

антитеррористической операции, территориальные границы 

Приднепровской, Южной и Донецкой железных дорог. 

Мининфраструктуры и «Укрзализныце» по согласованию со Службой 

безопасности Украины поручено установить координаты границ 

Приднепровской, Южной и Донецкой железных дорог, определенных 

указанным распоряжением (Авдеевка − моя Родина! // 

http://vk.com/my_avdeevka?w=wall-1206792_256437. − 2015. − 12.01). 

 

Представитель МИД Польши Марцин Войцеховский: 

Польша начала эвакуацию из зоны АТО граждан Украины польского 

происхождения. 

Из охваченных вооруженным конфликтом территорий удалось вывезти 

в Харьков 162 человека, которые имеют так называемую «Карту поляка» или 

другим образом могут доказать свое польское происхождение (Славянск // 

https://www.facebook.com/Sloviansk?fref=nf. − 2015. − 10.01). 

 

В офис христианской межконфессиональной ассоциации «Еммануил» 

передан конверт с деньгами 3325 гривен «на хлеб в зону АТО от цыган 
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Мукачева» (Свободный Донбасс // 

https://www.facebook.com/freedonbas.ua?fref. − 2015. − 10.01). 

 

При поддержке всеукраинской скаутской организации «Пласт» группа 

школьников из Славянска на рождественские празднования была приглашена 

в Тернополь (Славянск // https://www.facebook.com/Sloviansk?fref=nf. − 2015. 

− 09.01). 

 

ЕКСПЕРТНИЙ ПОГЛЯД 

 

Політолог Вадим Карасьов: 

Зараз, в умовах воєнних дій, підприємства регіону – і великі, і дрібні – 

працюють напівлегально, тільки на підставі особистих домовленостей з 

українськими та російськими партнерами. Цей бізнес необхідно ввести в 

легальне поле. Потрібні чіткі правила для шахт, металургійних підприємств, 

хімзаводів – щоб вони, працюючи на Донбасі, платили податки до бюджету. 

(…) У такому випадку обов’язково потрібна підтримка влади, адже в іншому 

випадку діяльність підприємств може бути заморожена, а люди залишаться 

без роботи. У міру згасання конфлікту регіону знадобляться інвестиції для 

відновлення інфраструктури. Їх простіше отримати, якщо економіка буде 

працювати. Адже, незважаючи на великий потенціал регіону (близько 20% 

ВВП України), ніхто не захоче вкладати гроші в пустелю. 

Експерт Ради підприємців при КМУ Андрій Забловський: 

Є маса підприємців, які виїхали з Донбасу в Центральну і Західну 

Україну. Зараз ці люди стикаються з купою проблем з перереєстрації бізнесу, 

адаптації колективу, відновленню партнерських зв’язків і т. д. Якби влада 

розробила програму їх підтримки – створили бізнес-інкубатори, виділяли б 

пільгові кредити – це підняло б українську економіку (На Донбасі хочуть 

створити вільну економічну зону: за і проти // Сегодня.ua 

(http://ukr.segodnya.ua/economics/enews/na-donbasse-hotyat-sozdat-speczonu-

za-i-protiv-584197.html). − 2015. − 15.01). 

 

Депутат «Самопомочі» Ганна Гопко: 

Поки не зрозуміло, про яку конкретно економічну зону на Донбасі йде 

мова. 

Я читала цю заяву Порошенка і думаю, що це продовження ідеї з 

відновлення інфраструктури Донбасу, підтримки сходу України. Це 

надзвичайно важливо зараз. Адже 500 мільйонів євро кредитних грошей від 

Німеччини говорить про те, що зараз одним з важливих питань буде 

побудова на зруйнованій індустріального типу економіці Сходу нового типу 

економіки із залученням експертів, міжнародних консультантів з акцентом на 

розвиток малого та середнього бізнесу, інноваційні технології.  

(…) Детальної інформації поки що немає. Але важливо забезпечити 

відновлення звільнених територій, щоб там була гуманітарна сфера 

(Спочатку треба звільнити Донбас, а потім пропонувати йому 
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особливий економічний статус – депутати // Сегодня.ua 

(http://ukr.segodnya.ua/politics/pnews/snachala-nado-osvobodit-donbass-a-

potom-predlagat-emu-osobyy-ekonomicheskiy-status-deputaty-583821.html). − 

2015. − 13.01). 

 

Глава Луганской областной государственной администрации 

Геннадий Москаль: 

Я обеими руками за такую (свободную, − ред.) экономическую зону. 

(…) Нулевые пошлины на ввоз продукции, прочие преференции – все это та 

«конфетка», которая может привлечь инвестора на Донбасс. А без 

инвестиций его восстановить не получится (Зачем Донбассу статус 

свободной экономической зоны? // Гордон 

(http://gordonua.com/day_question/svobodnaya-zona-donbass.html). − 2015. − 

13.01). 
 

Эксперт экономических программ Центра Разумкова Владимир 

Сиденко: 

Очень важно понимать, каким образом решить бюджетную проблему 

оккупированных территорий стратегически. Ведь ситуация «ни мира, ни 

войны» этому совсем не способствует. Оккупированные территории вообще 

невозможно финансировать из госбюджета напрямую. Сейчас мы наблюдаем 

тенденцию ужесточения контроля за ними со стороны государства. 

(…) В двух областях полностью нарушены административно-

управленческие связи, и их восстановление проходит довольно медленно, 

нормально не функционирует и банковская сфера. Нужно ускорение 

принятия решений по восстановлению инфраструктуры на подконтрольных 

территориях, и перспективного плана для остальных населенных пунктов, 

которые сейчас в руках у террористов. 

Нам нужно государственно-частное партнерство в восстановлении 

Донбасса – то есть, привлечение и бюджетных, и внебюджетных источников 

для программ по восстановлению региона. Еще обязательно требуется 

определение приоритетов – коммунальную инфраструктуру нужно 

обязательно восстановить, а к реконструкции остальных объектов надо 

подходить в порядке их приоритетности (В ситуации «ни мира, ни войны» 

планировать бюджетные расходы для Донбасса трудно – эксперт // 

InfoResist (http://inforesist.org/v-situacii-ni-mira-ni-vojny-planirovat-

byudzhetnye-rasxody-dlya-donbassa-trudno-ekspert/). − 2015. − 12.01). 
 

Економіст Міжнародного фонду перспективних досліджень 

Олександр Жолудь: 

(…) Сорос говорить про бастіони бюрократії в Україні, яка не хоче 

ділитися грошовими посадами і яку треба скорочувати. У мене є сумніви, що 

Сороса послухають як міжнародні кредитори, так і виконають його 

побажання всередині України. 
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(…) Треба уникнути на Донбасі того, що було в Росії після чеченської 

війни, коли на папері писали, що відбудували міст або мікрорайон, а тут же 

дописували, що його підірвали, списуючи гроші. Тому не можна давати 

української влади гроші без контролю (План Сороса по Україні: оцінка 

експертів // Сегодня.ua (http://ukr.segodnya.ua/politics/pnews/plan-sorosa-po-

ukraine-ocenka-ekspertov-582800.html). − 2015. − 09.01). 

 

Прогнози 

 

Аналітик компанії «Простобанк консалтинг» Іван Нікітченко:  

(…) В найближчі роки, якщо реформи будуть проведені успішно, а 

боротьба з корупцією виявиться ефективною, все це може позитивно 

вплинути на стан економіки і, відповідно, на курс гривні. Мета до 2020-го 

виконати вимоги для подання заявки на вступ до ЄС є абсолютно реальною і 

тоді ми вже будемо говорити не про курс гривні, а про плани переходу на 

євро. Звичайно, це можливо тільки за умови реалізації реальних та дієвих 

реформ (У 2020 році Україна може заговорити про плани переходу на євро 

– експерт // Сегодня.ua (http://ukr.segodnya.ua/economics/enews/v-2020-

godu-ukraina-mozhet-zagovorit-o-planah-perehoda-na-evro-ekspert-

583442.html). − 2015. − 13.01). 

 

Віце-спікер парламенту Оксана Сироїд: 

Верховна Рада може в цілому ухвалити законопроект, що передбачає 

судову реформу (№ 1656 «Про забезпечення права на справедливий суд»), 

через місяць.  

Я думаю, що пройде щонайменше місяць з того часу, як робоча група 

напрацює відповідний законопроект і він буде внесений до сесійної зали 

(Рада може прийняти судову реформу в лютому – Сироїд // Сегодня.ua 

(http://ukr.segodnya.ua/ukraine/rada-mozhet-prinyat-sudebnuyu-reformu-v-

fevrale-syroed-583774.html). − 2015. − 13.01). 

 

Заступник глави Адміністрації Президента України Валерій 

Чалий: 

12 країн вже ратифікували угоду про асоціацію і якщо так буде і 

надалі, то навіть у цьому році можна вийти на ратифікацію угоди. Хоча 

говорили, що для цього потрібно 2–4 роки. Ми працюємо за графіками в два-

три рази швидше. 

До кінця поточного року ЄС може ввести безвізовий режим для 

українців. 

Політичне рішення може бути прийнято в Ризі на саміті «Східного 

партнерства», до якого ми також готуємося, а до кінця року – це цілком 

реалістично, вже вийти на введення такого режиму, якщо ми зробимо свою 

домашню роботу (Чалий розповів, коли завершиться ратифікація 

країнами Європи Угоди про асоціацію України і ЄС // Сегодня.ua 
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(http://ukr.segodnya.ua/politics/pnews/chalyy-rasskazal-kogda-zavershitsya-

ratifikaciya-stranami-evropy-soglasheniya-ob-associacii-ukrainy-i-es-

583615.html). − 2015. − 13.01). 

 

Народный депутат от фракции «Батьківщина», член Комитета по 

противодействию коррупции Игорь Луценко: 

Оптимизм мой в том, что Антикоррупционное бюро может стать 

органом, который делает определенные усилия в правильном направлении. 

Но может быть и пессимистический сценарий. Тогда Антикоррупционное 

бюро может превратиться в очередную специализированную 

Генпрокуратуру. (…) 

Антикоррупционное бюро не способно побороть коррупцию. С самого 

начала предусматривалось, что этот орган будет работать со старыми судами 

и под присмотром старой прокуратуры. Если же мы хотели создать 

отдельную ветвь власти, нужно было формировать отдельный новый суд и 

отдельную прокуратуру (Игорь Луценко: В этой системе независимое 

Антикоррупционное бюро невозможно // Гордон 

(http://gordonua.com/news/politics/-Igor-Lucenko-V-etoy-sisteme-nezavisimoe-

antikorrupcionnoe-byuro-nevozmozhno-60539.html). − 2015. − 10.01). 

 


